
روزنامه

فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد:

برخورد قاطع پلیس
 با اخلالگران اقتصادی

دادستان عمومی و انقلاب قم:

زنندانیان قمی در مسابقات ملی قرآن کریم ممتاز شدند

فرمانده انتظامی استان از کشف 15 میلیارد ریال کالای 
قاچاق در قم خبر داد گفت :ورود کالاهای قاچاق به کشور 
مغایر با اقتصاد مقاومتی بوده و سلامت جامعه و اقتصاد 
با  داخلی را مورد هدف قرار می دهد و پلیس برابر قانون 

اخلالگران اقتصادی برخورد قاطع خواهد کرد. سردارسید 
محمود میرفیضی در تشریح این خبر اظهار داشت: مأموران 
اشراف  با  قم  شهرستان  انتظامی  فرماندهی  امداد  یگان 
اطلاعاتی محل تردد خودرو های قاچاق بر را در محورهای 
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حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی:

راه پیشرفت کشور در مدیریت صحیح
و برنامه درست است
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مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:

افزایش 15 درصدی درآمد گمرکات استان قم
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عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم وضعیت پروژه پیاده راه آیت الله 
مرعشی نجفی)ره( را مورد اشاره قرار داد و با تأکید بر رویکرد شهرداری قم بر 
افزایش بسترهای شهر انسان محور گفت: این پیاده راه آخرین مراحل عمرانی 
خود را پشت سر می گذارد. نرجس نیازمند در گفت وگویی با اشاره به پیشرفت 
فیزیکی ۸5 درصدی پروژه پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی)ره( اظهار داشت: 
برای این پروژه 1۴ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان هزینه می شود که طول این پروژه 
۳۳۰ متر و عرض آن حدود ۲۰ متر است. عضو هیات رئیسه شورای اسلامی 

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم، تکمیل پروژه های نیمه تمام شهری را اولویت 
اصلی مجموعه مدیریت شهری قم دانست و گفت: به رغم محدودیت منابع مالی 
و اعتبارات در شهرداری قم، توقفی در پروژه های شهری وجود ندارد. محسن 
محرری با اشاره به بازدید اعضای شورای اسلامی شهر قم از پروژه های عمرانی 
شهرداری اظهار داشت: به رغم محدودیت منابع مالی و اعتبارات در شهرداری 

قم، روند کلی پروژه ها قابل قبول بوده و توقفی در پروژه های شهری وجود ندارد.
مرتب  به صورت  شهرداری  هزینه های  اخیر  سال های  طی  شد:  یادآور  وی 

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم:
 پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی به زودی بهره برداری می شود

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم :
تکمیل پروژه های نیمه تمام شهری دراولویت قراردارد
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رئیس مجلس شورای اسلامی:

تحول اقتصادی در گرو اصلاح 
ساختار ناکارامد اجرایی است

اقتصــادی  رییــس کمیســیون   
مجلس شــورای اسلامی گفت: بر 
اساس برآوردهای انجام شده بیش 
از ۴۰۰ هزار میلیارد تومان از اموال 
دولت بلاتکلیف است. محمدرضا 
پــور ابراهیمی داورانی با تشــریح 
کمیسیون  روزیکشــنبه  نشست 
متبــوع خــود گفت: در نشســت 
2امروز کمیسیون گزارشی در زمینه  2

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت:

همه دستگاه های اجرایی بر قیمت ها 
نظارت موثر داشته باشند

شــورای  مجلــس  رئیــس   
اسلامی با بیان این که تحول 
اقتصــادی در گــرو اصــلاح 
ســاختار ســنگین و ناکارآمد 
اجرایی است تاکید کرد: اداره 
کشور باید مسئله محور باشد 
به ایــن معنی کــه اولویت ها 
را بشناســیم و پیشران های 
تحول اقتصادی را شناسایی 

رئیس  جمهــور گفت: می خواهم 
یک بــار دیگــر به همــه همکارانم 
تــا  وزارتخانه هــا  از  دولــت  در 
اســتانداری ها تاکید موکد کنم که 
باید با جدیت و به شــکل موثری بر 
قیمت همه کالا ها نظارت داشــته 
باشند. آیت الله دکتر سید ابراهیم 
رئیسی بعدازظهر روز یکشنبه در 
جلسه هیئت دولت اظهارداشت:  2

مدیریت بحران های طبیعی؛ 
بایسته ها و ضرورت ها 

مدیریت  ملی  سند  زیاد  تاخیر  با  نسبتا  تصویب 
شورای  جلسه  نخستین  تشکیل  به  توجه  با  بحران 

عالی مدیریت بحران کشور را باید گامی امیدوار کننده دانست؛ اما می توان گفت 
تاخیر در تصویب سند ملی مدیریت بحران و چند برنامه عملیاتی آن؛ عملا اجرایی 
شدن قانون را نیز با تاخیر مواجه می کند این درحالی است که بحران هایی زیست 
محیطی همانند زلزله، سیل و فرونشست زمین با توجه به برداشت های نامتعارف 
از منابع آبی زیرزمینی و درعین حال بروز نا آرامی هایی نظیر آنچه که در باره زاینده 
رود و اعتراضات آبی اصفهان و چهارمحال و بختیاری روی داد؛ گویای کندی کار و 
ضرورت توجه و همت جهادی برای عمل به قانون مدیریت بحران از جمله هماهنگی 
همه قوا برای مقابله و ایجاد آمادگیِ حداکثری برای مقابله با مخاطرات اقلیمی و 

زیست محیطی و ارتقای فرهنگ سازی و پیشگیری از این بحران هاست.
ایمنی در جامعه  برابر زلزله، روز گسترش فرهنگ  ایمنی در  ۵ دی "روز ملی 
است" بنا بر تصمیم شورایعالی انقلاب فرهنگی، روز ۵ دی " و سالروز زلزله بم" 
روز ملّی ایمنی در برابر زلزله و کاهش اثرات بلایای طبیعی" نامیده شده است و 
هدف از یادآوری و بزرگداشت آن جلب نظر و توجه عمومی به مخاطرات ناشی از 
وقوع پدیده های طبیعی مانند زلزله، سیل، طوفان، خشکسالی و شناسایی عوامل 
پیشگیری و کاهش خسارات ناشی از آن خصوصاً تلفات جانی و گسترش فرهنگ 
ایمنی در جامعه است. این در حالی است که در سال های اخیر کاهش شدید 
بارندگی ها وضعیت نگران کننده ای را به خصوص در استان های مرکزی و جنوب 

شرقی به وجود آورده است.
بعد از سیل ویرانگر خوزستان قانون مدیریت بحران کشور در شهریور ۱۳۹۸ 
تصویب شد. براساس این قانون مقرر شد سند ملی مدیریت بحران تهیه و تصویب 
شود. متن این سند در تیرماه ۱۳۹۹ در ستاد ملی مدیریت بحران کشور تصویب 
شد، ولی جلسات شورای عالی مدیریت بحران کشور تا آذر ۱۴۰۰ به تاخیر افتاد 
و عملا اولین جلسه شورای عالی مدیریت بحران کشوردر ۲۴ آذر ماه برگزار شد. در 
این جلسه سند راهبرد ملی مدیریت بحران با ۳ برنامه کاهش خطر حوادث و سوانح، 

آمادگی و پاسخگویی و بازسازی و بازتوانی به تصویب رسید.
تصویب دیر هنگام این سند و چند برنامه ذیل آن عملا اجرای قانون مدیریتی 
بحران را با تاخیر همراه کرده است اکنون میزان تحقق تکالیف این قانون در آستانه 
روز ملی کاهش اثرات بلایای طبیعی پرسشی است که پاسخ بدان و مطالبه برای 
اطلاع رسانی درباره میزان پیشرفت فرایند اجرای این قانون، مسئولیت رسانه است.
ایران در حالی ۶ درصد تلفات بلایای طبیعی جهان را به خود اختصاص داده است 
که فقط یک درصد جعیت جهان را دارد و بر اساس مطالعات جهانی، خطر خسارات 
و زیان های اقتصادی ناشی از حوادث و بلایا در ایران سالانه به طور متوسط پنج 
میلیارد دلار است و با توجه به امکان وقوع ۵۳ مخاطره، جزو ۱۰ کشور حادثه خیز 
جهان و چهارمین کشور در آسیا است. در سالیان اخیر همپوشی بلایای طبیعی با 
مشکلات ناشی از تحریم های ظالمانه بر ضد ملت ایران وضعیت دشواری را فراروی 

ملت ایران قرار داده است. 
در پی سیل خوزستان قانون مدیریت بحران کشور اصلاح شد. اکنون بعد از 
گذشت ۲ سال نخستین تکلیف این قانون برای سازمان مدیریت بحران یعنی تهیه 
سند ملی مدیریت بحران با مصوبه شورای عالی نهایی شده که البته از محتوای آن 
اطلاعی در دست نیست. اما دیگر تکالیف این قانون برای سازمان مدیریت بحران 
با استناد به سیاست های کلی و مطالبات مردم و مسئولان شایسته پیگیری است و 
پنجم دیماه از این حیث فرصت مناسبی برای پیگیری و مطالبه گری رسانه در این 

عرصه است. 
در گذشته نبود اسناد و قوانین روز آمد و نبود ساماندهی مدیریت بحران ها در 
دستگاهی منسجم موجب ناهماهنگی ها و تاخیر در مدیریت بحران هایی مانند 
سیل و زلزله می شد و ضعف در سازوکار های پیشگیری آثار این بحران ها را بیشتر می 
کرد؛ امروزه، اما به موازات گسترش آگاهی های عمومی تقویت زیرساخت ها اعم 
از احداث سد ها و سیل بند ها و نیز استحکام ساختمان ها براساس اصول ایمنی و 
پیشگیری از زلزله از آثار بحران های زیست محیطی کاسته شده و با تصویب و نهایی 
شدن قانون و سند ملی مدیریت بحران می توان امیدوار بود که توانمندی مقابله 
با این بحران ها افزایش یابد. نگاهی به تجربه ژاپن به عنوان یکی از زلزله خیزترین 
کشور های جهان گویای پیشرفت قابل توجه این کشور در پیشگیری و مدیریت 
بحران زلزله است به نحوی که از تلفات و خسارات زلزله های مداوم در این کشور به 
شدت کاسته شده است. بهره گیری از این تجارب و آموزش همگانی در کشور برای 
مقابله و پیشگیری از این مخاطرات و از همه مهمتر انسجام و هماهنگی سازمان 

های دخیل در مدیریت بحران ضرورت امروز کشور است.
پژوهشگرحوزه مدیریت بحران

حسن مجیدی*

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

بیش از ۴۰۰ هزار میلیارد تومان
 از اموال دولت بلاتکلیف است

آتابای؛ سینمایِ جفت پوچ
زبان  در سینما یکی از مهم ترین عناصر برای 
پیشبرد روایت است. که تقریبا همه ی آنچه نا 
گفتنی است را آشکار می سازد و البته که  اصولًا 
سینما مدیومی ست برای نمایشِ ناگفتنی ها 
و عینی سازی گفتار های ناممکن که استفاده از زبان ]مخصوصا لهجه ای 
خاص[ در این مدیوم نیازمند علت و دلیل خاص و رابطه ای معقول با سایر 
اجزای داستان است و طبیعتاً اگر داستانی با زبانی خاص  و لهجه ای متفاوت 
روایت  می شود باید لزوم استفاده از آن زبان در مدیوم سینما  معلوم شود و 
اقتضای استفاده از آن زبان ]و لهجه ی خاص[ در روایت آشکار گردد و الا نمی 
توان  آن فیلم را در مقیاس و مدیوم سینما و با استفاده از پارامتر های موجود در 

این مدیوم از جمله فرم و تکنیک سنجبد.
آتابای »نیکی کریمی«دقیقا بر آمده از همچین موضوعی ست و زبان ترکی 
را بدون هیچ دلیلی سوار بر متن کرده و تلاش برای پر رنگ نشان دادن آن ؛  
داستان را از روند اصلی خودش خارج کرده است و مخاطب را دچار  سردر 

گمی می کند.
شخصیت ها در آتابای هیچ  پیشینه و عقبه ی خاصی ندارند و بدون آنکه ما 
آن شخصیت را ،خصوصیات و ویژگی هایش را بشناسیم  وارد روایت می شوند .
شخصیت پردازی در آتابای بدون هیچ تلاشی برای پرداخت و روتوش به 
مرحله ی نمایش رسیده  و ما در فیلم  تنها چند مسئله میبینم که بدون تلاشِ 
افراد برای حل آن و تنها با پرخاش های ممتدِ آتابای»کاظم« به پایان می رسند 
و هیچ دغدغه و آزمونی برای بر ملا ساختن شخصیت انسان ها رخ نمی دهد.

 کارگردان در ساختن و ایجاد نما ها  همه ی ضرورت ها را کنار گذشته و تنها با 
ایجاد تصاویری بی  دلیل اما دلنواز از طبیعت ]درخت ها،مزارع،دریاچه ارومیه 
[سعی داشته که یاد مرحوم کیا رستمی را زنده کند و نمای تک درخت ایشان 
را برای مخاطب یاد آوری کند وجلوه ای کارت پستالی به اثر ببخشید. به همین 
خاطر است که آتابای خسته کننده  شده و  مخاطب را با همه ی آنچه که بی 

دلیل و بدون التزام  از زیبایی طبیعت نشان می دهد ، تنها می گذارد.

برای دومین بار متوالی رقم خورد:

قم دررتبه اول کشوردر مزایده حضوری 
اموال تملیکی

رئیس اداره جمع آوری و  فروش اموال تملیکی استان قم از کسب رتبه اول 
به حراج شماره  تملیکی موسوم  اموال  مزایده حضوری  در دومین  استان، 
۱۴۰۰۲ خبر داد و افزود: سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، جهت 
تسریع در تعیین تکلیف اموال منقول در اختیار این سازمان، دومین مزایده 
با حضور اعضای هیات مدیره،نمایندگان  حضوری )حراج(  سال ۱۴۰۰را 
قوه قضائیه و نماینده دیوان محاسبات کشور برگزار کرد که در این مزایده نیز، 

بالاترین رقم معاملات، متعلق به کالاهای اداره اموال تملیکی استان قم بود.
نجم الدین ربانی افزود: برای دومین بار متوالی، استان قم توانست در رقابت 
با استانهای بزرگ و دارای گمرکات مرزی، بیش از ۲7 درصد حجم فروش کالاها 
و بیشترین رقم فروش در مزایده حضوری را به خود، اختصاص دهد.وی در 
خصوص دومین حراج حضوری سازمان اموال تملیکی تصریح کرد: آگهی 
مربوط به دومین حراج حضوری سال جاری، یک هفته پیش از برگزاری آن، 
در روزنامه های سراسری اطلاع رسانی شد و متقاضیان شرکت در این حراج، 
میتوانستند طی دو روز، جهت بازدید از کالاهای مطرح در مزایده، به انبارهای 
اموال تملیکی سراسر کشور مراجعه نمایند. رئیس اداره جمع آوری و  فروش 
اموال تملیکی استان قم با بیان اینکه کمترین حجم پرونده های سنواتی نیز 
متعلق به استان قم است در پایان گفت: این موفقیت استان در تعیین تکلیف 
کالاها و فروش آنها در مزایده، نتیجه همکاری و هم افزایی بین سازمانی بین 
اداره اموال تملیکی و دستگاه های قضایی استان بویژه قضات تغزیرات و 

کمیسیون برنامه ریزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز در استان، است.

دارای  اسلامی   : گفت  سیستانی  الله  آیت  نماینده   
اندیشمندان بزرگی در حوزه های مختلف است، اماموفق 
و  کشور  اعتلای  برای  را  اندیشمندان  این  ایم  نشده 

والمسلمین سید  انقلاب هم صدا کنیم. حجت الاسلام 
الاسلام  حجت  دیدار  در  روزیکشنبه  شهرستانی،  جواد 
سازمان  رئیس  پور  ایمانی  مهدی  محمد  والمسلمین 

آخرین وضعیت پروژه مترو قم بررسی شد؛

بازدید استاندارقم از پروژه مترو
مدیرعامل سازمان قطار شهری قم مطرح کرد: ورود واگن نیازمهم پروژه برای راه اندازی و انجام تست گرم

علیرضا محمدرضایی*
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رویکرد متوازن و سیاست 
همسایگی 

سیاست  در  متوازن  رویکرد  و  همسایگی  سیاست   
خارجی ایران یکی از رئوس اعلامی دولت آیت الله سید 

ابراهیم رئیسی برای دولت سیزدهم است که می توان بخشی از سیاست کلان تعامل 
هوشمند با جهان باشد. 

سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به مثابه یک واحد ملی همواره از منافع 
ملی تبعیت کرده و دولت های مختلف تلاش کرده اند تا منافع ملی را براساس اصول 

مبتنی بر »عزت، حکمت و مصلحت« پیگیری نمایند.
از دیگر سو، منطقه و همسایگان نیز به عنوان بال ژئوپلیتیکی قدرت همواره در 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران نقش مهمی ایفا کرده اند. از این منظر، 
الزامات و بایسته های سیاست خارجی ایران در دوران جدید ایجاب می کند که 
نحوه چیدمان الگوهای دولت محور در یک محیط پایدار منطقه ای بار دیگر تنظیم 

و بازنگری شود.
چنین وضعیت و روندی این پرسش را مطرح می سازد که راهبرد جمهوری اسلامی 
ایران برای حضور در محیط منطقه ای، به عنوان یک کنشگر و بازیگر فعال و پویا 
چه خواهد بود؟ پاسخ به این پرسش افزون بر شکل دهی مزیت های ژئوپلیتیکی، 
ژئوکالچر و ژئواکونومیکی می تواند به امنیت افزایی و ثبات دهی به محیط امنیتی 

ایران نیز کمک کند.
واقعیت های محیط ژئوپلیتیکی نشان می دهد که ایران تاکنون به خوبی نتوانسته 
از فرصت دومین کشور پر همسایه  جهان به خوبی بهره گیرد. ایران دارای 7 همسایه 
مرزی و ۱۰ همسایه ساحلی است که فرصت های بیشماری را برای دیپلماسی، 
اقتصاد و فرهنگ ایران فراهم آورده به ویژه اینکه فرهنگ ایران در بسیاری از کشورهای 

همسایه هنوز جریان و حضور قدرتمندی دارد.
در این چارچوب سیاست همسایگی به عنوان یک راهبرد نظام مند و هدفمند معنا 
پیدا می کند و ترجمان چنین سیاستی با محوریت ژئوپلیتیک، دیپلماسی، اقتصاد 
و فرهنگ شاکله بندی می شود. در سیاست همسایگی، جمهوری اسلامی ایران 
به عنوان یک مزیت ژئوپلیتیکی مطرح و با بهره گیری از درهم آمیختگی فرهنگی و 
تاریخی تلاش خواهد شد تا چالش های مشترک کنترل و منافع اقتصادی مبتنی بر 

رویکرد برد- برد گسترش پیدا کند.
سید ابراهیم رئیسی طی سخنانی در جمع مقام های شرکت کننده در بیست 
و یکمین اجلاس سران سازمان همکاری شانگهای تاکید می کند که جهت گیری 
سیاست خارجی ایران تمرکز بر »چندجانبه گرایی اقتصادی« و تقویت »سیاست 
همسایگی« به معنی وسیع آن و تقویت حضور در سازمان های منطقه ای خواهد بود.

همچنین حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در گردهمایی سفرا و روسای 
نمایندگی های جمهوری اسلامی ایران در کشورهای همسایه اعلام کرد که سیاست 
همسایگی باید به یک منظومه منسجم در سیاست خارجی تبدیل شود؛ به نحوی که 
همه همسایگان و جمهوری اسلامی ایران از توسعه و تحکیم روابط، مناسبات و اتخاذ 

این رویکرد نفع ببرند.
اما آنچه می تواند نقطه پیوند سیاست همسایگی و پیشبرد منافع ملی در منطقه ای 
نه چندان آرام به نام خاورمیانه باشد، یک رویکرد متوازن در  سیاست خارجی و منطقه 

گرایی جدید خواهد بود.
با روی کار آمدن دولت سیزدهم به نظر می رسد که جمهوری اسلامی ایران با 
شرایط و وضعیت تازه ای روبه رو شده است؛ از یک سو، برخی ناآرامی ها در خاورمیانه 
هنوز پابرجا و در دیگر سو، با روی کار آمدن دولت جو بایدن در ایالات متحده و مهارت 
و توان این دولت در اجماع سازی و ائتلاف سازی بین المللی ظرفیت ها و مقدورات 
یک سیاست خارجی تهاجمی- تقابلی به پایین ترین سطح حود رسیده است. در این 
وضعیت نگاه کارگزاران سیاست خارجی به جهان مبتنی بر متوازن سازی و تعامل 

هوشمند با همه کشورهای جهان است.
جهان امروز به دلیل نحوه ساخت و توزیع قدرت و نقش یابی مناطق در معنای 
قدرت گیری کشورهای نوظهور متفاوت از کذشته شده و دیگر به مانند دهه های 
پیشین نمی توان از راهبردهای تک بعدی برای پیگیری منافع ملی بهره برد. در این 
شرایط الزامات یک جهان چندقطبی ایجاب می کند تا از همه کشورها در مناطق 
مختلف برای توسعه و پیشرفت استفاده کرد. چنین رویکردی افزون بر ایجاد یک ایران 
قوی می تواند به ادغام اقتصادی ایران در جهان و بازدارندگی در مقابل تهدیدات 

فزاینده بیانجامد.
ترجمان چنین روندی تاکنون در مواضع اعلامی مقامات ارشد دولت سیزدهم به 
ویژه رئیس جمهوری نمود داشته است. سید ابراهیم رئیسی در آیین تحلیف ریاست 
جمهوری در مجلس شورای اسلامی با اشاره به دگرگونی های جهان کنونی تاکید 
می کند که تامین منافع ملت ها منوط به درک جهان جدید و تعامل راهبردی با 

قدرت های نوظهور و سیاست خارجی موفق و متوازن است.
دگردیسی های بین المللی و پویایی های منطقه ای باعث شده تا سیاست خارجی 
ایران نیز همراه با این دگرش ها از اصول تداوم و تغییر برای رسیدن به اهداف ملی، 

امنیت آفرینی و پیگیری منافع ملی بهره بگیرد.
در این قالب، سیاست همسایگی و رویکرد متوازن در سیاست خارجی می تواند 
بهترین راهبرد و ابزار در این مسیر باشد. به عبارتی دیگر، این ظرفیت ها می تواند با 
افزایش پویایی های دیپلماتیک کشور و فراهم آوردن زمین  بازی جدید برای ایران، 
ظرفیت های بسیاری به اقتصاد، سیاست و امنیت ایران اضافه کند. با پیشبرد این 
رویکردها می توان گفت دیگر نیازی به پرداخت هزینه های سنگین جهت امنیت 
زایی و بهبود مناسبات با کشورهای منطقه ای و فرامنطقه ای نخواهد بود. بنابر 
این استدلال، دولت سیزدهم این فرصت را دارد با باز کردن باب گفت وگو در قالب 
تعاملات اقتصادی و فرهنگی و ادامه گفت وگو در حوزه های سیاسی، اقتصادی و 

امنیتی، خلاء بنیادین یک رویکرد هدفمند را در سیاست خارجی ایران پر کند.
در فرجام می توان تاکید کرد که رویکرد متوازن و سیاست همسایگی به عنوان دو 
بال قدرتمند سیاست خارجی می تواند با اعتمادآفرینی، گره ها و معادلات منطقه 
ای را گشوده و پنجره همکاری را در حوزه های اقتصادی و فرهنگی بر روی ایران و 

منطقه بگشاید.  
دکترای تخصصی روابط بین الملل تحلیلگر مسائل راهبردی

یک فعال سیاسی اصلاح طلب خبرداد:

ابراز رضایت  روحانی از دیدار
 با رهبرمعظم انقلاب 

خبر  رهبری  معظم  مقام  با   روحانی  دیدار  از  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک   
داد و گفت: آقای روحانی در گزارشی که از این دیدار به دوستانشان دادند بسیار 
ابراز  و بدل شده است،  با رهبری داشتند و صحبت هایی که رد  از جلسه ای که 

رضایت مندی کرده بودند. 
جواد امام در گفت وگو با  ایلنا، درباره دیدار حسن روحانی با مقام معظم رهبری 
گفت: خبرهایی در این خصوص در فضای مجازی مشاهده کردم، اما پیش از آن 
از دوستان مشترکی با آقای روحانی داریم، شنیده بودم که چند هفته پیش این 
ملاقات صورت گرفته است. این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: آقای روحانی 
در گزارشی که به دوستانشان دادند بسیار ابراز رضایت مندی کرده بودند از جلسه ای 

که با رهبری داشتند و صحبت هایی که رد و بدل شده است.
وی درباره تاثیرات این دیدار بیان کرد: به هر حال یک عده ای هستند که تلاش 
می کنند اساساً این ارتباطات و دیدارها فراهم نشود و صورت نگیرد و این همان بحثی 
نفوذ است که ما مطرح می کنیم، معتقدم این جریان در واقع کار دشمن را کم می کند 
و سعی می کند هر کسی که در دایره نظام است را به جز یک گروه خاص حذف کند و 

دایره خودی ها به شدت تنگ شده است.
امام تاکید کرد: آنچه که امروز مورد لطمه واقع شده است اساساً جمهوریت نظام 
و خطری است که متوجه اساس کشور است. این مسیر، مسیر ناکجا آبادی است 

و آنهایی که دلسوز کشور و نگران از این موضوع هستند بارها ابراز نگرانی کرده اند.
وی یادآور شد: آقای روحانی ۸ سال رئیس جمهور این کشور بوده است، وی با تایید 
سیستم های نظارتی و امنیتی برای شرکت در انتخابات حاضر شده و مردم به او رای 

داده اند و این واقعیت ها قابل حذف شدن و قابل کتمان نیست.
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: باید از تجربه هشت سال گذشته استفاده 
کرد؛ مانند آنچه که امروز درباره ضرورت مذاکره بیان می شود و خود آقایان هم به آن 
اذعان دارند و گفته اند یکی از تجاربی که این روزها مورد استفاده قرار می گیرد تجربه 

مذاکرات دور قبل است که بسیار کارآمد بوده است.

سهراب انعامی علمداری*

اخبار

آیت الله جوادی آملی:

تبلیغ برای اسلام و ایران مسئولیت
 سنگینی است

آیت الله عبدالله جوادی آملی گفت: مبلغ ایران و اسلام بودن در خارج از کشور، 
وظیفه بسیار سنگینی است که یک مبلغ طیب و طاهر باسواد و آگاه نیاز دارد تا از این 

زمینه ای که به برکت انقلاب اسلامی پدید آمده است، به درستی استفاده کند. 
این مرجع تقلید در دیدار حجت الاسلام محمدمهدی ایمانی پور، رئیس سازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسلامی در سخنانی اظهار داشت: عملی می تواند اثر داشته باشد 
که هم حُسن فاعلی داشته باشد و حُسن فعلی؛ این دو، برای همه امور رکن است، در 
تبلیغات نیز همین طور است، همه کارها و برنامه ها باید جامع بین حُسن فعلی و حُسن 

فاعلی باشد.
وی ادامه داد: حُسن، در این است که نیت برای خدا باشد، وقتی نیت الهی بود، کار 
ماندنی خواهد شد، اما اگر کار برای خدا نباشد، طبق بیان قرآن، این کار، بازی و لهو 

خواهد بود، و بازی در دستگاه خدا راه ندارد.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: کار باید عمیق باشد تا به مقصد برسد، باید هم 
اسلام، هم مسلمانان و هم ایرانیان را بر مبنای دو اصل حسن فعلی و حسن فاعلی، به 
درستی به جهانیان معرفی کنیم و این کار هم یک سواد عمیق قرآنی و روایی و تاریخی 
لازم دارد تا مبلغ بتواند اسلام و ایران را باهم تقویت و معرفی کند، و هم یک غیرت دینی 

و ملی لازم دارد.
آیت الله جوادی آملی بیان داشت: سه عنصر را باید جمع کنیم تا معنی غیرت روشن 
شود، اول اینکه، حریم خود را حفظ کنیم یعنی غیرزدایی داشته باشیم، دوم اینکه مودب 
باشیم و خود به حریم غیر وارد نشویم و سوم اینکه هویت خود را بشناسیم، یعنی هم 
حریم خود را بشناسیم و حریم دیگران را، تا نه کسی را به حریم خود راه بدهیم و نه وارد 
حریم دیگران شویم! در این صورت، ایران هراسی و اسلام هراسی دیگر هیچ جایگاهی 

ندارد.
از کشور، وظیفه بسیار  و اسلام بودن در خارج  ایران  تاکید کرد: مبلغ  همچنین 
سنگینی است که یک مبلغ طیب و طاهر باسواد و آگاه نیاز دارد تا از این زمینه ای که به 

برکت انقلاب اسلامی پدید آمده است، به درستی بهره ببرد.
آیت الله  جوادی آملی با اشاره به عظمت، شرافت و مردانگی ملت ایران در طول تاریخ 
یادآور شد: مردم ما شریف ترین مردم جهان هستند و این مساله را در جریان دفاع مقدس 

و بعد از آن، که همه جهان علیه ما اقدام کردند، ثابت کردن.
وی افزود: دشمن حتی بعد از قطعنامه که مردم ما از جبهه.ها برگشتند، فرصت 
را غنیمت شمرد و به وسیله منافقان، عملیات مرصاد را شروع کرد، با وجود همه این 
دشمنی ها، شرافت ملت ایران این بود که بعد از پذیرش قطعنامه ۵۹۸، با این همه 
مصیبتی که از صدام دیده بودیم، در جریان حمله رژیم بعث عراق به کویت، حتی یک 
گلوله از سمت ما به عراق شلیک نشد و پای قرارداد خود حتی با دشمن بعثی ماندیم، 

این شرف و تمدن ایران اسلامی است که نتیجه تاسی به قرآن و عترت است.
ارتباطات  و  فرهنگ  سازمان  رئیس  دیدار،  این  ابتدای  در  گزارش،  این  اساس  بر 
اسلامی، گزارشی از فعالیت ها و برنامه های سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی ارائه 

کرد.
 

آیت الله نوری همدانی: 

افراد مسئول در ارتباط با مردم دنیا باید 
دربیان معارف دینی قوی باشند

آیت الله حسین نوری همدانی گفت: مسئولیت فرهنگی و ارتباطات داشتن با مردم 
دنیا مساله مهمی است و این کار را نیز باید افرادی به عهده بگیرند که در بیان معارف 

دینی قوی هستند. 
این مرجع تقلید در دیدار حجت الاسلام ایمانی رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی با بیان این که خدای متعال نعمت های زیادی به انسان داده و در روز قیامت 
از این نعمت ها بازخواست خواهد کرد، افزود: این موارد و سایر مسائل نشانه عظمت 
الهی است. وی همچنین با بیان اینکه مسئولیت انواعی دارد ومهمترین آنها مسئولیت 
اجتماعی و فردی و در ادامه خدمت رسانی به مردم است، افزود: مسئولیت فرهنگی و 
ارتباطات داشتن با مردم دنیا مساله مهمی است و این کار را هم باید افرادی به عهده 

بگیرند که در بیان معارف دینی قوی هستند.
آیت الله نوری همدانی با بیان این که ما باید اسلام ناب و اهل بیت)ع( را به دنیای 
امروزی معرفی کنیم و این نیازمند فرد فقیه و عالم است، گفت:   معرفی اسلام اهل 

بیتی)ع( کار بزرگی است و باید تلاش فراوان کرد.
وی گفت: مردم امروز تشنه اسلام ناب هستند و مساله وقتی جدی تر می شود که 
مسلمانان زیر سلطه غرب قرار دارند و اگر ما اسلام ناب را درست و به موقع معرفی 

می کردیم، نباید مسلمانان گرفتار سلطه غرب می شدند.
 

رئیس جامعه المصطفی:

جامعة المصطفی، توسعه دهنده زبان 
فارسی در دنیا است

و  رئیس جامعة المصطفی گفت: انقلاب و نظام جمهوری اسلامی دارای داعیه 
گفتمان جهانی است و کمتر کشوری می باشد که دارای گفتمان جهانی باشد، چرا که 

خود را در داعیه ایجاد نظم جهانی نمی بینند. 
حجت الاسلام والمسلمین علی عباسی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین ایمانی، 
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی که در قم برگزار شد، با اشاره به راه اندازی 
تشکل مذهبی در المصطفی، گفت: مهمترین فعالیت این تشکل در ارتباط با مسائل 
مذهبی، قرآنی و... است که زیر نظر معاونت فرهنگی جامعة المصطفی فعالیت می 
کند. رئیس جامعة المصطفی با بیان این که این نهاد از تجمیع دو سازمان مرکز جهانی 
علوم اسلامی و سازمان امور مدارس خارج کشور شکل گرفت و از سال ۸۶ فعالیت 
خود را آغاز کرده است، افزود: الان المصطفی عضو شناخته شده اتحادیه های دانشگا 
های جهان، اتحادیه دانشگاه های جهان اسلام و اقیانوسیه و... است و در این اتحادیه 
عضویت دارد. حجت الاسلام والمسلمین عباسی با بیان این که در حال حاضر درجامعة 
المصطفی ۱۵۰ رشته و گرایش برای تربیت دانش پژوه، راه اندازی شده است، گفت: 
یکی از نقاط قوت المصطفی، اعطاء مدارک آن است که مورد تأیید وزارت علوم نظام 
جمهوری اسلامی است. در اینجا در کنار این نظام رشته ها، نظام سطوح علمیه ای 
هم وجود دارد و مدارک آن نیز رسمی حوزه است و در این بخش هم دانش پژوهانی از 

کشورهای مختلف قر حضور و مشغول تحصیل می باشند.
رئیس جامعة المصطفی افزود: عمده فعالیت های المصطفی در قم، بعد در نمایندگی 
المصطفی در مشهد، تبریز، گرجستان، ترکیه و به ویژه در تهران برای زیدی ها و... گرگان 
برای اهل سنت است. الان مذاهب اسلامی براساس اعتقادات خود البته همراه با 
وحدت و توجه به مسائل تقریبی در این نمایندگی حضور و مشغول تحصیل می باشند.

حجت الاسلام والمسلمین عباسی گفت: انقلاب و نظام جمهوری اسلامی دارای 
داعیه و گفتمان جهانی است و کمتر کشوری می باشد که دارای گفتمان جهانی باشد، 
چرا که خود را در داعیه ایجاد نظم جهانی نمی بینند. اما ذات انقلاب با داعیه و گفتمان 

جهانی گره خورده است و این مسئله هم نیازمند همت بلند و افراد با اراده است. 
 

باصدوراطلاعیه ای  صورت گرفت:

دعوت شورای هماهنگی برای حضور 
مردم در تجمع ۹دی

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم در اطلاعیه ای از مردم این استان جهت شرکت 
در تجمع روز ۹ دی ماه در مدرسه فیضیه دعوت کرد. 

به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم، در این 
اطلاعیه آمده است: یوم الله نهم دی روز بصیرت و میثاق امت با ولایت مصداق عینی 
تجلی دست قدرت الهی، قله فراموش نشدنی و نقطه عطفی در تاریخ انقلاب اسلامی 
است. پیام حاکیست: حماسه ماندگاری که با خروش ملت ایران و غلبه جنود الهی 
بر جنود شیطانی، قابلیت و کارآمدی نظام دینی مبتنی بر اصل مترقب ولایت فقیه در 
عبور از بحران ها و فتنه ها اثبات شد و در نتیجه حفظ و گرامی داشت این حرکت عظیم 
در سایه دین و تحقق وعده های الهی وظیفه ای همگانی و فرصتی برای روشنگری و 
بصیرت افزایی است، لذا در مقطع حساس کنونی و در ایام سوگواری صدیقه کبری، 
حضرت فاطمه زهرا )س( و سالروز شهادت سردار دل ها، شهید حاج قاسم سلیمانی، 
تمامی اقشار متدین و شریف خاستگاه انقلاب اسلامی، قم همیشه سرافراز را به شرکت 
پرشور در تجمّع باشکوه ساعت ۱۰  روز پنج شنبه در پایگاه فقاهت، مدرسه مبارکه فیضیه 

دعوت می نماید.

 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که تحول اقتصادی در گرو 
اصلاح ساختار سنگین و ناکارآمد اجرایی است تاکید کرد: اداره کشور باید 
مسئله محور باشد به این معنی که اولویت ها را بشناسیم و پیشران های 
تحول اقتصادی را شناسایی کرده و پروژه ها را براساس آن تعریف کنیم و 

همه ظرفیت های کشور را در این مسیر پای کار بیاوریم. 
نمایشگاه  از  بازدید  جریان  در  یکشنبه  ظهرروز  قالیباف  محمدباقر 
این جنبه  از  امروز  بازدید  اظهار داشت:  دستاوردهای جهاد دانشگاهی 
اهمیت داشت که بحث علمی و فناورانه نقش زیادی در آن ایفا می کرد و 
نشان داد می توانیم به متخصصان داخلی در حوزه های مختلف اعتماد 
و تکیه کنیم. همچنین شاهد بودیم اقدامات خوبی در زمینه استفاده از 

تکنولوژی های نوین و انتقال فناوری انجام شده است.
وی افزود: یکی دیگر از نکات بارز این نمایشگاه این بود که همزمان با 
توسعه علم به ویژه در حوزه سلولی و پزشکی و حرکت در مرز دانش، این 

دستاوردها در حوزه صنعت و سلامت به کار گرفته می شود.
قالیباف با تاکید بر لزوم حرکت علمی کشور براساس نیازهای روز جامعه 
گفت: علم و توسعه فناوری حرکتی مطلوب و قابل احترام است، اما در اداره 
کشور باید مسئله محور باشیم، به نحوی که اولویت ها را بشناسیم و پیشران 
های تحول اقتصادی را شناسایی کرده و پروژه ها را براساس آن تعریف نماییم 

و همه ظرفیت های کشور را در این مسیر پای کار بیاوریم.
رئیس قوه مقننه کشورمان تصریح کرد: در حوزه استفاده از ظرفیت های 
بخش خصوصی ما باید برنامه ریزی مطلوبی انجام دهیم، متاسفانه ما در 
حوزه صنعتی کردن ظرفیت های علمی و سرمایه گذاری مشکل داریم 
و باید این نقدینگی لجام گسیخته را به سمت صنعت سوق دهیم، به ویژه 
در شرایط تحریم که با موانع سرمایه گذاری خارجی مواجهیم، لازم است 
از ظرفیت های بخش خصوصی و سرمایه گذاری های این حوزه استفاده 

کنیم.
وی با بیان اینکه تحول اقتصادی در گرو اصلاح ساختار سنگین و ناکارآمد 
اجرایی است، گفت: لازم است سرمایه گذاری به سمت نهادهای غیردولتی 

که پیشران تحول کشور است، هدایت شود.
قالیباف در پایان خاطرنشان کرد: برای اصلاح این ساختار در قانون بودجه 
۱۴۰۰ اقدامات مطلوبی انجام شد، اما مجلس حتما تلاش خواهد کرد در 
برنامه توسعه هفتم و لایحه بودجه ۱۴۰۱ هدفگذاری را به نحوی انجام دهد 
تا با کمک جوانان توانمند و پیشکسوتان، تحول و امید در کشور ایجاد شود.

تاکید بر تامین محصولات مورد نیاز کودکان پروانه ای
بازدید  این گزارش رئیس مجلس شورای اسلامی در جریان  بر اساس 
زخم  پژوهشکده  غرفه  در  حضور  ضمن  دانشگاهی  جهاد  نمایشگاه  از 
با  از نزدیک  جهاد دانشگاهی و سایر بخش های فعال در حوزه پزشکی 
دستاوردهای این بخش آشنا شدند که بخشی از آن مربوط به ساخت و بومی 
سازی پانسمان بیماران پروانه ای بود و در جریان این بازدید قالیباف ضمن 
تأکید بر اینکه امروز یکی از موضوعاتی که در این حوزه باید دنبال شود، 
کمک به کودکان پروانه ای برای تأمین نیازهای خود است، گفت: در این دو 
سال مشکلات زیادی را از این بچه ها به من اطلاع دادند و لازم است هر چه 
سریعتر محصولات این چنینی با توجه به محدودیت های واردات در اختیار 

جامعه هدف و بیماران قرار گیرد.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

تحول اقتصادی در گرو اصلاح ساختار ناکارامد اجرایی است

رئیس  جمهور گفت: می خواهم یک بار دیگر به همه 
همکارانم در دولت از وزارتخانه ها تا استانداری ها تاکید 
موکد کنم که باید با جدیت و به شکل موثری بر قیمت 

همه کالا ها نظارت داشته باشند.
روز  بعدازظهر  رئیسی  ابراهیم  سید  دکتر  آیت الله 
یکشنبه در جلسه هیئت دولت اظهارداشت: اقدامات 
متعددی برای کنترل قیمت ها و نظارت بر بازار انجام 
شده است، اما وضعیت فعلی بازار به ما می گوید باید 

به سرعت برای مدیریت قیمت ها چاره اندیشی شود.
صرفه جویی  ضرورت  بر  تاکید  با  ادامه  در  رئیسی 
در مصرف گاز اظهار داشت: با توجه به برودت هوا 
رعایت الگو های صرفه جویی در مصرف گاز برای حفظ 

پایداری شبکه و جلوگیری از قطع گاز بسیار اهمیت 
دارد و رسانه ها و به ویژه صدا و سیما باید مردم را بیش 
از گذشته به صرفه جویی در مصرف گاز تشویق کنند.
بدخواهان دنبال خرابکاری در روابط ایران و 

همسایگان هستند
با  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس   
ایجاد تحول در سازمان  برای  برنامه دولت  به  اشاره 
اداری کشور، تصریح کرد: برای ایجاد این تحول نباید 
حتی یک روز را از دست بدهیم و تغییرات ضروری 
در سازمان اداری دولت باید به کارآمدی نظام اداری 

بیانجامد.
دکتر رئیسی ادامه داد: همچنین همه دستگاه های 

اداری باید در کنار تلاش برای مقابله با فساد، روابط 
ناسالم و رشوه، مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 

در زمینه حجاب و عفاف نیز اجرا کنند.
رئیس جمهور با بیان اینکه بر اساس آمار، صادرات 
سال  به  نسبت  امسال  کشور  غیرنفتی  محصولات 
اظهار  است،  داشته  افزایش  درصد  حدود ۴۰  قبل 
داشت: وقتی دولت تمرکز خود را بر گسترش تعاملات 
با کشور های همسایه قرار داده و در این  اقتصادی 
نیز بوده، طبیعی است که بدخواهان  مسیر موفق 
با همسایگانش  ایران  روابط  در  دنبال خرابکاری  به 
باشند که باید مراقبت کرد آیا واقعا مشکل در کالا های 

صادراتی بوده است یا مساله سیاسی وجود دارد.

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت:

همه دستگاه های اجرایی بر قیمت ها نظارت موثر داشته باشند

 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: بر اساس برآوردهای انجام شده بیش از ۴۰۰ 

هزار میلیارد تومان از اموال دولت بلاتکلیف است. 
محمدرضا پور ابراهیمی داورانی با تشریح نشست 
روزیکشنبه کمیسیون متبوع خود گفت: در نشست 
امروز کمیسیون گزارشی در زمینه وضعیت واگذاری ها 
طی سال های اخیر، چالش ها و پیشنهادات برنامه ای 

ارائه شد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
افزود: هدف ما این است که بتوانیم چارچوب جامعی 
در زمینه ساماندهی کاهش سهم دولت در اقتصاد را از 
طریق ظرفیت های خصوصی سازی پیگیری کنیم، بر 
اساس گزارش ارائه شده در نشست امروز کمیسیون 
اقتصادی، اهداف پیش بینی شده سیاست های اصل 

۴۴ قانون اساسی محقق نشده است.
پورابراهیمی با تاکید بر اینکه بخشی از واگذاری ها، 
در  تنها  کرد:  عنوان  بود،  وزارتخانه ای  بین  جابجایی 

مجموعه مالکیتی شرکت ها جابجایی شکل گرفته و 
اساسا تصمیم خاصی در بهبود عملکرد، تولید و شرایط 

اقتصادی بنگاه های اقتصادی شاهد نیستیم.
وی با اشاره به اینکه سیاست های اصل ۴۴ قانون 
خوبی  و  مهم  بسیار  شاخص های  و  اهداف  اساسی 
داشته است، ادامه داد: نشست مشترکی در کمیسیون 
رئیس سازمان خصوصی سازی،  با حضور  اقتصادی 
کشور،  کل  خزانه دار  تملیکی،  اموال  سازمان  رئیس 
مجموعه وزارت اقتصاد، وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تشکیل می شود تا بر اساس آسیب شناسی ها شده، 
ساختار جدیدی در حوزه خصوصی سازی تدوین شود.
نماینده مردم کرمان با بیان اینکه مدیریت دارایی های 
سازی  خصوصی  فصل های  سر  مهم ترین  از  دولت 
است، تصریح کرد:  واگذاری سهام شرکت ها، اموال 
دولت، مجوزها و مولد سازی دارای های دولت باید در 
دستور کار قرار بگیرد زیرا برای اقتصاد کشور ظرفیت 

سازی می کند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه تعیین تکلیف پروژه های نیمه تمام دولت 
در اختیار سازمان برنامه و بودجه است، عنوان کرد: 
بر اساس برآورد انجام شده بیش از ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان از اموال دولت بلاتکلیف است، لایحه دولت در 
زمینه مشارکت عمومی - خصوصی هم اجرایی نشده 

است.
وی با تاکید بر اینکه باید زمینه برای ایجاد تحولات 
ساختاری فراهم شود، عنوان کرد: احکام باید به قدری 
جامع باشند تا در حوزه نظارتی نیاز به لغو اقدامات 

گذشته وجود نداشته باشد.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی، 
خاطرنشان کرد: امیدوارم نشست مشترکی که در آینده 
برگزار می شود گام بلندی برای بهبود شرایط، کاهش 
سهم دولت در اقتصاد، رویکرد مولدسازی و امکان ایجاد 
ظرفیت ها برای بخش خصوصی در مسیر توانمندسازی 

اقتصاد کشور باشد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس: 

بیش از ۴۰۰ هزار میلیارد تومان از اموال دولت بلاتکلیف است

آیت الله سعیدی دردیدار فرمانده سپاه استان قم: 

خانواده شهدای مدافع حرم نباید احساس غربت کنند

 امام جمعه قم با اشاره به اینکه پیامبر)ص( بعد از شهادت جعفر طیار به حضرت 
زهرا)س( سفارش کردند که تا سه روز غذایی آماده کنند و به خانه او ببرند گفت: 
خانواده های شهدایی که در کشور ما مهمان هستند و از کشورهای دیگر همراه با 

ما با دشمنان جهاد کرده 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در دیدار محمدرضا موحد فرمانده سپاه استان قم و 
اسدالله گنجعلی فرمانده لشکر عملیاتی سپاه علی بن ابیطالب)ع( قم که پیش از 
ظهر روزیکشنبه در سالن محراب حرم مطهر بانوی کرامت انجام شد، اظهار کرد: 
همانطور که قبل از جهاد و جنگ با دشمن تکالیف و وظایفی برای جذب نیروهای 
مستعد و کار آمد داریم بعد از جنگ و عملیات هم تکالیف مهمی بر عهده همه افراد و 

مسئولان قرار داده شده است.
وی با اشاره به اینکه پیامبر)ص( بعد از اینکه سپاه اسلام از جنگ برگشتند فرمودند 
جهاد اصغر تمام شد و اکنون نوبت جهاد اکبر است، گفت: بعد از جنگ همه ما 
وظایفی داریم که یکی از آن  وظایف رسیدگی به خانواده شهدا است تا علاوه بر فقدان 

عزیزانشان غم دیگری را متحمل نشوند.
تولیت آستان مقدس بانوی کرامت با بیان اینکه پیامبر)ص( بعد از شهادت جعفر 
طیار به خانه او رفته و فرزندانش را نوازش کرده و خودشان خبر شهادت جعفر را به 
خانواده اش دادند، گفت: پیامبر)ص( به حضرت زهرا سلام الله علیها سفارش کردند 
که تا سه روز غذایی آماده کنند و به خانه جعفر طیار ببرند تا خانواده او عزاداری کنند 

این نشان می دهد که ما نسبت به رسیدگی به خانواده شهدا وظیفه داریم.
وی با بیان اینکه باید برای خانواده شهدا کمک های فرهنگی، مالی و عاطفی 

درنظر گرفته شود، افزود: خانواده های شهدایی که در کشور ما مهمان هستند و 
از کشورهای دیگر همراه با ما با دشمنان جهاد کرده و به شهادت رسیده اند نباید 

احساس غربت کنند و گمان کنند که رها شده اند.
سعیدی گفت: برگزاری یاداره شهدای مدافع حرم خوب است اما نباید به این مراسم 
اکتفا شود بلکه باید طی سال به این خانواده ها سر بزنیم و به نیازهای آنها توجه کنیم.

حمایت سپاه قم از خانواده شهدای مدافع حرم
فرمانده سپاه علی بن ابی طالب)ع(  نیز دراین دیدار با بیان اینکه آزادسازی نبل 
و الزهرا فتح الفتوح سایر عملیات ها در سوریه بود، گفت: این سپاه استانی بعد از 
حضور در سوریه از برخی خانواده شهدای مدافع حرم فاطمیون حمایت کرده است و 

در ادامه هم حمایت هایی انجام خواهد داد. 
سردارمحمدرضا موحد اظهار کرد: لشکر ۱7 علی بن ابیطالب)ع( در آزادسازی دو 
شهرک شیعه نشین نبل و الزهرا نقش ویژه ای ایفا کرد و شهدایی از این استان در دفاع 

از حرم حضرت زینب سلام الله علیها اهدا شده است.
وی با بیان اینکه آزادسازی نبل و الزهرا فتح الفتوح سایر عملیات ها در سوریه بود، 
گفت: سپاه علی بن ابیطالب)ع( بعد از حضور در سوریه از برخی خانواده شهدای 
مدافع حرم فاطمیون حمایت کرده است و در ادامه هم حمایت هایی انجام خواهد 
شد. در ادامه این دیدار اسدالله گنجعلی فرمانده لشکر ۱7 سپاه علی بن ابیطالب)ع( 
اظهار کرد: لشکر ۱7علی بن ابی طالب )ع( از سال ۱۳۹۴ در دفاع از حرم حضرت 
زینب سلام الله علیها بخصوص در عملیات آزادی نبل و الزهرا در سوریه حضور داشته 
و حدود ۳ سال است که در منطقه مرزی اشنویه در شمال غربی کشور انجام وظیفه 

می کند.
وی با بیان اینکه هرساله به مناسبت آزادسازی نبل و الزهرا در سوریه و نقش ارزشمند 
لشکر ۱7 سپاه علی بن ابی طالب)ع( در این عملیات یادواره شهدای مدافع حرم 
در قم برگزار می شود، گفت: امسال نیز با توجه به اینکه ۴۲7 شهید مدافع حرم از 
کشورهای ایران، افغانستان و پاکستان در قم دفن هستند در ۱۲ بهمن ماه ششمین 

یادواره شهدای مدافع حرم را در مصلای قدس قم برگزار خواهیم کرد.
گنجعلی گفت: این یادواره با محوریت نقش شهدای مدافع حرم در منطقه و 
دستاوردهای حرکت شهدا در دفاع از حرم برگزار می شود و در کنار این برنامه دیدار 
با ۲۰۰ خانواده شهدای فاطمیون، ۱۰ مسجد تأثیرگذار در قم و ۱۰ مدرسه بزرگ در 

استان قم انجام می گیرد.
وی افزود: برنامه های متنوع فرهنگی و ورزشی از جمله همایش پیاده روی به سمت 
گلزار شهدای مدافع حرم در بهشت معصومه)س(، برگزاری شب شعر و غبارروبی مزار 

شهدا از برنامه های ششمین یادواره شهدای مدافع حرم دراستان قم است.
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استاد بیماری های عفونی مطرح کرد:

نشانه ابتلا به »مننژیت«
استاد بیماری های عفونی گفت: بیماری مننژیت به دنبال 
عفونت های ناشی از سینوزیت های درمان نشده،عفونت های 
گوشی و گاهی به دنبال ضربه های سر بروز پیدا می کند.سه 

پایه این بیماری تب،استفراغ و سردرد است.
مننژیت  بیماری  ویژگی  درباره  نیا،  یادگاری  داوود 
و  نخاع  و  است  میکروبی  بیماری  مننژیت  گفت:بیماری 

لایه های مغزی را درگیر می کند.

وی با اشاره به علل بروز بیماری مننژیت، گفت: این بیماری 
معمولا به دنبال عفونت های ناشی از سینوزیت های درمان 
نشده،عفونت های گوشی و گاهی به دنبال ضربه های سر و 

عمل روی مغز فرد بروز پیدا می کند.
این  پایه  سه  شد:  یادآور  عفونی  بیماری های  استاد  این 
بیماری تب،استفراغ و سردرد است. اگر بیمار دیر مراجعه 
کند گاهی منجر به تشنج، اختلالات هوشیاری و به کما رفتن 

می شود.
یادگاری نیا ابراز داشت:گاهی به علت بیماری های ویروسی 
بروز می کند؛ضمن اینکه افرادی که آبسه گلو یا سابقه ضربه 
سر، اشکالات آناتومی استخوان مغز و نقص سیستم ایمنی 

دارند بیشتر در معرض ابتلا هستند.
وی یادآور شد:اگر افراد مبتلا شده زود مراجعه کند بیشتر 
این افراد بهبودی کامل پیدا می کنند اما در افرادی که دیر 

اختلالات  مغزی،  اختلالات  به  منجر  می کنند  مراجعه 
هوشیاری، بی خوابی  شده و مدت طولانی درگیر بیماری 

خواهند شد.
این استاد بیماری های عفونی درباره اینکه »کدام فصول 
سال بیماری مننژیت شیوع بیشتری دارد؟«،بیان داشت: 
این بیماری بیشتر در فصول سرد سال بیشتر شیوع دارد؛ 

چون در این فصول عفونت ویروسی بیشتر است.

سلامت

با این راهکارها بر سرمای این روزها غلبه کنید از خواص آویشن چه می دانید؟
آویشن، گیاهی مقوی که در درمان بیماری ها بسیار موثر است و خواص بی 

نظیری برای سلامت پوست و مو دارد.
به صورت  را  آن  اغلب  امروزه  که  بسیار  خواص  دارای  است  گیاهی  آویشن 
خشک شده و به عنوان چاشنی در غذاها استفاده می کنیم. در ادامه بابرخی از 

خواص این گیاه آشنا می شوید:
آویشن در بهبود گلودرد مؤثر است

 روغن آویشن یکی از قوی ترین ضدمیکروب های طبیعی است که به عنوان دارویی 
کارواکرول است.  آویشن حاوی  روغن  استفاده می شود.  مؤثر در درمان گلودرد 
به همین دلیل یکی از مهم ترین روغن ها برای تسکین گلودرد محسوب می شود. 
در مطالعه ای که به تازگی توسط دانشکده ی بهداشت دانشگاه علوم پزشکی لودز 
در لهستان انجام گرفته  روغن آویشن به ۱۲۰ گونه ی مختلف باکتری  جداشده از 
بیماران مبتلا به عفونت های حفره دهان، دستگاه تنفسی، ادراری و تناسلی واکنش 
نشان داده است. نتایج حاصل از این پژوهش نشان می دهد روغنی که از گیاه 
آویشن گرفته می شود، فعالیت بسیار قوی در برابر تمامی سویه های بالینی دارد. این 
روغن حتی بر روی سویه های مقاوم به آنتی بیوتیک، اثر بسیار خوبی دارد. دفعه ی 
بعد که گلودرد داشتید، حتما مقداری آویشن به سوپ خود بیفزایید و چای آویشن 

بنوشید زیرا که تسکین دهنده درد و ازبین برنده ی میکروب است.
 از مسمومیت غذایی جلوگیری می کند 

آویشن نه تنها می تواند از آلودگی مواد غذایی جلوگیری کند، بلکه می تواند از 
غذاهایی که قبلا آلوده شده اند آلایش زدایی کند. در جریان مطالعات متعددی که 
در میکروبیولوژی مواد غذایی )Food Microbiology( منتشر شده است، محققان 
دریافته اند که روغن آویشن می تواند کاهویی را که با شیگلا )ارگانیسم عفونی که 
مسبب اسهال است و می تواند آسیب های جدی به روده وارد کند( آلوده شده 
است، آلایش زدایی کند. شستن محصول در محلولی که فقط حاوی یک درصد 
روغن آویشن است، می تواند تعداد باکتری های شیگلا را به زیر مقدار قابل تشخیص 
کاهش دهد. با افزودن آویشن به وعده ی غذایی بعدی، در واقع می توانید احتمال 
ابتلا به بیماری های ناشی از غذای مسموم و آلوده را کاهش دهید. آویشن تازه را 
به سالادی که خودتان درست می کنید، اضافه کنید تا سبزیجات خامی که در آن 

استفاده کردید، سالم تر شوند و با اطمینان بیشتری آنها را مصرف کنید. 
خواص ضد سرطانی دارد 

اثربخش  سرطان  و  تومورها  با  مبارزه  در  می تواند  دارد،  گیاه  این  که  خواصی 
باشد. به خصوص کارواکرول که ترکیب اصلی سازنده ی این گیاه پرخاصیت است، 
خاصیت ضد تومور بودن از خود نشان داده و آویشن را به گیاهی مفید برای مبارزه با 
سرطان تبدیل کرده است. اخیرا پژوهشی نیز در کشور چین انجام شده و نتایج آن 
را Anti-Cancer Drugs منتشر کرده است. این پژوهش نشان می دهد کارواکرول 
بزرگ  روده ی  سرطان  سلولی   رده های  شدن  پخش  و  تکثیر  از  جلوگیری  باعث 
می شود. به طور کلی تحقیقات نشان می دهند که کارواکرول پتانسیل زیادی برای 

پیشگیری و درمان سرطان روده  بزرگ دارد.
 درمان اختلالات تنفسی از خواص آویشن  

خواص آنتی سپتیک و انتی بیوتیک آن، یک درمان موثر برای مشکلات تنفسی 
مانند سرفه و برونشیت و همچنین گلو درد و سر درد میباشد.شما میتوانید چای آن را 
مصرف کنید و برای شیرین کردن آن از عسل استفاده کنید.مصرف منظم این چای 

برای سلامتی بسیار مفید است.

وقتی فرزندتان نسبت به همسالانش کوتاه قدتر به نظر می رسد طبیعی است که 
نگران شوید؛ اما در مواردی نادر، کوتاهی قد می تواند نگران کننده باشد، و آن هم 
زمانی است که نرخ رشد کودک ناگهان و بدون هیچ دلیل واضحی کُند می شود، یا به 

نظر می رسد کلًا متوقف شده است.
در برخی موارد، والدین تصمیم می گیرند برای رفع مشکل کوتاهی قد فرزند خود، 
با مراجعه به پزشک هورمون درمانی را در پیش بگیرند. این درمان بلندمدت، رشد را 
در بچه هایی که کمبود هورمون خاصی دارند یا دچار عارضه ای هستند که جلوی 

رشد نرمالشان را می گیرد، تقویت می کند.
اگر ۹۵ درصد از همسالان یک پسر نوجوان بلندقدتر از او باشند، این کوتاه تر بودن 
قد به خودی خود مشکلی محسوب نمی شود. اما اگر ۹۹ درصد از همسالان او از او 
بلندقدتر باشند، آن وقت باید دلیل اصلی را بررسی کرد، یعنی جزو آن یک درصدی 

قرار می گیرد که کوتاهی قدشان مشکل محسوب می شود.
یک اختلال ژنتیکی، کم کاری تیروئید و یا دیگر اختلالات پزشکی می توانند علت 
افت ناگهانی روند رشد باشند؛ اما چیزی که شایع تر می باشد این است که کودکی 
که از نظر رشد قد از همسالان خود عقب تر است دچار عارضه ای به نام کوتاه قدی 

ایدیوپاتیک می باشد. یعنی کوتاهی قد او دلیل شناخته شده ای ندارد.
هورمون رشد 1۰1

تولید،  از بدن  اندام های خاصی  هورمون ها مواد شیمیایی هستند که توسط 
اساساً غده هیپوفیز و غدد درون ریز، تولید می شوند. غده هیپوفیز هورمون هایی را 
می سازد که سبب رشد بافت های بدن می شوند. هورمون رشد GH( ۱۰۱( که به آن 

سوماتوتروپین نیز می گویند، یکی از این هورمون هاست.
)یک   ۱-IGF و  آزاد  چرب  اسیدهای  گلوکز،  غلظت  بالابردن  با  رشد  هورمون 
پروتئین میانجی برای رشد در دوران کودکی(، رشد را افزایش می دهد. این اتفاق 
به سلول ها اجازه می دهد عضله و استخوان و دیگر بافت های حیاتی بدن را بسازند. 
دیگر هورمون های تولید شده توسط غده هیپوفیز که منجر به رشد نرمال می شوند 
شامل هورمون های محرک تیروئید، هورمون آدرنوکورتیکوتروپیک و هورمون محرک 

فولیکول هستند.
سازمان غذا و داروی آمریکا، استفاده از هورمون رشد را برای درمان کوتاه قدی در 
کودکان که ناشی از بیماری مزمن کلیوی، سندرم پرادر ویلی، سندرم ترنر، سندرم 

نونان و دیگر اختلالات پزشکی است را مجاز اعلام کرده است.

آیا هورمون درمانی مناسب فرزند شما هست؟
اگر در حال بررسی هورمون درمانی برای کودکتان هستید لازم است مزایا و معایب 

این درمان را بدانید. درمان با هورمون رشد یک پروسهٔ طولانی مدت است
هورمون رشد به صورت تزریق روزانه به کودک داده می شود، هرچند برای برخی از 
بیماری ها ممکن است سه تزریق در هفته لازم باشد. بیشتر اوقات، درمان با هورمون 
رشد طی یک دورهٔ چندساله تجویز می شود و ممکن است تا زمانی که پتانسیل 
رشد قد وجود دارد ادامه پیدا کند. ممکن است برای کودک علاوه بر هورمون شد، 

هورمون های دیگری نیز تجویز شود تا سطح کلی هورمون ها متعادل بماند.
درمان با هورمون رشد هزینه بر است

درمان با هورمون رشد هزینهٔ زیادی در بر دارد و به ندرت هم تحت پوشش بیمه قرار 
می گیرد، مگر اینکه به عنوان بخشی ضروری از درمان یک بیماری به حساب بیاید.

درمان با هورمون رشد تغییر چشمگیری ایجاد نمی کند
اگر قصد هورمون درمانی برای فرزندتان را دارید، لازم است در مورد توقعاتی که 
دارید با پزشک صحبت کنید، از جمله اینکه قد فرزندتان در پایان درمان چقدر 
خواهد شد. مطمئن شوید که فرزندتان هم نسبت به میزان رشد قد خود آگاه است. 
هورمون رشد به طور متوسط می تواند تا رسیدن به بزرگسالی فرزندتان چیزی بین دو 

و نیم تا هفت و نیم سانتی متر به قد او اضافه کند.
درمان با هورمون رشد کمک می کند تا قد فرزندتان بلندتر از چیزی شود که بدون 
دارو خواهد بود اما ممکن است همچنان نسبت به متوسط قدی که باید داشته باشد 
کوتاه تر باشد. پس مهم است که دیدی واقع گرایانه داشته و با خودتان روراست باشید 
و با هرگونه احساس و طرز فکری دربارهٔ کوتاه قدی در خانواده تان کنار بیایید. هیچ 

میزانی از هورمون رشد نمی تواند این برداشت ها دربارهٔ قد را تغییر بدهد.
برخی از پدر و مادرهای بچه هایی که هم از نظر جسمی و هم از نظر روانی سالم اند 
به هر دلیل تصمیم می گیرند با کوتاه قدی فرزند خود کنار بیایند و هورمون درمانی 
کودکتان  اعتمادبه نفس  تقویت  روی  باید  باشد  که  انتخاب شما هر چه  نکنند. 
متمرکز شوید و به او یادآوری کنید که هرکسی با هر ویژگی که دارد منحصربه فرد و 

شگفت انگیز و دوست داشتنی است.
کلام پایانی

اگر کودکتان دچار توقف ناگهانی در روند رشد خود شد یا کوتاه قدتر از دوستان 
و همسالان خود به نظر می رسد طبیعی است که نگران شوید. هرچند لازم است 
عوارض و مشکلاتی را که ممکن است در روند رشد کودک اختلال ایجاد کنند 

شناسایی کنید اما در بیشتر موارد، مشکل خاصی وجود ندارد.
اوست،  نفع  به  فرزندتان  قد  به  افزودن  سانتیمتر  چند  می کنید  احساس  اگر 
هورمون درمانی می تواند یک گزینه باشد. پزشک، بهترین منبعی است که می  تواند 
پاسخگوی تمام سؤالات شما دربارهٔ هورمون درمانی باشد تا در نهایت تصمیم بگیرید 

این شیوه مناسب فرزندان است یا خیر.

هورمون درمانی برای رشد قدی؛

مواد غذایی حاوی امگا ۳ کدامند؟آیا برای افزایش قد بچه ها از هورمون رشد استفاده کنیم؟

امگا ۳ یکی از اسیدهای چرب است که در ساختمان برخی چربی ها وجود دارد و 
برای عملکرد مناسب بدن ضروری است.

امگا ۳ یکی از اسید های چرب ضروری است که در ساختمان برخی چربی ها 
وجود داشته و ویژگی های خاصی دارد. این اسید های چرب را به این دلیل ضروری 
نامیده اند که اولًا برای ادامه حیات بدن ضروری هستند و ثانیاً چون توسط خود بدن 

انسان قابل تولید نیست، حتماً باید از طریق رژیم غذایی تأمین شوند.
برخی مواد غذایی، سرشار از امگا ۳ هستند: در واقع بدن انسان برای بر طرف 
کردن نیاز های خود به مواد تغذیه ای از جمله اسید های چرب و پروتئین نیاز دارد. 
اسید های چرب از اجزای تشکیل  دهنده چربی هاست که بدن قادر به تولید انواع 

ضروری آن نیست و باید از طریق ماده غذایی تأمین شود.
این اسید چرب در چه زمانی شناسایی شد؟ اولین تحقیق به سال ۱۹۵۰ و 
یک تحقیق که روی اسکیمو ها انجام شد، برمی گردد. مطالعه روی خون اسکیمو ها 
نشان داد با وجود آن که اسکیمو ها غذای اصلی خود را از گوشت حیوانات پرچرب 
تهیه می کردند، ولی اسید های چرب موجود در خون آن ها، مانع از تجمع پلاکت 
و در نتیجه مانع از ایجاد رسوب و گرفتگی رگ ها می شود. در آن سال ها امگا ۳ را 
مترادف با روغن ماهی می دانستند، اما اسید های چرب امگا ۳ طی ۴۰-۳۰ سال 
اخیر به خوبی شناخته شده اند و در ۲ دهه اخیر در مورد نقش آن ها در سلامت 

مطالعه های بیشتری انجام شده است.
می گویند امگا ۳ خواص بی شماری دارد. این خواص چیستند؟ چربی ها 
در ساختمان سلولی بدن و به خصوص سلول های مغزی شرکت دارند. اسید های 
چرب امگا ۳ از این نظر نقش های به خصوصی را ایفا می کنند؛ تحقیقات نشان 
داده اند امگا ۳ تأثیر مثبتی در روند درمان میگرن، استرس، تنش های عصبی 
و افسردگی دارد. به طوری که اگر روزانه ۲ گرم امگا ۳ خالص به بیماران مبتلا به 

میگرن داده شود، در برخی موارد میگرن آنها کنترل می شود.
مطالعه های اخیر نشان داده اند، امگا ۳ نه تنها  در سایر بیماری ها چطور؟ 
از برخی سرطان ها و بیماری های قلبی بلکه در کاهش عوارض  در پیشگیری 
شیمی درمانی نیز موثر است. مصرف امگا ۳ در بیماران مبتلا به سرطان پستان به 
خصوص بیمارانی که تحت شیمی درمانی قرار می گیرند و دچار اختلال های عصبی 
هستند و اعصاب دست و پای آن ها دچار گزگز و درد شدید می شود، مفید است. 
بهترین منابع اسید چرب امگا ۳ انواع ماهی و آبزیان مثل ماهی قزل آلا و آزاد، لوبیا 
قرمز، تخم مرغ، تخم کدو، تخم کتان و گردو و... است. در این بیماران مصرف این 
اسید چرب تحمل شیمی درمانی را بالا می برد. همچنین امگا ۳ می تواند عوارض 
عصبی ناشی از دیابت را کاهش دهد. تحقیقات در زمینه تأثیر امگا ۳ بر ام اس نیز در 
دست انجام است و نتایج موثری نیز به دست آمده است. طبق بررسی ها، این اسید 

چرب، پیشرفت ام اس را کند می کند.
در چه شرایطی لازم است افراد از مکمل امگا ۳ استفاده کنند؟

اگر شما از مواد حاوی این اسید چرب کمتر مصرف می کنید، تحت نظر پزشک 
متخصص تغذیه می توانید از مکمل های امگا ۳ استفاده کنید. مصرف خودسرانه 

این مکمل دارای عوارض است.
دز مکمل چقدر باید باشد؟ دز مکمل های امگا ۳ متفاوت و از ۱۰۰ میلی گرم 
تا ۱۰۰۰ میلی گرم متغیر است. شرکت های تجاری معمولًا مقادیر امگا ۳ را روی 

بسته بندی می نویسند و شما نیز باید به مقدار این عدد توجه داشته باشید.
هنگام مصرف مکمل امگا ۳ باید چه نکته ای را رعایت کرد تا جذب آن 
افزایش پیدا کند؟ بهتر است امگا ۳ را همراه با وعده غذای اصلی مصرف کرد، زیرا 
این مکمل، نوعی روغن است و همراه غذا بهتر جذب می شود. البته افرادی که بعد 
از مصرف آن دچار ضعف در پا می شوند، می توانند مکمل را قبل از خواب مصرف 
کنند. به این نکته توجه داشته باشید که اگر مکمل امگا ۳ بیش از مقدار مورد نیاز 
مصرف می شود، چون یک نوع اسید چرب است، با اسید چرب امگا ۶ که برای 
عملکرد بینایی و مغزی لازم است، رقابت می کند و میزان جذب آن را پایین می آورد.
از سوی دیگر، وقتی امگا ۳ به طور خالص در برنامه غذایی گنجانده می شود، 
کلسترول خوب )HDL( که برای غشای سلول های بدن مورد نیاز است، کاهش 
می یابد و یکپارچگی غشا های سلولی از بین می رود. در دوره های خاصی مثل 

بارداری یا شیردهی نیز مصرف مقادیر بالای امگا ۳ می تواند خطرساز باشد.
افزایش بیش از حد امگا ۳ در بدن پاسخ های سیستم ایمنی را کند و واکنش های 
دفاعی مثل پاسخ به میکروب ها را ضعیف می کند. حتی می تواند تری گلیسیرید 
خون را به عنوان تأمین کننده انرژی بدن از حد طبیعی پایین تر آورد و فرد را دچار 
کمبود انرژی کند. به علاوه، اضافه دریافت آن در بدن اکسید می شود و بعد از 
اکسیداسیون به بافت های مختلف از جمله عروق و حتی کبد آسیب می رساند و 

می تواند کبد چرب ایجاد کند.
امگا ۳ ممنوع! با همه خواص مفیدی که مصرف امگا ۳ دارد، اما برای برخی 
هم مضر است. افراد دچار اختلالات خونی، کسانی که پوستشان به راحتی دچار 
کوفتگی و کبودی می شود، کسانی که از دارو های رقیق کننده خون مثل آسپیرین 
استفاده می کنند، افرادی که به غذا های دریایی حساسیت دارند و افرادی که فشار 
خون خیلی بالا و کنترل نشده دارند، نباید امگا ۳ مصرف کنند. مصرف دز بالای 
امگا ۳ سیستم ایمنی بدن را سرکوب می کند، بنابراین کسانی که سیستم ایمنی 

بدنشان ضعیف است نباید از آن استفاده کنند.
امگا ۳ علیه بیماری ها: مصرف امگا ۳ در واقع می تواند برای مبتلا نشدن به 
مجموعه ای از بیماری ها مفید باشد که برخی از این موارد را مرور می کنیم: اولین و 
مهم ترین تأثیری که امگا ۳ به آن معروف شده، نقش آن در پیشگیری از بیماری های 
قلبی-عروقی است. • رژیم غذایی سرشار از امگا ۳ مانع خشکی و ریزش مو می شود. 
• به گفته پزشکان، سالمندان برای پیشگیری از آلزایمر، غذا های حاوی امگا ۳ 

مصرف کنند. • امگا ۳ باعث بهبود خلق و خو، رفتار و شخصیت اشخاص می شود.

دانه های چیا؛ غذای کاهش دهنده کلسترول بد
دانه های چیا یک ابرغذای واقعی سرشار از فیبر، پروتئین، چربی های سالم و سایر 
مواد مغذی مهم هستند که سلامتی انسان را حفظ می کنند. دانه های چیا اگرچه 
هزاران سال است که شناخته شده ، اما به تازگی محبوب شده  و امروز، آن ها به یک 
غذای اصلی برای کسانی تبدیل شده اند که مراقب سلامتی خود هستند. انه های 
چیا مزه شدید ندارند که باعث می شود به راحتی در برنامه غذایی گنجانده شوند. 
این دانه ها حاوی ۱۳ درصد چربی  از  تنها دو قاشق چای خوری  به عنوان مثال، 
سالم، ۴۰ درصد فیبر، ۱7 درصد کلسیم و ۲۳ درصد منیزیم است. آن ها همچنین 
حاوی مقدار کمی از مواد مغذی دیگر، مانند روی، فولات و ویتامین سی هستند. 
دانه های چیا به لطف مقدار زیادی فیبر محلول داشتن، به کاهش سطح کلسترول 
بد کمک می کند که خطر ابتلا به بیماری های قلبی را کاهش می دهد. همچنین، 
فیبر به جذب قند در جریان خون کمک می کند که سطح گلوکز خون را کاهش 
می دهد. اسید های چرب امگا ۳ موجود در دانه ها نیز التهاب را کاهش می دهند و از 
سلامت قلب، حمایت می کنند. به علاوه، دانه های چیا حاوی چند آنتی اکسیدان، 
مانند ویتامین سی، لیگنین، فلاونوئید ها و اسید های فنولیک هستند که با کاهش 
عالی  تعادل  لطف  به  چیا  دانه های  می کنند.  کمک  ایمنی  سیستم  به  التهاب، 
داشتن پروتئین ها، چربی های سالم و فیبر، سطح پایدار انرژی را حفظ می کنند. 
کربوهیدرات های پیچیده این محصول در زمان بیشتری هضم می شوند، به این معنی 

که باعث افزایش سطح قند نمی شوند. این می تواند بر سطح انرژی تأثیر بگذارد.
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عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم:

 پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی 
به زودی بهره برداری می شود 

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم وضعیت پروژه پیاده راه آیت الله 
مرعشی نجفی)ره( را مورد اشاره قرار داد و با تأکید بر رویکرد شهرداری قم بر 
افزایش بسترهای شهر انسان محور گفت: این پیاده راه آخرین مراحل عمرانی 

خود را پشت سر می گذارد. 
نرجس نیازمند در گفت وگویی با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۸۵ درصدی پروژه 
پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی)ره( اظهار داشت: برای این پروژه ۱۴ میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان هزینه می شود که طول این پروژه ۳۳۰ متر و عرض آن 

حدود ۲۰ متر است.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: یکی از رویکردهای 
توسعه  و  انسان محور  شهر  به  توجه  قم  شهری  مدیریت  مجموعه  جدید 
ایمن  مسیرهای  و  راه ها  پیاده  عمومی،  نقل  حمل و  زیرساخت های 

دوچرخه سواری است.
وی با اشاره به آخرین وضعیت برخی پروژه های عمرانی شهرداری قم، اظهار 
داشت: زیرگذر امام حسین)ع(در بلوار جمهوری اسلامی یکی از طرح های مهم 
عمرانی است که هم اکنون۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و به گفته مسئولان 

شهرداری تا پایان بهار سال ۱۴۰۱ به بهره برداری خواهد رسید.
نیازمند با بیان اینکه ۸7 میلیارد تومان برای راه اندازی این پروژه حمل و نقلی و 
عمرانی بودجه برآورد شده است، ادامه داد: تملک پلاک های باقی از معضلات 

پیش روی این پروژه است.
وی، اهمیت تکمیل و بهره برداری از پروژه های نیمه تمام را از رویکردهای 
مهم مجموعه مدیریت شهری و شورای شهر دانست و خاطرنشان کرد: شورای 
اسلامی شهر قم بر تکمیل پروژه های نیمه تمام طبق برنامه زمان بدی شده 
تأکید دارد. عضو هیات رئیسه شورای شهر قم اذعان کرد: پروژه سرمایه گذاری 
مشارکتی چهارسو از طرح های سرمایه گذاری دیگری است که در مراحل پایانی 
خود قرار دارد که با بهره برداری از آن ۳۹۰ سلول پارکینگ در یکی از بافت های 

متراکم جمعیتی در اختیار شهروندان قرار می گیرد.
وی یکی از اولویت های کمیته بانوان و خانواده شورای شهر را لحاظ کردن 
پیوست نگاری فرهنگی و اجتماعی در پروژه های عمرانی و تفریحی دانست و 
اظهار داشت: در پروژه چهارسو پیوست های فرهنگی و اجتماعی در حد قابل 
قبولی رعایت شده و هم اکنون افراد معلول بدون اینکه دچار مشکلی در تردد 
شوند می توانند از فضاهای تجاری و همچنین پارکینگ آن به راحتی استفاده 
کنند. نیازمند، در ادامه عنوان کرد: احداث ۸ مجتمع فرهنگی ورزشی در 
مناطق هشت گانه نیز که از سه سال گذشته به صورت جدی در دستور کار 
شهرداری قرار گرفته و در حال انجام است و مجتمع فرهنگی ورزشی منطقه ۵ 

نیز به زودی تکمیل خواهد شد.
وی آخرین وضعیت پروژه تقاطع شهدای روحانیت را موردتوجه قرار داد و 
اظهار داشت: این پروژه به دلیل حل مباحث مربوط به دکل های فشارقوی برق 
حدود ۴ ماه متوقف بود و به همین دلیل از برنامه زمان بندی خود عقب افتاده 

است.
نیازمند، تصریح کرد: پروژه تقاطع شهدای روحانیت و اتصال آن به بلوار یادگار 
امام در راستای تکمیل رینگ های ترافیکی شهر در حال انجام است و این پروژه 
هم اکنون ۲۳ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و ۳۳ میلیارد تومان برای آن بودجه 

در نظر گرفته شده است.
نیازمند در پایان با اشاره به پروژه تونل غدیر و ادامه طرح ترافیکی عمار یاسر، 
عنوان کرد: تملک پلاک های باقی مانده از مسائل مهم این پروژه است که برای 
این پروژه 7۴ میلیارد تومان بودجه پیش بینی شده است و تونل غدیر که از زیرگذر 
عمار یاسر آغاز می شود در خیابان ممتاز در محله صفاییه به سطح صفر می رسد.

 
حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی:

راه پیشرفت کشور در مدیریت صحیح
 و برنامه درست است

نماینده آیت الله سیستانی  گفت : اسلامی دارای اندیشمندان بزرگی در حوزه  
های مختلف است، اماموفق نشده ایم این اندیشمندان را برای اعتلای کشور و 

انقلاب هم صدا کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین سید جواد شهرستانی، روز یکشنبه در دیدار حجت 
الاسلام والمسلمین محمد مهدی ایمانی پور رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی، با بیان اینکه در عرصه رسانه نباید شتاب زده عمل کرد، گفت:راه 

پیشرفت کشور در مدیریت صحیح و برنامه درست است.
نماینده آیت الله سیستانی، اظهار داشت: در کشور ظرفیت های بسیار خوبی 

وجود دارد که می توان از این فرصت ها برای ترقی کشور و نظام استفاده کرد.
های  حوزه  در  بزرگی  اندیشمندان  دارای  اسلامی  ایران  داشت:  بیان  وی 
مختلف است، اما موفق نشدیم این اندیشمندان را برای اعتلای کشور و انقلاب 

هم صدا کنیم، این هم از مشکلات سوء مدیریت است.
حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی با بیان این که از سرمایه خودمان در 
موارد مختلفی انسانی، منابع زیر زمینی و... به خوبی استفاده نکردیم، عنوان 

کرد: این درد کشور است و باید برای این درد و مصیبت فکر عاجل شود.
نماینده آیت الله سیستانی، افزود: یکی از ظرفیت های بسیار خوب ما همین 
فرودگاه امام خمینی)ره( است، چه قدر توانسته ایم از درآمد این فرودگاه برای 
پیشرفت کشور بهره ببریم. همین نوع فرودگاه در کشورهای دیگر است و بسیار 

خوب استفاده می کنند.
وی با بیان این که با همه این احوالات، اما ایران اسلامی در طب به موفقیت 
های خوبی رسیده است، گفت: برای من مشکلی مغزی پیش آمده بود به یکی 
از کشورهای اروپایی رفته بودیم، دکتر بعد از معاینه به بنده گفت شما از کجایی 
می آیید، گفتم از ایران، گفت آیا شما در ایران معاینه شده اید و برای شما نسخه 
نوشته اند، گفتم بله، نهایت گفت نوع معاینه و نسخه ای که طبیب ایرانی برای 

شما نوشته بسیار خوب است و نیازی به معاینه من نیست.
ایران  دهد  می  نشان  این  گفت:  شهرستانی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
اسلامی در قضیه طب بسیار پیشرفت کرده است. همین پیشرفت ها در مسائل 
دیگر هم است، اما در موارد دیگر نتوانسته ایم همه ظرفیت ها و سرمایه انسانی و 

مغزها را بکار بگیریم و الان به نوعی گرفتار فرار مغزها هستیم.
نماینده حضرت آیت الله سیستانی با بیان این که همه چیز به شعار بسنده 
شده است و این شعارها هم فرصت ها را از ما گرفته است، بیان داشت: پذیرش 
مسئولیت مسئله مهمی است و باید برای ناکارآمدی مسئولیت و نوع مدیریت 
خود پاسخ گو باشیم. حجت الاسلام والمسلمین ایمانی نیز در این دیدار ضمن 
ارائه گزارشی از برنامه ها و فعالیت های خود در سازمان فرهنگ و ارتباطات 
اسلامی، گفت: ما الان در جنگ روایت ها هستیم و باید زبان دیگران را بفهمیم 

تا بتوانیم کارهای اثرگذاری انجام دهیم.

دادستان عمومی و انقلاب قم:

زندانیان قمی در مسابقات ملی قرآن کریم 
ممتاز شدند

 دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: زندانیان قمی در مسابقه های قرآن کریم 
منطقه چهار زندان های کشور در اصفهان، رتبه های ممتاز را کسب کردند.

حجت الاسلام حسن غریب با تبریک این موفقیت اظهار داشت: به برندگان 
این مسابقه ها قرآنی از سوی دستگاه قضایی استان، مرخصی تشویقی اعطا 
شد و تشویق های دیگری نیز برای زندانیان فعال در علوم قرآنی در نظر گرفته ایم.

این مقام قضایی با قدردانی از مسئولان فرهنگی و تربیتی اداره کل زندان ها 
که در جهت آموزش و نشر آموزه های قرآنی و برگزاری کلاس های حفظ، قرائت و 
تفسیر قدم برمی دارند ابراز امیدواری کرد: زندانیان در سایه تعالیم و ارزش های 

قرآنی مسیر درست زندگی را ادامه دهند.

امیرآبادی نماینده قم: 

اختصاص بنزین به ماشین بی عدالتی است 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: از نزدیک ۶ میلیون نفر کمیته 
امدادی، فقط پنج درصد ماشین دارند و ۹۵ درصد آنان از یارانه انرژی استفاده نمی 

کنند که این بی عدالتی است. 
احمد امیرآبادی فراهانی در جلسه طلاب و فضلای لنجان مقیم حوزه علمیه قم، 
اظهار داشت: مذاکرات برجام در حال انجام است و در حال حاضر، تاکتیک آن 
تغییر نموده و سیاست جمهوری اسلامی ایران در این مرحله از مذاکرات، فشار بر 

۱+۴ است که تا تحریم ها رفع شود؛ البته آنان نیز به دنبال اهداف خود هستند.
وی ابراز داشت: اروپا به دنبال شکستن هماهنگی بین ایران، روسیه و چین بوده 
و اسرائیلی ها نیز نقش خود را بازی کرده و لابی صهیونیستی نیز به دنبال فشار بر 

آمریکاست تا مذاکرات پیش رفته و جلوی غنی سازی هسته ای ایران گرفته شود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان ساخت: سه کار گروه 
هسته ای، راستی آزمایی و لغو تحریم ها نیز در مذاکرات تشکیل شده و در حال 

انجام مذاکرات هستند تا به نتیجه برسند.
امیرآبادی تصریح کرد: چین و روسیه به دنبال احیای برجام هستند و با تیم 
جمهوری اسلامی ایران هماهنگ عمل نموده اند و نباید به برخی اخبار دروغ که 

درباره عدم هماهنگی وجود دارد، گوش داد.
وی بیان داشت: در موضوع واکسن نیز جناب آقای رئیسی بسیار خوب عمل کرده 

و واکسن های بسیاری را وارد کردند که بسیار مناسب بوده است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: یکی از عوامل فساد در 
کشور، ارز ۴۲۰۰ تومانی بود که دولت سیزدهم برای این مسئله برنامه داشته و فقط 

برای دارو و گندم اختصاص می دهد.
امیرآبادی ابراز داشت: یکی از طرح هایی که در مجلس شورای اسلامی ارائه شد، 
ارائه بنزین به هر کد ملی به جای ماشین بود که از سوی دولت سیزدهم به صورت 
پایلوت در جزیره کیش و قشم در حال اجراست تا به نتایج مناسب دست پیدا نماید.
وی خاطرنشان ساخت: از نزدیک ۶ میلیون نفر کمیته امدادی، فقط پنج درصد 
ماشین دارند و ۹۵ درصد از این عزیزان از یارانه انرژی استفاده نمی کنند که بی 

عدالتی است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: رئیس جمهور محترم به 
آینده روشن ایران بسیار امیدوار است و در حال فعالیت است تا مشکلات اقتصادی 

کمتر شود.
امیرآبادی بیان داشت: ارتباطات با کشورهای حاشیه خلیج فارس، ترکمنستان، 
ترکیه، عربستان، قطر و ... از فعالیت های مناسب جناب آقای رئیسی است تا 

گشایش های مناسبی در کشور ایجاد شود.
وی اظهار داشت: وظیفه مجلس شورای اسلامی کمک به دولت سیزدهم البته 

همراه با نظارت بر فعالیت هاست و باید در این راستا قدم برداریم.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  مطرح کرد:

رویداد فیروزه نقطه عطفی در هم گرایی
 و معرفی ظرفیت های فرهنگی 

را  فیروزه  فرهنگی  رویداد  قم گفت:  استان  ارشاد اسلامی  و  فرهنگ  مدیرکل 
می توان نقطه عطفی در همگرایی و همراهی دستگاه های فرهنگی و هنری استان 
با یکدیگر دانست که گامی فراتر از ماموریت های شاخص این اداره کل به شمار 

می رود. 
سید موسی حسینی کاشانی با اشاره به برگزاری رویداد فرهنگی فیروزه اظهار 
کرد: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی به عنوان متولی برنامه های فرهنگی در قم 
با اجرای این رویداد به دنبال پیوند فعالیت های فرهنگی سایر دستگاه ها با فعالیت 

های فرهنگی است که زیر نظر این نهاد اجرا می شود. 
وی با تاکید براینکه رویداد فرهنگی فیروزه را می توان نقطه عطفی در همگرایی و 
همراهی دستگاه های فرهنگی و هنری استان با یکدیگر دانست و تصریح کرد: با 
توجه به اینکه برخی عناوین این رویداد مربوط به حوزه صنایع دستی می شود نشان 
دهنده آن است که اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم دغدغه ای فراتر 
از ماموریت های شاخص خود را دنبال می کند. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم با اشاره به اینکه امسال برای نخستین بار رویداد فرهنگی فیروزه در 
استان قم برگزار می شود، عنوان کرد: امیدواریم در سال های آینده با تشکیل ستاد 
برگزاری رویداد فرهنگی فیروزه و با هماهنگی دستگاه های فرهنگی هنری استان 
موضوعات احصا شود تا بتوانیم با کیفیت و کمیت بیشتری این رویداد را برگزار کنیم.
وی ادامه داد: برگزاری چنین رویدادهای فرهنگی در استان قم موجب معرفی 

هرچه بیشتر ظرفیت های استان قم به سایر نقاط کشور می شود.
حسینی کاشانی ادامه داد: هنرمندان همیشه نقش اصلی و تاثیرگذاری در 
فعالیت ها و رویداد های فرهنگی هنری را برعهده داشتند و دستگاه های فرهنگی 

هنری نیز به عنوان حامی و هادی این رویدادها به شمار می روند.
وی با تاکید براینکه رویداد فرهنگی فیروزه برنامه ای ملی است و استان ها نقش 
منطقه ای را در آن ایفا می کنند، بیان کرد: با دغدغه و تخصصی که هنرمندان دارند 
می توانند به بهترین شکل ممکن ظرفیت های هنری استان قم را در قالب برگزاری 

این رویداد به همه کشور معرفی کنند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به غنی بودن پیشینه تمدن قم 
به بیش از هفت هزار سال بیان کرد: برگزاری رویدادهای فرهنگی هنری تاثیر بالایی 

در معرفی فرهنگ بومی استان قم به داخل و خارج از کشور دارد.
 

معاون طبیعی حفاظت محیط زیست استان قم:

 خشکسالی مستمر بزرگترین دشمن
 تنوع زیستی قم است

معاون طبیعی حفاظت محیط زیست  استان قم گفت: خشکسالی و تخریب 
زیستگاه، زمینه ساز به مخاطره افتادن جدی تنوع زیستی استان بشمار رفته و برای 

مقابله با اثرات آن، باید برنامه ریزی لازم انجام شود. 
اسماعیل احمدیزاده روز یکشنبه درگفت و گو با ایرنا افزود: در دهه های گذشته 
با مدیریت نادرست و استفاده بی رویه از منابع آبی و همچنین خشکسالی های 
گسترده، زیستگاه های طبیعی استان قم بزرگترین ضربه و آسیب را متحمل شده 

و گونه های گیاهی و جانوری را با خطر نابودی مواجه کرده است.
وی با اشاره به قرارگرفتن قم درانتهای حوضه آبریز، احداث سدهای متعدد بر روی 
رودخانه های منتهی به دریاچه نمک و دشت مسیله را همچون قطع رگ های حیاتی 
این خطه دانست و گفت: درحال حاضر اکوسیستم های طبیعی قم به ویژه در بخش 

شرقی استان، پویایی زیستی خود را به شدت از دست داده اند.
معاون طبیعی حفاظت محیط زیست قم در ادامه افزود: درگذشته های نه چندان 
دور، دشت مسیله مرتعی بسیار پربرکت همراه با گونه های جانوری همچون جبیر 
و گورخر بوده ، اما امروز به کانون فعال و بحرانی گرد و غبار مبدل شده است که 

می تواند بیش از ۲۵ درصد از جمعیت مرکز کشور را با مخاطره مواجه کند.
وی نسبت به عدم تخصیص حقابه های زیست محیطی  قم درسالهای آینده 
هشدار داد و گفت: ادامه روند کنونی و قطع حقابه های استان، منجر به گسترش 
بی حد کانون های گرد و غبار و از میان رفتن کامل گونه های ارزشمند گیاهی و 
جانوری همچون هوبره خواهد شد. احمدیزاده ، وجود تالاب های مره، حوض 
سلطان و بهشت معصومه را نیز در جهت مقابله با اثرات گرد و غبار و حفظ گونه های 
گیاهی و جانوری بسیار مهم ارزیابی کرد و گفت: استان قم درکریدور مهاجرت 
پرندگان قرار داشته و با خشک شدن این تالاب ها، آسیب های جدی برای پرندگان 
مهاجر آبزی و کنار آبزی است. وی در پایان با بیان اینکه گونه های گیاهی و جانوری 
در مناطقی همچون کهک، کهندان و پلنگ دره نیز تحت تأثیر خشکسالی های 
گسترده، بسیار آسیب دیده اند، خاطرنشان کرد: امیدواریم با تخصیص حقابه های 
زیست محیطی و مدیریت درست منابع آبی، شاهد بهبود وضعیت اکوسیستم های 
شکننده استان باشیم. درحال حاضر قم دارای یک منطقه حفاظت شده »پلنگ 
حوض  »تالاب  »کهندان«،  »کهک«،  شامل  ممنوع  شکار  منطقه  چهار  و  دره« 
سلطان« و »تالاب مره« و همچنین ۶ تالاب فصلی و دائمی شامل »حوض سلطان«، 

»مره«، »بهشت معصومه«، »کوه نمک«، »غدیر« و »دریاچه نمک« است.

 

گزارش / مهدی بخشی سورکی:
بهمن ماه سال ۱۳۸۹ بود که عملیات اجرایی احداث فرودگاه قم آغاز شد؛ اما چند 
سال بعد مشکلات متعددی از جمله نحوه واگذاری زمین های منابع طبیعی به بخش 
خصوصی و نحوه تغییر کاربری آن به دلیل رعایت نشدن مسائل حقوقی و قانونی از 
سوی مسئولان وقت استان و عدم کار کارشناسی برای احداث فرودگاه و همچنین 
شکایت معارضین و سرمایه گذاران سبب شد تا این پروژه با وسعت بالغ بر سه هزار 
هکتار زمین در سال ۹۴ متوقف و در نهایت در سال ۹۶ تعطیل شود و سرنوشت آن 

در هاله ای از ابهام باقی بماند.
سال ۹7 دستگاه قضائی به خلع ید سرمایه گذار در این پروژه حکم داده بود و این 
پرونده جزو پرونده های مفاسد اقتصادی به شمار می رفت، اما پس از برگزاری جلسات 
کارشناسی مجدد و بررسی های فراوان؛ دستگاه قضائی در سال جاری حکم قبلی 
خود مبنی خلع ید سرمایه گذار را با دستور ریاست قوه قضائیه متوقف و اعلام کرده 
موانع قانونی پروژه فرودگاه قم مرتفع شده و سرمایه گذار می تواند برای تکمیل این 

پروژه اقدام کند.
حال در طلیعه دوم شروع به کار این پروژه و با روی کار آمدن دولت سیزدهم؛ پس 
از پشت سر گذاشتن موانع قانونی و مشکلات بسیار پیچیده این پروژه، تصمیم 
مجموعه استان و مسئولان کشور بر آن است تا این طرح که بخش های عمده ای از 

آن از جمله باند فرودگاه و سالن انتظار تا حدود زیادی اجرایی شده به اتمام برسد.
یکی از وعده های آیت الله رئیسی در ایام تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری به 
مردم قم نیز پیگیری و به سامان رسیدن پروژه های نیمه تمام استان از جمله پروژه 
فرودگاه قم بوده و به نظر می رسد در سفر قریب الوقوع ایشان به قم تصمیمات خوبی 

برای این پروژه اتخاذ خواهد شد.
سید محمدتقی شاهچراغی استاندار قم نیز پس از انتصاب به عنوان استاندار دولت 
سیزدهم جلسات مختلفی را برای راه اندازی مجدد این پروژه برگزار کرده و روز جمعه 
نیز با همراهی معاونان خود و مدیران دستگاه های مسئول؛ با حضور میدانی در محل 
احداث پروژه از بخش های مختلف آن از جمله باند فرودگاه و سالن انتظار بازدید کرد.
استاندار قم پس از شنیدن گزارش سرمایه گذار پروژه اظهار داشت: بنای ما بر این 
است تا با کمک همه دستگاه های استان و مسئولان کشور پروژه نیمه تمام فرودگاه 

قم به اتمام برسد و این کار نیز می بایست با اهتمام سرمایه گذار صورت گیرد.
با مساعدت دستگاه قضائی موانع قانونی بر سر راه این پروژه مرتفع شده و مشکلی 
برای تکمیل آن وجود ندارد و سرمایه گذار از همین امروز می تواند برای ادامه کار اقدام 

کند
وی عنوان کرد: هم اکنون با مساعدت دستگاه قضائی موانع قانونی بر سر راه این 
پروژه مرتفع شده و مشکلی برای تکمیل آن وجود ندارد و سرمایه گذار از همین امروز 
می تواند برای ادامه کار اقدام کند و در این راستا همه دستگاه ها موظف به همراهی 

هستند.

شاهچراغی اضافه کرد: امروز یکی از مطالبات مهم مردم، بزرگان و علمای قم 
بخش  تقویت  موجب  نهایت  در  امر  این  که  چرا  است؛  فرودگاه  تکمیل  موضوع 
گردشگری استان و تسهیل در رفت و آمد زائران از شهرهای مختلف ایران و کشورهای 
دیگر به شهر کریمه اهل بیت )س( خواهد شد و به همین دلیل از موضوعات مهمی 
که ما در جلسات مختلف با مسئولان کشوری آن را مطرح کرده ایم؛ تاکید بر حل 
مشکل فرودگاه بوده و این موضوع در دیدار با آقای رئیس جمهور نیز مطرح شده 

است.
وی افزود: اتمام احداث پروژه فرودگاه قم نیازمند عزم و همت هم سرمایه گذار و 
هم دستگاه ها و بخش های مؤثر استان و کشور است که امیدواریم در سفر ریاست 
محترم جمهور به قم، پیگیری های لازم در جهت حل مشکلات و موانع پیش رو ی 

این پروژه صورت گیرد.
حجت الاسلام والمسلمین علی مظفری، رئیس کل دادگستری استان قم نیز 
چندی قبل در خصوص پرونده قضائی فرودگاه قم گفت: پس از آغاز به کار احداث 
اساس  بر  و  آمد  پدید  طبیعی  منابع  و  گذار  سرمایه  بین  اختلافاتی  قم  فرودگاه 

دادخواست منابع طبیعی؛ حکم خلع ید برای سرمایه گذار این پروژه صادر شد.
مشکلات قضایی برداشته شد

وی گفت: بعد از صدور این حکم، مجدد بررسی هایی صورت گرفت و نتایج بیانگر آن 
بود این ساخت وسازهای صورت گرفته در منطقه فعلی فرودگاه بر اساس تفاهم نامه 
با استانداری قم بوده و اینگونه نبوده فردی بدون اینکه با دستگاهی هماهنگی کند؛ 
در برابر دیدگان دستگاه های مسئول و نظارتی در چندین هکتار زمین ساخت و ساز 
انجام دهد و از آنجا که مسئولین دولتی وقت نیز در مراسم افتتاحیه حضور داشتند و 
بعد از آن اقدامات عمرانی صورت گرفت؛ این امر بیانگر آن بوده که اقدامات پیمانکار 
غاصبانه نبوده است، بر همین اساس استدلال های خود را برای رئیس قوه قضائیه 
ارسال کردیم و ایشان نیز با نظر ما موافقت کردند و حکم خلع ید سرمایه گذار متوقف 

شد.
رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه امروز هیچ مانعی برای ادامه ساخت 
فرودگاه وجود ندارد و پیمانکار سابق می تواند برای تکمیل این پروژه اقدام کند افزود: 
به سرمایه گذار پروژه و وکلای وی اعلام کردیم؛ موانع قانونی در مسیر تکمیل پروژه 
فرودگاه قم برداشته شده و از آنجایی که هیچ دستوری درباره تغییر پیمانکار قبلی در 
حکم دادگاه نیامده؛ بر این اساس همین مجموعه می تواند اقدامات لازم برای تکمیل 
پروژه را انجام دهد و تعلل سرمایه گذار در این زمینه توجیهی ندارد و در صورت تخطی 

برخوردهای لازم صورت می گیرد.
به نظر می رسد ازجمله پروژه های مهمی که در سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به 
استان، مردم قم انتظار پیگیری در جهت تکمیل آن را دارند همین پروژه فرودگاه قم 
باشد و باید منتظر بود و دید با شرایط جدیدی که برای این پروژه ایجاد شده آیا شاهد 

اتمام آن خواهیم بود یا خیر.

گزارش از: الهام دربان

ضوابط  رعایت  که  کشور  به  اومیکرون  سویه  ورود 
بهداشتی و تزریق واکسن را بیش از گذشته مورد تاکید 
متخصصان حوزه سلامت قرار داده، به گفته کارشناسان 
اجتماعی به دلیل خستگی روانی جامعه بعد از گذشت دو 
سال از واقعه نیازمند مولفه های تشویقی - ترویجی است.

روزیکشنبه ۲۸ آذر ماه سرپرست مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ورود اولین مورد از سویه جدید اومیکرون به ایران را که از 

آفریقای جنوبی آغاز شده بود، تایید کرد.
بیماری های  مدیریت  مرکز  رئیس  گویا،  محمدمهدی 
واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز با تایید 
صحت این خبر از شناسایی دو مورد مشکوک به اومیکرون 

خبر داده است.
سویه ای که به گفته ستاد ملی مقابله با کرونا ظرف ۱7 
روز می تواند به سویه غالب در کشور تبدیل شده و برای 
پیشگیری از بحران، اقدامات پیشگیرانه از امروز باید آغاز 

شود.
این  کروموزومی  جهش های  اولیه  مطالعات  براساس 
سویه دو برابر کرونا دلتا بوده و باتوجه به سرعت انتشار و 
قدرت سرایت پذیری، نیازمند تشدید رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی اعم از فاصله گذاری فیزیکی، استفاده از ماسک 

و پرهیز از تجمعات است.
بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
پروتکل های  رعایت  بر  تلویزیونی  وگوی  گفت  در  نیز 
بهداشتی با توجه به ورود این سویه به ایران تاکید کرده 

است.
به گفته عین اللهی، سرعت انتقال این سویه، ظرف یک 
تا دو روز دو برابر شده و مردم مجددا باید استفاده از ماسک 
و پرهیز از اجتماعات را جدی بگیرند. واکسن کرونا را تزریق 

و با گذشت سه ماه از تزریق دز دوم، دز سوم را دریافت 
کنند.

دریافت دز سوم واکسن کرونا و ایمنی ۹۰ درصدی 
در مقابل اومیکرون

بیماری های  مدیریت  مرکز  رئیس  گویا،  محمدمهدی 
آموزش پزشکی هم در  و  بهداشت، درمان  وزارت  واگیر 
خصوص ضرورت دریافت واکسن برای مقابله با این سویه 
گفته است، دریافت واکسن کرونا ایمنی بدن را در مواجهه 
با اومیکرون افزایش داده و همه واکسن های استفاده شده 
در کشور در برابر این سویه نیز موثر است و ایمنی بدن را 

۸۰ تا ۹۰ درصد افزایش خواهد داد.
پیام طبرسی، عضو کمیته علمی کشوری کووید ۱۹ 
نیز استفاده از ماسک و تزریق واکسن را ۲ عامل مهم در 
پیشگیری از پیک کرونا در کشور عنوان کرده و گفته است: 
میزان انتقال خانگی اومیکرون سه برابر بیشتر از دیگر 
سویه های این ویروس بوده و مردم باید در منزل هم اصول 

بهداشتی را مراعات کنند.
با  دانشگاهی  صاحبنظران  اعتقاد  به  که  ضوابطی 
گذشت نزدیک به دو سال از شیوع کرونا، با خستگی روانی 
و عادی شدن واقعه همراه شده و به منظور همراهی و 
مشارکت جمعی نیازمند اعمال برخی از اقدامات تشویقی 
متخصص  ابراهیمی مقدم،  حسین  است.  ترویجی   -
خبرنگار  به  باره  این  در  دانشگاه  مدرس  و  روانشناسی 
اجتماعی ایرنا می گوید: در حال حاضر خستگی روانی 
جامعه از تبعات ناشی از این بحران، افسردگی و دل مردگی 
رعایت  برای  اجتماعی  امید  خستگی،  این  از  ناشی 

پروتکل های بهداشتی را کاهش داده است.
وی افزود: نبود مراسم جشن و سرور، عزا و سوگواری )که 
از منظر روانشناختی سبب تخلیه روانی می شود( هم این 
مساله را تحت تاثیر قرار داده است. عدم تخلیه هیجانی، 
یاس و ناامیدی را افزایش داده و طبیعتا مقابله با کرونا 

کاهش می یابد.  
از  شماری  اعتقاد  به  کرد:  تاکید  ابراهیمی مقدم 
شهروندان رعایت دستورالعمل های بهداشتی بی فایده و 
سبب می شود، مردم به یک مرگ تدریجی با عدم مقابله 

با کرونا دچار شوند.
وی اضافه کرد: برخی از شهروندان هم که تاکنون به این 
بیماری مبتلا نشده اند، تصور می کنند، رعایت این ضوابط 
بیهوده و در حقیقت خودآزاری است. حال آن که واقعه 

یک بار  اتفاق می افتد.
ضرورت اقناع سازی عمومی برای مقابله جمعی با کرونا

ابراهیمی مقدم با تاکید بر تقویت اقناع سازی جامعه برای 
مقابله با کرونا خاطرنشان کرد: اصل یادگیری با قناعت 
همچون  اعمال  برخی  زیان  و  ضرر  گاه  است،  متفاوت 
مصرف سیگار برای انسان آشکار است، اما اعتقاد و باور به 

آسیب های این مساله باید نهادینه شود.
وی یادآور شد: بهره گیری از الگوها نیز در تقویت رعایت 
اصول بهداشتی مقابله با کرونا موثر است. به عنوان مثال 
رعایت این پروتکل ها توسط سلبریتی های محبوب اعم از 
هنرمندان، ورزشکاران و ستاره های سینما می تواند یک 
انگیزه یا محرک برای رعایت این مقررات به ویژه برای نسل 

جوان باشد.
راهکارهای  از  استفاده  کرد:  تصریح  ابراهیمی مقدم 
و  ماسک  مصرف کنندگان  تشویق  همچون  تقویتی 
افزایش  را  بهداشتی  اصول  این  رعایت  هم  دستکش 
می دهد. در حال حاضر ماسک به عنوان مهمان ناخوانده 
سبد معیشت هر خانوار، هزینه اقتصادی شهروندان را 
افزایش داده و این مساله خود یک اصل بازدارنده به ویژه 

برای اقشار ضعیف جامعه است.
این متخصص روانشناسی تاکید کرد: گفت وگو از طریق 
سنجش و ارزیابی سود و زیان مساله نظیر طرح هزینه های 
گزاف درمان، جان باختگی انسان و... هم می تواند عامل 
محرک برای تقویت مقابله با کرونا باشد. این روان درمانگر 
مقابله  و  بهداشتی  ضوابط  تقویت  امروز  داد:  توضیح 
جمعی با کرونا مستلزم تقویت روحیه شادی و نشاط و 

تزریق احساس امیدواری به شهروندان است.
همراه  رابطه  این  در  منطقی  آموزش های  افزود:  وی 
این  در  می تواند  نیز  و...  رسانه ها  طریق  از  استدلال  با 
رابطه اثرگذار باشد. شفافیت در ارائه امار و اخبار، گفت 
وگو با مردم، نقد سالم، پرهیز از اطلاعات ضد و نقیض 
مقابله  افزایش  در  نیز  معیشتی   - مالی  حمایت های  و 

همگانی با کرونا اثربخش خواهد بود.
ابراهیمی مقدم تاکید کرد: استفاده از گروه های مورد 
پذیرش جامعه نیز می تواند مردم را به رعایت پروتکل های 
بهداشتی تشویق و مردم با الگوبرداری صحیح و حفظ 
روحیه امیدواری در راستای حفظ سلامتی و جان خود و 

اطرافیان گام بردارند.
و  اجتماعی  کارشناسان  پیشنهاد  به  عمل  بی شک 
متخصصان حوزه سلامت، اقدامات پیشگیرانه و رعایت 
می تواند  بهداشتی  شیوه نامه های  منسجم  و  همگانی 
کشور را علیرغم ورود سویه جدید اومیکرون از پیک مجدد 

این بیماری حفظ کند.

پیشنهاد کارشناسان اجتماعی و متخصصان حوزه سلامت ؛

ضرورت مولفه های تشویقی برای مقابله جمعی با اومیکرون

آیا گره تکمیل فرودگاه قم در سفر رییس جمهور باز می شود؟

امیدواری قمی ها برای به سرانجام رسیدن فرودگاه
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 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۴۹۹ شماره  رای   -۱
فرزند  چیان  میوه  محمد  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰7۸۵
غضنفردر ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۶/۲۵ مترمربع پلاک شماره ۲۳ 
فرعی از ۱۰۲۵۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری از علیمحمد تقوی صادره در دفتر ۲۰۱ صفحه ۲۳۸ وبه موجب نامه ادراه 

کل ثبت اسناد ۱۲۶/۱۴۰۰/7۹۹۸مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۰۶)م الف ۱۲۰۵۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۳۵۸ شماره  رای   -۲
در  فلاح  فرزند  قلمبر  حیدر  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۱۱۱مربوط 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۴۶اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 
ابوالفضل بهشتی منفرد طی سند قطعی ۲۲۴۵۶مورخ ۵۰/۰۴/۳۱ دفترخانه۲ قم )م 

الف ۱۲۰۵۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰77۹7 شماره  رای   -۳
فرزند  بیطرفان  اکبر  علی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۶۸مربوط 
عزیزاله دردو سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۸۶ شماره  رای   -۴
فرزند  بیطرفان  محمدرضا  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۶۹مربوط 
عزیزاله دردو سهم مشاع از ده سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۸7 شماره  رای   -۵
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۰مربوط به تقاضای خانم معصومه بیطرفان فرزند عزیزاله 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۸۸ شماره  رای   -۶

عزیزاله  فرزند  بیطرفان  کبری  تقاضای خانم  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۱مربوط 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۸۹ شماره  رای   -7
عزیزاله  فرزند  بیطرفان  اعظم  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۲مربوط 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵7(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۹۰ شماره  رای   -۸
عزیزاله  فرزند  بیطرفان  منیره  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۳مربوط 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۹۱ شماره  رای   -۹
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۴مربوط به تقاضای خانم ماه جبین بیطرفان فرزند عزیزاله 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۵۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۹۲ شماره  رای   -۱۰
عزیزاله  فرزند  بیطرفان  مریم  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶7۵مربوط 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم  ده  از  مشاع  سهم  دریک 
۱۲۸/۴۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۳۹/۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی از مالکیت عزیزاله وزهرا بیطرفان صادره دردفتر۲۸7 
مورخ   ۱۳۶۴ دادنامه  شماره  به  وراثت  حصر  گواهی  موجب  به  صفحات۴۵۵و۴۵۸ 
۸۱/۰۹/۰۳ شعبه ۱۴ دادگاه عمومی و۹۹۰۹۹7۲۵۲۴۰۰۵۲7۹ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۰۳ 

شعبه ۴۰شورای حل اختلاف قم )م الف ۱۲۰۶۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸۵۲ شماره  رای   -۱۱

۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۳7مربوط به تقاضای خانم صفیه زکاوت صفت فرزندحسن 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۹/۲۹مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۹۹ 
مکرر اصلی)۱۱۸77 اصلی( واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

قطعی ۶۱۱۱۴ مورخ ۱۴۰۰/۰۶/۰۴ دفتر ۲۹قم )م الف ۱۲۰۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۶۸7۳ شماره  رای   -۱۲
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰7۳۳مربوط به تقاضای آقای علی رحیمی فرزند محمدباقردر 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱۵۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۸۶اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند صادره در دفتر ۶۴۹ صفحه ۴۵۲ به 
موجب سند صلح به شماره ۲۳۳77 مورخ ۹۸/۰۸/۲۸ دفتر خانه 7۴ قم)م الف ۱۲۰۹۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۳۹۱ شماره  رای   -۱۳
در  کریم  فرزند  نجفی  حسن  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۵7مربوط 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۹/۵۶ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴7۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 
از حسین بیگدلی ورثه مهدی بیگدلی ومحمد وعلی بیگدلی فرزند احمد ورثه مهدی 
بیگدلی وفاطمه-ایران-راضیه-فرخنده وملوک همگی بیگدلی وراث مهدی بیگدلی )م 

الف ۱۲۰۹۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰7۲۰۸ شماره  رای   -۱۴
فرزند  رمضانی  اکبر  علی  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۶۲مربوط 
پلاک  مترمربع   ۹۶ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  غلامعباس 
شماره۱۰۶۳۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

۲7۸۰۶ مورخ ۱۴۰۰/۰۵/۱۹ دفتر ۹۴قم)م الف ۱۲۰۹۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۰۶۲ شماره  رای   -۱۵
۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۴۵مربوط به تقاضای آقای جواد غلام پور فرزند جعفر در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۶/7۸ مترمربع پلاک شماره۹۴۴۱ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازتقی 
غلام پور به موجب سند قطعی شماره ۵۰۰۵۶ مورخ ۱۳۳۸/۱۲/۲۱ دفتر خانه ۸قم )م 

الف ۱۲۱۰۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و سایه(
نوبت اول: 1۴۰۰/1۰/۰6
نوبت دوم: 1۴۰۰/1۰/۲1
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
۱-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۲۲۱ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۹7 مربوط به تقاضای آقای 
ابوالفضل سبزآبادی فرزند حسن در قسمتی  ازششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹/۲۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۶۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

عبدالحمید منصوری صفحه ۲۳۴ دفتر ۲۲۱)م الف۱۲۰۹۲(
۲- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲7۶۴ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸77 مربوط به تقاضای آقای 
جعفرصفری فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۳۸/۳۲ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۲۰۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین رضویان)م الف۱۲۱۰۱(
۳-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲7۶۹ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸7۱ مربوط به تقاضای آقای 
هادی صفری فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک 

شماره فرعی از ۲۰۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین رضویان)م الف۱۲۱۰۲(
۴- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲7۶۰ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸7۴ مربوط به تقاضای آقای 
رضا صفری فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۲/۳7 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۰۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین رضویان)م الف۱۲۱۰۳(
۵- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲7۶۸ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۸۳ مربوط به تقاضای آقای 
محمد صفری فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۲/۹۰مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۰۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

حسین رضویان)م الف۱۲۱۰۴(
۶-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۰7۴ مربوط به پرونده 
تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۱۰۴ کلاسه 
آموزش  وزارت  نمایندگی  به  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت 
وپرورش درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۵۸۵/۱۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 

باقیمانده۱۹۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۱۳۸۰۱ مورخ 

7۹/۱۲/۲7 دفترخانه۳قم)م الف۱۲۱۲۲(
به  مربوط   ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۱۸۲ شماره  رأی   -7
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۱۰۹ کلاسه  پرونده 
وزارت  نمایندگی  به  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت  تقاضای 
آموزش وپرورش درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۱۴۲۶/۶۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۸7۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳۱۹۸۰ مورخ 
77/۵/۲۴ دفترخانه۱۲قم ومبایعه نامه عادی وخریداری مع 
الواسطه ازمحمدشاطر کاظمی ورثه مرحوم کاظم شاطر کاظمی 

بمقدار ۱۴۶/۶۰ مترمربع)م الف۱۲۱۲۳(
۸-رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۹۴۵ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸7۲ مربوط به تقاضای آقای 
محسن فرهادی فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶/۵۵ مترمربع 
حوزه  بخش  قم  در  واقع  از ۲۲۰7اصلی  فرعی  شماره  پلاک 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
مورخ  طی سند قطعی شماره ۴۲۸7  لو  ماشاءاله جشنی  از 

۱۳۸۶/۱۰/۰۱ دفترخانه ۳۹قم)م الف۱۲۱۲۴(
۹- رأی شماره ۱۴۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۲۶۸۴ مربوط به پرونده 

کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۴۰ مربوط به تقاضای آقای 
سجاد عشاقی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۸/۲۳ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۲۶۳۶/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴۳۶ 

دفتر ۲۹)م الف۱۲۱۲۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند 
براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و سایه(
نوبت اول: 1۴۰۰/1۰/۰6
نوبت دوم: 1۴۰۰/1۰/۲1
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد 
منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 یک کارشناس اقتصادی:

افزایش یارانه ها بلافاصله خنثی می شود

یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: بسیاری از بنگاه های رانتی بر اساس تورم به 
حیات خود ادامه می دهند در حالیکه با مالیات تورمی ثروت مردم را نابود می کنند و 
عجیب است که از نظر آقایان هیچ یک از این سیاست ها تورم را افزایش نمی دهد، اما 
افزایش حقوق باعث تورم می شود. احسان سلطانی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا اظهار کرد: ابتدای دولت بحثی در مجلس مطرح شد که ما به اندازه کافی به 
مردم فشار آورده ایم و با توجه به اینکه قیمت ها همین طور در حال افزایش است، 
اندکی هم به بنگاه های خصولتی و حاکمیتی بپردازیم. اما شاهد بودیم که با اسم 
حمایت از سهام داران بورسی، ۸۵ میلیون نفر مردم را رها کردند و چندصد هزار نفر 

که سودهای کلان بردند تبدیل به هدف شدند.
تورم در دولت سیزدهم بدتر هم شده است 

وی افزود: برای نمونه نرخ بهره را در سطح پایین نگه داشته اند که نتیجه آن رشد 
سهام و دارایی و بورس و هدف آن هدایت نقدینگی به بورس، تشدید حباب ها و تامین 
منافع برخی از افراد است. سلطانی تصریح کرد: توجه چندانی به روند فزاینده تورم، 

گرانی و قیمت ها وجود ندارد. تورم در دولت سیزدهم از قبل هم بدتر شده است.
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: دولت چرا هزینه مواد معدنی و سهم مالکانه 
معادن را زیاد نمی کند؟ چرا نباید نهادهای وابسته به قدرت هزینه بدهند و در پر قو 
بخوابند؟ چرا باید منابع مالی به آنها تزریق شود؟ متاسفانه به نظر می رسد تحریم هم 

تبدیل به بهانه ای برای خالی کردن جیب مردم شده است.
را  دولت  هزینه های  که  است  سال   ۴ کرد:  تصریح  اقتصادی  کارشناس  این 
منتشر نکردند، دلیل این عدم شفافیت چیست؟ اگر اقتصاد ایران بازار آزاد است 
سیاست های  این  ادامه  می رسد  نظر  به  چیست؟  برای  دستوری  قیمت گذاری 

نادرست با هدف ثروتمند شدن طبقه حاکم، از بین رفتن طبقه متوسط است.
بنگاه های رانتی و ثروتمندان در هدف دولت نیست 

وی افزود: درحالی که دم از بازار آزاد زده می شود گفته می شود بانک مرکزی نباید 
اجازه دهد که نرخ بهره از حد مشخص فراتر رود، بنابراین نرخ بهره ما حدود منفی 
۳۰ درصد است یعنی دولت به صورت علنی در همه مسائل دخالت می کند. این ده 
بندی که آقای خاندوزی اعلام کردند ربطی به دولت ندارد بلکه تنها حیاط خلوت 

رانتی ها و وابستگان به قدرت و بنگاه های خصولتی است.
سلطانی در ادامه بیان کرد: بسیاری از بنگاه های رانتی بر اساس تورم به حیات 
خود ادامه می دهند در حالیکه با مالیات تورمی ثروت مردم را نابود می کنند و عجیب 
است که از نظر آقایان هیچ یک از این سیاست ها تورم را افزایش نمی دهد، اما افزایش 
حقوق باعث تورم می شود. یارانه ای هم که داده می شود بلافاصله به دلیل این 
سیستم اقتصادی، خنثی خواهد شد. وی با انتقاد از عدم مالیات ستانی از ثروتمندان 
گفت: سهم املاک و مستغلات از افزایش بودجه کشور ۲ درصد هم نیست درحالی 
که ۶۰ تا 7۰ درصد از افزایش بودجه سال ۱۴۰۱ از مردم تامین می شود یعنی محل 
تامین آن مالیات بر کالا و مالیات بر ارزش افزوده و ... است. یعنی اینها از مردم گرفته 

می شود و بنگاه های رانتی و ثروتمندان اصلا هدف دولت نیستند.
  

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

تثبیت بازار ارز امری کلیدی برای ثبات 
اقتصاد کلان است

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: حفظ ثبات اقتصادی 
از طریق حفظ ثبات در بازار ارز امری کلیدی است که در نهایت بر ثبات اقتصاد کلان 

اثرگذار است.
»غلامحسین شافعی« روز یکشنبه در نشست هم اندیشی با حضور »علی صالح 
آبادی« رئیس کل بانک مرکزی اظهار داشت: بی ثباتی می تواند تبعات بسیار منفی 

برای دولت، تولیدکنندگان صادرکنندگان و عموم مردم به همراه داشته باشد.
وی بیان داشت: در بخش تولیدی نیز ساختار تولید از نظر فناوری و مواد اولیه 
وابستگی به خارج از کشور دارد، بر این اساس جهش نرخ ارز و قیمت تمام شده کالا 
موجب تغییر و افزایش سطح عمومی قیمت ها، کاهش تقاضای موثر در بازار و افزایش 

هزینه حقیقی دولت و در نهایت کسری بودجه می شود.
شافعی ادامه داد: قیمت ارز در شکل گیری انتظارات تورمی اثرگذار است، از این رو 
انتظار می رود تمهیدات لازم برای افزایش عرضه ارز و ایجاد ثبات در دستور کار قرار 

گیرد و البته مقصود از افزایش، عرضه بیشتر ارز حاصل از صادرات است.
المللی و دیگر  بانکی بین  ارتباطات  به دلیل فقدان  وی اضافه کرد: همچنین 
محدودیت ها، بخش خصوصی تاکید دارد تمهیدات عقلایی در این زمینه اندیشیده 

شود و به جای فشار بیش از حد، اقدامات تشویقی در دستور کار باشد.
رئیس اتاق ایران تاکید کرد: نوسانات ارزی موجب غیرقابل پیش بینی بودن اقتصاد 

و قیمت مواد اولیه و محصولات می شود.
وی با اشاره به پایش محیطی کسب و کار، گفت: غیرقابل پیش بینی بودن قیمت 
مواد اولیه، بی ثباتی در مقررات ناظر بر محیط کسب وکار و  دشواری تامین مالی از 
بانک ها سه مشکل اصلی است که فعالان و بنگاه های اقتصادی با آنها مواجه اند و 
این موارد از تابستان ۹7 تا تابستان ۱۴۰۰ به عنوان نامناسب ترین مولفه ها از سوی 
فعالان اقتصادی عنوان شده که برطرف شدن بخشی از این موارد از جمله اختیارات 
بانک مرکزی است. شافعی درخصوص ناکارآمدی های مرتبط با نظام پولی و بانکی 
کشور، مطالبات بخش خصوصی را مطرح کرد و گفت: در این زمینه نخستین مورد، 
انحراف تسهیلات بانکی از فعالیت های تولیدی است به طوری که آمارهای تسهیلات 
پرداختی به بخش های مختلف اقتصادی در سال های مختلف، حاکی از آن است که 

بخش های تولیدی آن طور که باید سهمی از دریافت تسهیلات نداشته است.
وی یادآور شد: همچنین ریسک پایین کالاهای غیرمولد نه تنها موجب انحراف 
تسهیلات شده، بلکه پیامدهای منفی بر بازارهای مسکن، سکه، و ارز داشته است 
و اصلاح این رویه نیازمند نظارت های لازم بر مصوبه ها و مقررات درخصوص اعطای 
تسهیلات است، از این رو درخواست داریم به عنوان دستگاه سیاست گذار پولی و 
بانکی، تأکیدات لازم برای ارائه تسهیلات و رعایت قوانین توسط بانک ها به عمل آید.
رئیس اتاق بازرگانی ایران، دومین مطالبه را مرتبط با عدم احرای کامل قانون رفع 
موانع تولید رقابت پذیر عنوان کرد و گفت: در این باره بخش خصوصی تقاضا دارد 
موارد مرتبط با ماده ۲۱ در این باره اجرایی شود و در مورد راه اندازی حساب ویژه 

تولید برای تامین سرمایه در گردش بنگاه ها تسریع شود.

لایحه بودجه سال آینده که بیست و یکم آذرماه به مجلس فرستاده شد، خبری 
از پرداخت ارز ۴۲۰۰ هزار تومانی نیست و تنها در تبصره ۱۴ آن، حدود ۱۰ هزار 
میلیارد تومان برای جبران اصلاح نرخ کالاهای اساسی، دارو، یارانه نان و خرید 
یارانه نهاده های  تضمینی گندم و در بخش دیگر، ۴ هزار میلیارد تومان برای 
کشاورزی و تنظیم بازار کالاهای اساسی پیش بینی شده است. گفته می شود با 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، یارانه ریالی برخی دهک ها افزایش یابد. خبرهای منتشر 

شده دلالت بر ان دارد که یارانه ها به ۹۰ تا ۱۲۰ هزار تومان افزایش خواهد یافت.
در بودجه سال جاری دولت ۸ میلیارد دلار بابت ارز ۴۲۰۰ تومانی پیش بینی کرده 
بود که در نیمه سال این رقم به پایان رسیده بود. در حال حاضر شش قلم کالای 
اساسی شامل گندم، جو، ذرت، سویا، روغن خام و دانه های روغنی به همراه 

بخشی از دارو و تجهیزات پزشکی ارز ۴۲۰۰ دریافت می کند.
آن گونه که حسن عباسی معروفان، سرپرست دفتر خدمات بازرگانی معاونت 
توسعه بازرگانی وزارت جهادکشاورزی درباره زمان حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی گفته، 
ارز ۴۲۰۰ تومانی از واردات گندم و دارو تا آخر سال جاری حذف نمی شود و ادامه 
دارد. اما درباره کالاهای دیگر این احتمال وجود دارد که از ۱۰ روز تا یک ماه آینده 

اتفاقاتی صورت گیرد، اما ممکن هم است اتفاق خاصی نیفتد.
هشدار کارشناسان از رشد چند برابری قیمت کالاها

در این میان، در شرایطی دولت تصمیم قطعی برای حذف ارز ۴۰۰ تومانی 
نهاده های دامی دارد که هشدارهایی از سوی برخی از کارشناسان از بروز یک 
ابرتورم شنیده می شود. فعالان حوزه دام و طیور نیز هشدار می دهند که در صورت 

حذف ارز ترجیحی، شاهد رشد چند برابری کالاهای این حوزه خواهیم بود.
در این خصوص، رییس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران هشدار 
داده که دولت در حذف ارز ترجیحی به قدرت خرید مردم توجه داشته باشد و این 
کار باید تدریجی انجام شود. ناصر نبی پور در این خصوص به مهر گفت: در تابستان 
قیمت  کرد  درخواست  تولیدی  تشکل های  از  کشاورزی  جهاد  وزارت  امسال 
محصولات پروتئینی از جمله مرغ و تخم مرغ را با ارز نیمایی محاسبه و اعلام کنند 
که ما نیز این کار را انجام دادیم و براین اساس، اگر ارز ترجیحی از روی نهاده های 
دامی حذف شود، قیمت هر شانه تخم مرغ به ۱۱۰ هزار تومان و هر کیلوگرم مرغ 
به ۸۰ هزار تومان می رسد. حبیب اسدالله نژاد، مدیرعامل اتحادیه تعاونی های 
سراسری مرغداران کشور نیز در پاسخ این پرسش که آیا مشخص است بهای هر 
کیلو مرغ پس از واردات نهاده های دامی با ارز نیمایی چقدر افزایش خواهد یافت؟ 
به قرن نو گفته است: ما هنوز محاسبات دقیق را انجام ندادیم و قیمت هایی که 
برای هر کیلو مرغ پس از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی اعلام می شود، از سوی افرادی 
غیررسمی است. به گفته وی، محاسبات اولیه نشان می دهد قیمت مرغ حدود 
۲.۶ برابر افزایش خواهد یافت، بر همین اساس، امیدواریم در این پروسه دولت 
هم مساله تولیدکننده را مدنظر قرار دهد و هم مساله مصرف کننده را. چراکه 
تولیدکنندگان به تازگی از زیان خارج شده اند و طبیعی است وقتی ارز وارداتی 
نهاده های دامی آزاد محاسبه می شود، باید بازار رقابتی را پذیرفت و از پروسه 

قیمت گذاری خارج شد، اما هنوز جزییات تصمیمات دولت اعلام نشده است.
احتمال افزایش قیمت گوشت تا ۳۰۰ هزار تومان؟

در این میان، ۲۴ آذرماه منصور پوریان، رییس شورای تامین دام کشور در رابطه 
با تاثیر حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی روی قیمت گوشت به ایمنا گفته بود؛ بیشتر 
نهاده های بخش دام اکنون با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد می شود و اگر این ارز به ۲۳ 
هزار تومان برسد شاهد گران شدن قیمت در بخش نهاده خواهیم بود که گران 
شدن گوشت و سایر محصولات دامی را به دنبال دارد. بنابراین این تصمیم باید با 

دیدگاه کارشناسانه تری گرفته شود.
در این خصوص، آبان ماه رییس اتحادیه دامداران خراسان رضوی پیش بینی ای 
گوشت  قیمت  است  ممکن  تومانی،   ۴۲۰۰ ارز  حذف  صورت  در  که  داشت 
این عدد  گفته مهدی مهدوی، هرچند  به  برسند.  تومان  کیلویی۳۰۰هزار  به 

کارشناسی نیست، اما باکارشناسی دقیق می شود این قیمت را کامل برآورد کرد.
او تاکید کرده بود: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی در زمینه تولید گوشت و شیر تبعات 
بسیار غیرقابل جبرانی دارد و ممکن است قیمت گوشت مرغ را به کیلویی ۱۰۰ 
هزار تومان برساند، چون  مرغداران تمام  نهاده  مورد نیاز خود را با همین ارز ۴۲۰۰ 

تومان تامین می کنند.

شمارش معکوس برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی ؛

هشدار کارشناسان از رشد چند برابری قیمت کالاها

اخطاریه بازداشت اموال منقول نزد شخص ثالث
به  سرمشق  جواهری  اسمعیل  مرحوم  ی  ورثه  به  وسیله  بدین 

تولد  تاریخ  پدر:اسمعیل  سرمشق،نام  جواهری  نامهای۱(:امیرحسین 
۱۳۸۹/۰۸/۲۸ شماره ملی :۰۳7۳۸۳۲۴۰۰ شماره شناسنامه:۰۳7۳۸۳۲۴۰۰ 
شماره   ۱۳۳۰/۱۲/۰۴: تولد  تاریخ  پدر:اکبر  شعاع،نام  وصالی  ۲(بتول  ،و 
ملی:۵7۱۹۱۳۸۹۸۶ شماره شناسنامه:۳۴۳ در موضوع پرونده اجرائی کلاسه 
۱۴۰۰۰۰۵7۴ له : خانم فاطمه اسمعیلی و علیه:ورثه ی مرحوم آقای اسمعیل 
جواهری سرمشق )محمد علی جواهری موثق و بتول وصالی شعاع و امیرحسین 

جواهری سرمشق و نفیسه جواهری سرمشق و فاطمه اسمعیلی(،ابلاغ میگردد:
به استحضار میرساند که حساب بانکی مورث شما مرحوم اسمعیل جواهری 
سرمشق در بانک ملی بازداشت گردیده است که پس از کسر ۵ % حقوق دولتی 

مابقی به حساب بستانکار خانم فاطمه اسمعیلی واریز میگردد./ )م الف ۱۴۸۱۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش 
تاریخ انتشار:1۴۰۰/1۰/۰6
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ایمان عالمی: 

ژستد گل های بیشتری برای استقلال 
خواهد زد

پیشکسوت استقلال گفت: یکی از اتفاقاتی که در بازی با پدیده افتاد و به طور 
حتم تاثیر خوبی در آینده خواهد داشت گلزنی رودی ژستد بود، او پایش به گلزنی 

باز شد و در هفته های آینده گل های بیشتری خواهد زد. 
»ایمان عالمی« با اشاره به پیروزی استقلال مقابل پدیده در هفته یازدهم لیگ 
برتر باشگاه های کشور، اظهار داشت: استقلال با توجه به اتفاقاتی که در بازی با 
نود ارومیه افتاد به پیروزی پرگل و قاطع مقابل پدیده نیاز داشت، آبی ها باید طوری 
بازی می کردند که با اختلاف چند گل به برتری رسیده و رضایت هواداران را جلب 
کنند. وی با اشاره به گلزنی ژستد افزود: یکی از اتفاقاتی که در بازی با پدیده افتاد 
و به طور حتم اثرات خوبی درآینده خواهد داشت گلزنی رودی ژستد بود، او پایش 

به گلزنی باز شد و به در هفته های گل های بیشتری خواهد زد.
پیشکسوت استقلال در پاسخ به این سئوال که آیا عملکرد فنی استقلال قابل 
قبول است، خاطرنشان کرد: یکی از ایراداتی که می توان از استقلال گرفت این 
است که خوب بازی نمی کند اما در مقطع فعلی آن چیزی که اهمیت دارد پیروزی 
است. عالمی با اشاره به ادامه دار بودن روند پیروزی های استقلال در این فصل، 
تصریح کرد: استقلال در حال حاضر صدرنشین است و امیدوارم این روند ادامه 
داشته و در نهایت منجر به شکسته شدن طلسم ناکامی های استقلال در سال های 
گذشته شود. وی با اشاره به اینکه استقلال برای ماندن در کورس قهرمانی نیاز به 
دو بازیکن دارد، تاکید کرد: استقلال برای ماندن در کورس قهرمانی به دو بازیکن 
دیگر نیاز دارد هر چند خوشبختانه با قرار گرفتن این تیم در صدر جدول برخی از 
ضعف ها دیده نمی شود. بازیکن اسبق استقلال با تمجید از عملکرد خط دفاعی و 
دروازه بان این تیم در بازی های اخیر، گفت: نقطه قوت استقلال خط دفاعی این 
تیم است ضمن اینکه سید حسین حسینی درون دروازه عملکرد عالی از خود بر 
جای گذشته است. تیم فوتبال استقلال تهران در  چارچوب هفته دوازدهم لیگ 
برتر فوتبال ایران میزبان تیم فوتبال فولاد خوزستان است. این دیدار   ساعت ۱7 در 

ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد
تیم استقلال در جدول رقابت های لیگ برتر با ۲۵ امتیاز در صدر قرار دارد و  تیم 

فوتبال فولاد با ۱7 امتیاز در  جایگاه هفتم قرار گرفته است.
تیم فولاد خوزستان در دیدار هفته یازدهم خود در لیگ بیست و یکم برابر تیم 
صنعت نفت به تساوی بدون گل رسید و تیم استقلال در مشهد با سه گل برابر 

پدیده به برتری رسید.

قهرمان المپیک: 

چرخه انتخابی کشتی فرنگی باید عدالت 
محور باشد

دارنده مدال طلای جهان و المپیک با بیان اینکه هجمه ها هیچ وقت به سمت 
محمد بنا نیست گفت: جامعه کشتی توقع دارد که چرخه انتخابی عدالت محور 

باشد و با این فرایند مخالف هستم. 
»امید نوروزی« در گفت و گوی تلویزیونی اظهار داشت: این هجمه ها که عنوان 
می شود، سمت محمد بنا و کشتی فرنگی نبوده و نخواهد بود، بلکه مسائل فنی و 
کارشناسی شده ای هست که جامعه توقع دارند که کشتی عدالت محور باشد و هر 
تصمیمی گرفته می شود براساس نظرات کارشناسی باشد. انتقادی که وجود دارد 
از فرآیند انتخاب کشتی گیران است که من با این فرآیندی که تعریف شده مخالف 
هستم. وی خاطر نشان کرد: پیشنهاد دادم یک مسابقه قهرمان کشوری و جام 
تختی خوب برگزار شود و چکیده این دو مسابقه و نفرات اعزامی سال گذشته به 
مسابقات جهانی، در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی شرکت کنند و هر کسی در این 
انتخابی نهایی اول شد او ملی پوش باشد. دید فنی سرمربی هم در یکی دو وزن که 

کشتی گیران خیلی به هم نزدیک هستند، اعمال شود.
نوروزی با تاکید بر اینکه مدال آوران کشتی فرنگی صرفا در مرحله نهایی انتخابی 
تیم ملی حاضر شوند، تاکید کرد: حالا ملی پوشان همه از مسابقه اول که قهرمان 
کشوری است، معاف شوند، اما آنهایی که مدال نگرفتند از جام تختی وارد چرخه 
شوند و مدال آوران جهانی هم در مرحله نهایی انتخابی تیم ملی کشتی بگیرند. 
در واقع به این شکل ما سه مسابقه مهم و پرمحتوا برگزار کردیم که این به صلاح 
کشتی است، هم رسانه به آن می پردازد و هم تعداد بیشتری از نوجوانان و جوانان 
جذب کشتی می شوند. قهرمان سابق کشتی فرنگی جهان با اشاره به اینکه 
انتخاب مربیان هم باید طبق فرآیندی مشخص باشد، گفت: به اعتقاد من انتخاب 
دو مربی برعهده سرمربی باشد ولی سه مربی دیگر را باید با چرخه انتخابی مربیان، 
انتخاب کرد. از استان هایی که کشتی گیر در تیم ملی دارند خواسته شود که مربی 
معرفی کنند تا به این شکل مربی سازنده هم دیده شود. وی ادامه داد: یک سوال 
از قهرمان و پهلوان  و دوست عزیزم نایب رییس فدراسیون )حمید سوریان( دارم 
که به آن جواب بدهد، او بگوید که برکنار کردن مربیان تیم های ملی نوجوانان 
و جوانان بر چه اساسی بوده و در مورد نفرات جدیدی که آوردند توضیح بدهند. 
ضمن اینکه همه ما، از محمد بنا و رسول جزینی گرفته تا امید نوروزی و قاسم 
رضایی و... پای یک میز بنشینیم و این موضوعات حل و فصل شود تا تیم ملی 

لطمه نخورد.

مدیرعامل باشگاه فردوس قم تشریح کرد؛

آخرین وضعیت پرونده شکایت
 از باشگاه مس سونگون

باشگاه فردوس قم همچنان پیگیر پرونده شکایت از تیم فوتسال مس سونگون به 
دلیل استفاده از بازیکن برزیلی است. 

رسول قلی زاده مدیرعامل باشگاه فردوس قم در خصوص آخرین وضعیت پرونده 
شکایت از باشگاه مس سونگون برای استفاده از »داسیلوا راموس« بازیکن برزیلی 
گفت: همانطور که قبلًا گفته بودم شکایتمان را به کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال داده بودیم ولی این کمیته بدون آنکه پرونده را کامل بخواند، شکایتمان 
را رد کرد. استدلال کمیته انضباطی این بود که هزینه شکایت را واریز نکرده ایم اما 

اولین کاری که کرده بودیم همین بود و فیش هم در پرونده وجود داشت.
وی افزود: به همین دلیل به کمیته استیناف شکایت کردیم و منتظر رای این 
کمیته هستیم. تمام مدارک ما برای شکایت از مس کامل بوده است. خوشبختانه 

تیم های راگا و شهروند هم شکایت کرده اند ولی هنوز جوابی نداده اند.
قلی زاده با اشاره به صحبت های اخیر سرمربی تیم مس و انتقاد از تیم فردوس به 
دلیل انجام این شکایت، تاکید کرد: ما خودمان را در حدی نمی بینیم که به جامعه 
فوتسال و فوتبال بی احترامی کنیم. ما شکایتی انجام داده ایم و دوست داریم 

جوابمان را بدهند؛ حتی اگر درخواستمان اشتباه بوده باشد.
مدیرعامل باشگاه فردوس قم یادآور شد: شکایت ما صد درصد درست است. 
متاسفانه کمیته انضباطی به درستی پرونده را مطالعه نکرده بود. مشابه همین 
اتفاق ابتدای فصل برای ما رخ داد. می خواستیم یک دروازه بان ترکمنستانی 
بگیریم که گفتند چون لیگ آنها تمام نشده است، نمی توانید او را جذب کنید. 

ماجرای بازیکن برزیلی مس هم همینطور بوده است.

  

سرمربی تیم ملی کشورمان در خصوص شرایط تیم ملی، بازی احتمالی با کرواسی و هدف ایران در جام جهانی صحبت 
کرد. 

دراگان اسکوچیچ در تیم ملی کشورمان عملکردی عالی از خود به جا گذاشته و توانسته از ۱۳ بازی به ۱۲ برد و یک تساوی 
دست یابد. تیم ملی کشورمان در صورت یک برد دیگر به صورت مستقیم راهی جام جهانی خواهد شد و در کنار زلاتکو 
دالیچ، سرمربی تیم ملی کرواسی به دومین مربی کروات حاضر در قطر بدل خواهد شد. همین مسئله بهانه ای شده تا سایت 
sportske با سرمربی تیم ملی کشورمان مصاحبه ای انجام دهد. او که اکنون در شهر ریکا کشور کرواسی برای گذراندن 
تعطیلات سال نو حضور دارد، گفت: از حضور در اینجا لذت می برم زیرا کارم را به خوبی انجام دادم. به خاطر آن زحمات، این 
لحظات با خانواده بسیار برایم شیرین است. برای ما اصلا ساده نیست که جدا از هم زندگی کنیم ولی الان پیش آنها بازگشتم 
و می خواهم از لحظه لحظه آن لذت ببرم. وی ادامه داد:  ما از ۴ بازی آینده خود تنها به یک برد نیاز داریم تا به صورت حتمی 
راهی جام جهانی بشویم. امارات برای صعود همه بازی ها را باید ببرد و ما همه بازی هایمان را باید ببازیم که به نظر خیلی غیر 
واقعی است. من باید حرفه ای باشم و اجازه بازی راحت به دیگر تیم ها ندهم. ما ۲7 ژانویه با عراق بازی داریم و بعد باید به 

مصاف امارات برویم. هر ۲ بازی در خانه برگزار می شود و همه کار می کنیم تا وظیفه مان به نحو احسن انجام شود.
اسکوچیچ گفت: من ذهنیت آنها را خیلی دوست دارم. آنها به مانند یک ملت هستند و بسیار اتحاد دارند و می توانند به جلو 
برود. آنها کاراکتری بزرگ دارند و بازیکنانشان اهل استراحت نیستند. همه ۱۸ بازیکن تیم ملی حرفه ای عمل و با هم رقابت 
می کنند. سرمربی تیم ملی کشورمان گفت: هدف ما این است که از گروهمان در جام جهانی صعود کنیم. ایران تاکنون 
نتوانسته این کار را انجام دهد و اگر بتوانیم این کار را انجام دهیم یک موفقیت بزرگ خواهد بود. کیفیت آن را هم داریم و در 
مسابقات قبلی جام جهانی ایران نشان داده که می تواند به چیزهای بزرگ دست یابد. ایران در روسیه مقابل پرتغال به تساوی 
یک بر یک رسید و مقابل اسپانیا تن به شکست یک بر صفر داد. آنها در جام جهانی ۲۰۱۴ مقابل مسی در دقیقه ۹۰ ، با نتیجه 

یک بر صفر شکست خوردند. ایران می تواند با هر تیمی رقابت کند زیرا با تجربه شده است.
اسکوچیچ در پاسخ به این سوال که آیا دوست دارد مقابل کرواسی در جام جهانی بازی کند، گفت:  بله ولی کارم سخت 
خواهد بود. قلبم قطعا به ۲ تکه تقسیم خواهد شد. هدایت تیمی که ۸۰ میلیون ایرانی پشت سرش ایستاده اند و تقابل با 
تیم ملی کشورم برایم بازی خاطره انگیزی خواهد شد.نمی دانم اتفاقا چگونه باید با آن رقابت کنم. ورزشگاه پر خواهد شد از 
طرفداران ایرانی و اهل کشور کرواسی و به نظرم یک بازی دیوانه وار خواهد شد. ایران در قطر احساس خانه می کند و شاید 
به مانند کرانچار در سال ۲۰۰۶ در بازی کرواسی مقابل برزیل گریه هم بکنم. سرمربی تیم ملی کشورمان در پاسخ به اینکه 
آیا ایران کرواسی را می تواند شکست دهد، گفت: من نمی گویم ایران کرواسی را شکست می دهد، می گویم این تیم توانایی 
رقابت با هر تیمی را دارد. من وارد پیش بینی ها نمی شوم. کرواسی مدعی پیروزی است ولی ایران هیچ وقت دست از تلاش 
برنمی دارد. اسکوچیچ در خصوص کار در اروپا نیز گفت: بله قطعا به آن فکر می کنم. رویای حضور در اسپانیا را دارم، جایی 
که در آن بازی کردم یعنی تیم لاس پالماس و کامپوستلا. اسپانیا کشوری ایده آل برایم است و می خواهم در باشگاهی در آن 
کشور مربیگری کنم. سرمربی تیم ملی کشورمان در خصوص احتمال مربیگری در کرواسی و تیم دیناموزاگرب گفت: من 
همیشه جاه طلب بوده ام و شغلم را دوست دارم. واقعیت این است که من این فرصت را پیدا کردم که به چیزهای بزرگ فکر 
کنم همانطور که مربیگری در ایران هم شغل بزرگ و مهمی است. به دینامو هم فکر نمی کنم. من در رایکا مربیگری کرده ام و 

مدتی است که قصد ندارم به عنوان مربی به کشورم بازگردم.

مربی تیم ملی فرنگی کشتی ایران گفت: دنیا باید از کشتی فرنگی ایران الگو بگیرد چرا که بهترین تیم دنیا هستیم 
و نگاه همه به ما است. 

رسول جزینی در گفتگویی درباره انتقاداتی که از سوی برخی از اهالی کشتی فرنگی در خصوص چرخه انتخابی 
تیم ملی مطرح شده، اظهار داشت: در قضاوت آدم نباید بی تقوایی کند، البته اگر درکی از تقوا وجود داشته باشد.

وی تصریح کرد: تمام کسانی که در چرخه بودند می دانند حق شان نبوده که ملی پوش نشدند. تا یک جایی پیروز 
بودند و در مراحل جلوتر در مصاف با حریف خارجی موفق نبودند و یا در مقایسه با نفر جلوتر خودشان کمتر موفق 
بودند. بعد به جایی رسیدیم که یک نفر مثل محمدهادی ساروی، نفری که همه فکر می کنند با توجه به سابقه اش، 
انتخاب شده است، در مرحله آخر با جوان لایقی مثل مهدی بالی به لهستان رفته و آنجا مسابقه رودررو می دهند و یا 
در سنگین وزن که امیر قاسمی منجزی، امین میرزازاده و علی اکبر یوسفی در تورنمنت بین المللی پیت لازینسکی 
لهستان مسابقه می دهند. پس مسابقه رودررو یعنی چه؟ اگر همین امروز مسابقه انتخابی رودررو بگذاریم انگیزه بقیه 

چه می شود؟ نفر اول هم خودش بی انگیزه می شود.
وی با اشاره به افتخاراتی که محمد بنا در این سال ها به دست آورده، تاکید کرد: آیا کاری که انجام شده، نتیجه داده 

یا نه؟ مطمئنم نتیجه داده که انتقاد می کنند چون به قطاری که حرکت می کند، سنگ می زنند.
جزینی در مورد انتقادی که از فاصله اندک فینال لیگ و قهرمان کشوری و سایر مسابقات چرخه انتخابی وارد 
می شود، خاطرنشان کرد: طبق قوانین جدید کشتی الان کشتی گیر نباید زیاد وزن کم کند چون صبح وزن کشی 
است و ۲ ساعت بعد هم مسابقه شروع می شود. بعد هم لیگ معیار انتخاب ما نیست، چون وزن کشی  یک روز قبل از 

مسابقه است. ضمن اینکه کسی که انتخابی تیم ملی برایش مهم بود، در لیگ کشتی نمی گرفت.
مربی تیم ملی در واکنش به صحبت جمشید خیرآبادی که گفته بود هیچ کجای دنیا کشتی گیر در ۴-۵ مسابقه 
متوالی شرکت نکرده و وزن کم نمی کند، گفت: مگر ما باید از دیگر تیم ها الگوبرداری کنیم؟ ما نباید از دنیا یاد 
بگیریم، دنیا باید از کشتی فرنگی ایران یاد بگیرد چون جلوترین تیم کشتی فرنگی دنیا هستیم و نگاه همه آنها به 

ماست که نتیجه گرفتیم و ۴ طلا در جهانی گرفتیم و روسیه یک طلا گرفته است.
وی ادامه داد: از تورنمنت جام تختی یک تعدادی در می آیند و بعد مثلا به جام وهبی امره می روند و آنجا هم یک 
تعداد کشتی گیر معرفی می شوند. همه در یک شرایط به هم می رسند و یک تورنمنت نزدیک تر به جهانی مثل 
اوکراین که علی گرایی را سال گذشته بردیم و امین کاویانی نژاد هم گفت می خواهد خود را در 77 کیلو محک بزند. 
در واقع به همه فرصت داده شده، اگر مشکلی هست بگویند تا بگویم کجای کار بوده اند. ضمن اینکه کدام کشتی 

گیر در هر ۴ مسابقه ای که عنوان شده فاصله کمی با هم دارند، کشتی گرفته؟
جزینی در مورد وضعیت رضا خدری که هم در فینال لیگ و هم قهرمان کشوری کشتی گرفته و با نظر کادر فنی به 
دلیل غیبت در فینال کشوری باید در انتخابی جام تختی هم کشتی بگیرد تا در ادامه جواز حضور در جام تختی را 
به دست آورد، گفت: خدری خطایی کرده و در شهری که میزبانش اینهمه هزینه کرده، در فینال کشتی نگرفته، این 
تنبیهی بود که برای او در نظر گرفته شد چون دو فینال متوالی انجام نشد و به نظر می رسید اگر جریمه ای در نظر 
گرفته نشود، سایر کشتی گیران هم همین کار را بکنند. من فکر می کنم محمد بنا از این تنبیه بگذرد و این موضوع 

هم صرفا برای حضور در فینال مسابقات بود.

اسکوچیچ:  بازی با کرواسی دیوانه وار خواهد بود 

ایران کیفیت صعود از مرحله گروهی جام جهانی را دارد 
رسول جزینی :

دنیا باید از کشتی فرنگی ایران الگو بگیرد 

 

سرپرست تیم فوتبال سپاهان اصفهان گفت: نصیرزاده در کاخ نیاوران تهران به 
دنیا نیامده که علیه شهرستانی ها موضع می گیرد. 

رضا فتاحی در گفت وگویی، در خصوص شرایط سپاهان پیش از بازی مهم 
مقابل پرسپولیس اظهار داشت: تمرینات را برای این بازی، بعداز دیدار با پیکان 
شروع کردیم. بازیکنان وضعیت خوبی دارند و زیر نظر کادرفنی برای دیدار این 

هفته آماده می شوند.
وی با اشاره به اتفاقات بازی با پیکان تصریح کرد: متاسفانه اشتباه فاحش داور به 
ضرر ما شد و بعد از مساوی شدن بازی، گل سالم ما را مردود اعلام کرد. نمی دانم 
ما چوب سکوت یا اخلاقمان را می خوریم؟ از سال گذشته رویه جدیدی در باشگاه 
ما به وجود آمد که به هیچ عنوان به داوری ها اعتراض نکنیم اما متاسفانه در این 

فصل، مسائل داوری به شدت گریبانگیر ما شده است.
فتاحی گفت: مقابل گل گهر، آن ها در صحنه آفساید به گل اول رسیدند و 
پنالتی های صددرصد ما را هم نگرفتند. در بازی با ذوب آهن پیام حیدری اشتباه 
فاحشی داشت و کرنر را نگرفت. بازیکن ما را هم به اشتباه اخراج کرد. با این حال 
به جای هوچیگری در سایت ها یا بیانیه نویسی، ما رویه اخلاقی خودمان را ادامه 

دادیم.
و باید فکری اساسی برای اشتباهات فاحش داوری بشود

سرپرست تیم فوتبال سپاهان افزود: با سازمان لیگ و کمیته داوران مکاتبه 

کردیم اما هیچ جوابی داده نشد. این مسائل ممکن است ما را از رویه خودمان 
دور کند. نمی دانم در بازی با پیکان گل ما چرا مردود شد. اگر خطا گرفته که 
اصلا خطایی نبوده، اگر آفساید بوده که کمک داور پرچم نزد. واقعا از خداداد 
افشاریان می خواهم صدای ما را بشنود. این هفته بازی مهمی با پرسپولیس داریم 
و خواهش می کنم یک داور خوب و قوی برای این بازی بگذارند تا حقی از ما ضایع 
نشود. فتاحی در خصوص نگرانی هواداران از نتایج کسب شده در هفته های اخیر 
گفت: آن ها حق دارند. با این تیم زندگی می کنند، می خندند و گریه می کنند. با 
تمام مشکلاتی که وجود دارد، تنها دلخوشی مردم اصفهان تیم سپاهان است. 
تیم ما در مسابقات بازی خوبی را به نمایش می گذارد اما توپ ها تبدیل به گل 
نمی شوند. این ها روی بدشانسی سکه فوتبال است. در بازی با استقلال بیشترین 
مالکیت و ۱۲  موقعیت گل داشتیم. در هر بازی که نتیجه نگرفتیم دروازه بان 

حریف بهترین بازیکن زمین شد.
وی افزود:  مقابل پیکان کرمانشاهی، بازی قبلی حسینی، بازی با گل گهر 
فروزان و... مطمئنم این بدشانسی ها روزی تمام می شوند. هواداران مطمئن 
باشند کادرفنی و محرم نویدکیا شبانه روزی تلاش می کنند. بازیکنان ما شرف 
و غیرت دارند و تمام تلاششان را در زمین به کار می گیرند. از هیات مدیره و 
مدیرعامل باشگاه تشکر می کنم که به نحو مطلوب حامی تیم هستند. اما با این 
اشتباهات فاحش داوری چکاری باید انجام داد؟ البته اشتباه داوری برای همه 

 VAR تیم ها وجود دارد و باید فکری اساسی به حال این مشکل کنند. در مورد
هم گفتند حرفش را نزنید چون ممکن است حتی تا یک سال و نیم دیگر وارد 

فوتبال ما نشود.
هیچ اختلافی بین مدیریت باشگاه با کادرفنی یا نویدکیا نیست 

فتاحی در مورد اینکه گفته می شود بین محرم نویدکیا و مدیریت باشگاه سپاهان 
اختلافاتی به وجود آمده، گفت: هیچ اختلافی بین مدیریت باشگاه با کادرفنی یا 
محرم نویدکیا نیست و نخواهد بود. همه ارکان باشگاه در کنار هم برای موفقیت 
سپاهان تلاش می کنند و هیچ اختلافی وجود ندارد. مجموعه خوب و یکدستی 

داریم که می خواهند برایش حاشیه درست کنند. تمام این حرف ها شایعه است.
وی در مورد بحث داغ محوز حرفه ای و اینکه آیا ابلاغی به سپاهان برای حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا به عنوان سهمیه مستقیم شده، عنوان کرد: بحث مجوز 
حرفه ای را از سال قبل توسط کمیته راهبردی که محمدرضا ساکت ایجاد کرد 
پیش بردیم و تمام مدارکمان را مرحله به مرحله ارسال کردیم. ما سهمیه لیگ 
قهرمانان آسیا را داریم، فرقی نمی کند که مستقیم باشد یا نباشد. به شایعات 
کاری نداریم. آماده حضور در این مسابقات هستیم تا بعد از چند سال نتایج خیلی 
خوبی بگیریم. هیچ ایرادی از ما گرفته نشده و ابلاغی هم از فدراسیون فوتبال یا 
AFC نداشتیم. سرپرست سپاهان در مورد حرف و حدیث هایی که بعد از رای 
کمیته انضباطی در پرونده بازیکن گابنی گل گهر به وجود آمد و بسیاری از کسب 
امتیاز در زمین صحبت کردند، اظهار داشت:  ما همیشه تابع قوانین و مقررات 
هستیم. در سالAFC ،۹۰ برای رحمان احمدی کارت صادر کرد اما وقتی متوجه 
شدند محروم است به ۴۸ساعت نکشید بازی را  ۳ برصفر کردند. صحبت هایی که 
آقایان کارشناس در تلویزیون می کنند و می گویند تیم های شهرستانی عاشق ۳ بر 

صفر هستند، صحیح نیست.
نصیرزاده در کاخ نیاوران به دنیا آمده؟ 

فتاحی تصریح کرد: اصلا از هوشنگ نصیرزاده انتظار نداشتم این حرف ها را 
بزند. او خودش شهرستانی است. در کاخ نیاوران تهران به دنیا نیامده که علیه 
شهرستانی ها موضع می گیرد. باشگاه سپاهان همیشه تابع مقررات است و هر 

رایی که کمیته انضباطی یا استیناف بدهند، می پذیریم.
وی با اشاره به بازی برگزار نشده سپاهان و پرسپولیس در فصل نوزدهم لیگ برتر، 
گفت: در آن سال ما در ورزشگاه حاضر شدیم اما پرسپولیس حاضر به بازی نشد. 
گفتند قوانین اینگونه است و ما هم تبعیت کردیم. بازی سه بر صفر شد. دیروز هم 
رضا جاودانی اعلام کرد سپاهان در ورزشگاه حاضر شده است. آقایانی که بحث 
یکپارچگی جدول را پیش می کشند روزی که بازی ما ۳ بر صفر شد، یکپارچگی 

جدول به هم نخورد؟ حالا امسال این اتفاق افتاده است؟
سرپرست سپاهان افزود: سال گذشته هم کمیته انضباطی رای به محرومیت 
ما از بازی خانگی داد. استیناف تایید کرد و ما هم تابع بودیم. از حدود ۲ ماه قبل 
کارگروهی را برای این بازی تشکیل دادیم. از مدیرعامل و سرمربی آلومینیوم اراک 
تشکر می کنم که زمین را در اختیار ما گذاشتند.همچنین از رئیس هیات فوتبال 
استان مرکزی تشکر می کنم که واقعا کمک کرد تا این بازی به نحو احسن برگزار 
شود. برای این بازی تمام سعی و تلاشمان را می کنیم و نتیجه دست خداست. 

ان شاالله بتوانیم با یک نتیجه خوب دل هواداران را شاد کنیم.

سرپرست تیم فوتبال سپاهان اصفهان:

بازی با پرسپولیس 3 برصفر شد یکپارچگی جدول از بین نرفت؟ 

ایمان / رضا ملکی
کارهای انسان دوستانه وخیر همواره در دین مبین اسلام 
مورد تاکید قرار گرفته است.سفارش ائمه بزرگوار ما همواره 
براین بوده که مسیر رسیدن به پروردگار عالم درکارهای خیر 
ونگاه به مستمندان وبیماران جستجو میگردد وخوشابه حال 
انسانهایی که درمسیر زندگی پاک خود همواره درراه خیر 
قدم برداشته اند وبرکت وجودشان همواره شامل انسانها 

گردیده است.
جامعه خیرین ورزشکاران که چندصباحی است درامور 
عیادت  زمینه  در  مدتهاست  دارد  شایانی  فعالیت  خیریه 

ودستگیری انسانها خصوصا ورزشکاران درتلاش است.
دریک اقدام خداپسندانه حاج سید جواد حسینی کهن 
کسوت گرانقدر ورزش قم به همراه دیگر دوستان خیرش 
در  را  کردن  عاشقی  سال  که 80  رفتند  مردی  عیادت  به 

مستطیل سبز تجربه کرده است.
20 سال خانه نشینی وتحمل درد و رنج فراوان ناشی از 
بیماریهای گوناگون باعث گردیده تا پیرمرد دوست داشتنی 
فوتبال شهرمان همواره نگاهش به درب منزل باشد تا ببیند 

دوستان قدیمی ازاو یادی می خواهند کرد یاخیر.

خوشبختانه در دهه های گذشته از طرف انجمن کهن 
کسوتان که با مدیریت شایسته سید جوادحسینی نژاد اداره 
نامش حاج حبیب  که  ما  نوبت عزیز  می شود درچندین 
پورعلیان معروف به شیشه بر است مورد عنایت ولطف قرار 
گرفتند درمسیرجدید نیزعیادت دوستان خیر برق شادی 

رادرنگاه حاج حبیب عزیزجاری ساخت.
این مرد زحمتکش عرصه  ازگونه های  اشک شوقی که 
فوتبال ولایت دردیدارباخیرین جاری گردید بیانگراین مطلب 

است که باید به بزرگترها به دیده احترام بنگریم.
درددلشان  پای  برویم  دیدارشان  به  بداریم  آنهارادوست 
بنشینیم وذره ای بار سنگین حاکم برقلب اوررا کم نمائیم 
دست مریزادمی گوئیم به عزیزانی که باحضور سبزشان دل 

پیرمرد راشادساختند.
همواره  که  عزیزانی  به  گوئیم  می  مرحبا 
ازحاج  اندوعیادت  برداشته  درمسیرخیروشادی هاقدم 
حبیب وحاج حبیب ها دیگر می تواند اثرات بسیار مثبتی 
رادرنگاه خانواده ورزش هویدا سازد تا بگوئیم که هنوزمعرفت 
ومردانگی درنزد قدیمی های ورزش وجود داردوامید داریم که 

نگاه خداوند متعال همواره بدرقه راه خیرین ورزشکارباشد.

 اقدام شایسته خیرین  وپیشکسوتان ورزش قم در دیدار با حاج حبیب پورعلیان؛

  عیادت از کهن کسوتی که 2۰ سال در بستر بیماری است



7 دوشنبه-6دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5420
سیاسی

حسن شکوهی نسب*

اعتراف کاخ سفیدنشینان به اشتباه بزرگ ترامپ؛

چرا خروج از برجام بزرگترین خطای یک 
دهه اخیر آمریکا بود؟

تبعات ناشی از خروج یکجانبه ترامپ از توافق هسته ای باعث شده که مقامات کاخ 
سفید همواره به این راهبرد خطا اعتراف کنند؛ تصمیمی که ضمن سرعت بخشیدن 
به  قطار هسته ای ایران و کاسته شدن از نظارت های آژانس بستر را برای گرایش 

بیشتر تهران به سمت شرق هموار کرد. 
پس از وقفه ای شش ماهه، مدتی است که نگاه ها به وین پایتخت اتریش و هتل 
»کوبورگ« دوخته شده تا سرنوشت مذاکرات لغو تحریم در دولت  سیزدهم ایران 
مشخص شود؛ مذاکراتی که تیم دیپلماتیک دولت دکتر رئیسی  از دور هفتم )۸ آذر( 

مسئولیت آن را بر عهده گرفت و آن دور تا ۲۶ آذر ماه ادامه یافت.
اینک در آستانه دور هشتم مذاکراتی قرار داریم که در روزهای آتی ازسر گرفته خواهد 
شد. »انریکه مورا« معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده 
کمیسیون مشترک برجام پنج شنبه دوم دی ماه در یک پیام توئیتری اعلام کرد که 
دور جدید گفت وگوهای وین دوشنبه آینده )ششم دی/ ۲7 دسامبر( از سر گرفته 

می شود.
در چند قدمی ازسرگیری مذاکرات، تیم بایدن اگرچه همچنان از ابزارهای دوگانه 
»دیپلماسی« و »تحریم« با هدف عقب نشاندن تهران از مطالبات خود بهره می گیرد، 

اما ابایی از اعتراف به اشتباه بزرگ آمریکا در برجام شکنی ندارد.
در آستانه مذاکرات دور هشتم، اعتراف »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا 
نسبت به خطای راهبردی ترامپ خبرساز شده  است؛ اعترافی که به دلیل تبعات و 

هزینه های ناشی از برجام گریزی آمریکا نه اولین بوده و نه آخرین خواهد بود.
بلینکن به تازگی در یک کنفرانس خبری ضمن انتقاد از تصمیم دولت قبلی این 
کشور برای خروج از توافق هسته ای، اظهار کرد: ما اکنون به خاطر یکی از چیزهایی 
که به گمانم از بدترین تصمیمات اتخاذ شده در سیاست خارجی آمریکا در یک دهه 
اخیر بوده است، در موقعیت فعلی قرار داریم و آن تصمیم خروج از توافق هسته ای 

ایران، برجام بوده است، توافقی که برنامه هسته ای ایران را محدود کرده بود.
همزمان »میخائیل اولیانوف« نماینده دائم روسیه در نهادهای بین المللی مستقر 
در وین در توئیتی خروج آمریکا از توافق هسته ای ۲۰۱۵ را به نوعی خودزنی تشبیه 
کرد و نوشت: در واقع! تصمیم برای خروج از برجام مثل شلیک به یکی از پاهای 

آمریکا بود حال فرقی نمی کند که پای چپ بود یا پای راست.
انتقادات  و  برجام  اعضای  هشدارهای  برخلاف  که  اردیبهشت ۱۳۹7  از ۱۸   
به اعمال  و  توافق هسته ای خارج شد  از  به صورت یکجانبه  ترامپ  بین المللی، 
تحریم ها در قالب کارزار »فشار حداکثری« اقدام کرد اما هیچکدام از اهداف کاخ 
سفید چه در زمینه تغییر رفتار ایران در منطقه و یا در مورد امضای توافق ثانویه محقق 

نشد.
ناکامی ترامپ در مواجهه با ایران تا جایی پیش رفت که حتی عالی ترین مقامات او 
سرپوشیده به این شکست اذعان کردند. پس از پایان دولت ترامپ و شکست وی در 
انتخابات ۲۰۲۰ آمریکا، »مایک پمپئو« وزیر خارجه او به ناتوانی آمریکا در برابر ایران 
اعتراف کرد و گفت: »در خصوص وادار کردن ایران به کوتاه آمدن و وارد شدن شان به 
توافقی که واقعاً مانع از دستیابی به سلاح هسته ای شود، تمام آنچه که امیدوار بودیم 

به دست می آوریم، حاصل نشد.«
میانه اسفندماه پارسال نیز مدیر تحقیقات انستیتو واشنگتن بر ناکارآمدی تحریم 
و فشار بر ایران مهر تایید زد و گفت که »تحریم ها اقتصاد ایران را به سمت غیرنفتی 
شدن برده. هر چه اقتصاد ایران از نفت فاصله بگیرد تحریم آن سخت تر شده و 
حمایت بین المللی از آن کمتر می شود! قابلیت های موشکی و پهپادی ایران تهدیدی 
حیاتی برای دشمنان این کشور است. خبر بد این که در فناوری های مختلف هم 

خیلی خوب دارند پیشرفت می کنند.«
چرا خروج آمریکا یک راهبرد شکست خورده  است؟

از نگاه ناظران بنا به دلایل و پارامترهای مختلف می توان به این نتیجه رسید که 
خروج آمریکا از برجام و راه اندازی کارزار فشار حداکثری ترامپ شکست خورده است.

1. تکیه بر تحریم بدون حصول نتیجه
تحریم به عنوان یک ابزار برای فشار به طرف مقابل تنها یک وسیله است نه 
هدف. این در حالی است که فشار و تنگناهای اقتصادی آمریکا علیه ایران اگر در 
نابسامانی های کنونی کشور بی تاثیر نبوده اما به رفتار تقابلی تهران دامن زده است. 
متاسفانه دولت بایدن نیز به رغم تاکید بر احیای برجام در همان مسیر ترامپ قدم 
گذاشته  است که تحمیل ۴ تحریم اقتصادی علیه افراد و نهادهای ایران آن هم در 
یک ماه )آبان( از تداوم سیاست فشارحداکثری علیه تهران نشان دارد؛ موضوعی 
که کلاف درهم پیچیده مذاکرات را پیچیده تر و احیای برجام را دشوارتر خواهد 

ساخت.
۲. سرعت گرفتن قطار هسته ای ایران

از اردیبهشت ۱۳۹۸ همزمان با نخستین سالروز خروج آمریکا از برجام، ایران در 
گام های پنجگانه از تعهدات خود در برجام کاست. البته این گام ها در بازه های زمانی 
مشخص برداشته  می شد و قبل از اجرا، آژانس و طرف غربی از سوی ایران در جریان 
قرار می گرفتند. گام های کاهنده ایران پاسخی به برجام گریزی آمریکا و عدم اجرای 

تعهدات از سوی طرف های اروپایی بود.
به موازات تشدید تحریم های غرب، ایران نیز به فعالیت های هسته ای گذشته 
برگشت که غنی سازی ۲۰ و ۶۰ درصدی و بکارگیری سانتریفیوژهای پیشرفته در این 
راستا قابل ارزیابی است. اینک طرف غربی به تکاپو افتاده تا فعالیت های هسته ای 
ایران را به مدار گذشته بازگرداند اما این امر مستلزم لغو کامل تحریم ها و بازگشت 

آمریکا به اصل برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ است.
ایران در دوره پسابرجام زیر شدیدترین نظام  بازرسی قرار داشت و تهران افزون بر 
اجرای پادمان به صورت داوطلبانه پروتکل الحاقی را پذیرفت. در دوره »یوکیا آمانو« 
مدیرکل قبلی آژانس، او دست کم ۱7 گزارش از فعالیت های هسته ای ایران منتشر 

کرد که در همه آنها، پایبندی تهران به توافق به چشم می خورد.
۳. شکست پروژه ائتلاف سازی علیه ایران

یکی از راهبردهای ترامپ با خروج از برجام، ائتلاف سازی علیه ایران در منطقه 
و عرصه بین الملل بود. خودداری کشورهای عضو شورای امنیت از جمله متحدان 
اروپایی از تصویب قطعنامه ضدایرانی نشان داد که ترامپ، آمریکا را از لحاظ سیاسی 
به لبه پرتگاه کشانده  است. همزمان با رسوایی ترامپ در سازمان ملل، تلاش تیم 
ترامپ برای ایجاد ائتلاف منطقه ای راه به جایی نبرد. امروز ایران و کشورهای عربی 
حوزه خلیج فارس فصل جدیدی از مناسبات را آغاز کرده اند، به طوری که در روزهای 
اخیر شاهد برگزاری چهارمین دور از گفت وگوهای تهران و ریاض برای ترمیم روابط 

بودیم.
۴. بدبینی به غرب و نگاه تهران به سمت شرق

در فضایی که آمریکا از توافق خارج شد، تهران اهداف خود را خارج از محدوده اروپا 
و آمریکا جست وجو کرد که از نگاه ناظران به تقویت نگاه به شرق منتهی شد. سند 
راهبردی ۲۵ ساله ایران با چین و ۲۰ ساله با روسیه و نیز عضویت دائم در سازمان 
همکاری های شانگهای در این راستا قابل ارزیابی است. در همین پیوند، رهبر معظم 
انقلاب مردادماه امسال در آخرین دیدار دولت دوازدهم بر استفاده از »تجربه های 
دولت های یازدهم و دوازدهم در آینده« تاکید کرد و گفت: »یک تجربه بسیار مهم در 
این دوران عبارت است از بی اعتمادی به غرب که آیندگان باید از آن استفاده کنند. 
در این دولت معلوم شد که اعتماد به غرب جواب نمی دهد و آنها کمک نمی کنند و 
هرجا که بتوانند ضربه خواهند زد و اگر جایی هم ضربه نمی زنند به این دلیل است 

که نمی توانند.«

نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: مشکل داخلی کشور این است 
که یک پراکندگی، آشفتگی و بی نظمی در تمام سازمان ها و ارگان های حاکمیت از 
جمله در دولت وجود دارد؛ که شما این پراکندگی و تضاد در نظریات و اختلافات 

آرای کارشناسی را در دولت، مجلس، ارگان ها، و برخی نهادها مشاهده می کنید.
مهدی آیتی درباره این که این روزها مشاهده می شود تصمیمات اقتصادی در 
دولت دارای یک متولی نیست و ناهماهنگی در این تیم مشاهده می شود؛ به 
طوری که محسن رضایی معاون اقتصادی دولت از پرداخت یارانه  ۸۰۰ هزار تومانی 
در دی ماه خبر می  دهد اما وزیر اقتصاد می گوید تاریخ پرداخت این یارانه مشخص 
نیست، گفت: امروز کشور با مشکلات داخلی و خارجی روبه رو است و باید به طور 
موازی  هر دو مشکل موجود را حل کنیم تا از بن بست و انسداد خارجی و داخلی 
خارج شویم. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با اشاره به مشکلات 
داخلی ادامه داد: مشکل داخلی کشور این است که یک پراکندگی، آشفتگی و 
بی نظمی در تمام سازمان ها و ارگان های حاکمیت از جمله در دولت وجود دارد؛ 
که شما این پراکندگی و تضاد در نظریات و اختلافات آرای کارشناسی را در دولت، 

مجلس، ارگان ها، و برخی نهادها مشاهده می کنید.
 محسن رضایی در تیم اقتصادی دولت خودش را بالاتر از مخبر می داند

وی با بیان این که در حال حاضر تضادهای سیاسی و اقتصادی در داخل کشور 
وجود دارد به طوری که چند نظریه اقتصادی را برای سروسامان دادن به مشکلات 
کشور مشاهده می کنید، اظهار داشت: به طور مثال امروز مطرح می شود یارانه 
نقدی پرداخت شود یا غیر نقدی؟ چگونه باید دهک های پایین را از دهک های بالا 
جدا کنیم که توزیع منابع عادلانه صورت گیرد؟ و یا در طرحی که جدیدا مطرح 

شده است به هر کد ملی مثلا روزی هزار تومان سهمیه بنزین پرداخت می شود 
که کارشناسی های مختلفی درباره اش مطرح می شود که به اعتقاد من همین امر 

می تواند بعدها فساد ایجاد کند.
آیتی با اشاره به اینکه تشتت و آشفتگی در آرا و نظرات دولت دیده می شود، 
گفت: آقای رئیسی معاون اول شان آقای مخبر را رئیس تیم اقتصادی می گذارد 
و بعد یک دفعه آقای محسن رضایی را معاون اقتصادی خودشان قرار می دهد! 
آن هم در شرایطی که آقای رضایی خودش را بسیار بالاتر از آقای مخبر می داند و 
شاید هم این احساس را دارد که او به عنوان معاون اقتصادی باید تصمیم نهایی را 
بگیرد و حرف آخر را بزند در حالی که آقای مخبر یک اختیاراتی دارد که وی ندارد، 
از همین رو  به نظر می آید آقای رضایی حالت مشاور و تشریفاتی پیدا کرده است تا 
معاون اقتصادی؛ آقای مخبر هم بیشتر حالت عملیاتی و میدانی دارد؛ مشخص 
است این عوامل در کنار همدیگر از یک سو باعث می شود طرح ها و برنامه های 
اقتصادی به نتیجه نرسد که خروجی اش گرانی، تورم و مشکلات معیشتی است، 

از یک سو هم باعث سردرگمی مردم می شود.
در مسائل سیاسی و اقتصادی جزیره ای فکر می شود

وی ادامه داد: سردگمی ها باعث شده است برای یک تصمیم گیری کوچک 
مانند ترمیم وضعیت حقوق فرهنگیان و  بازنسشتگان، تعیین پاداش و عیدی آخر 
سال وضعیت نامشخص باشد که این امر نشان می دهد انسجام و وحدت در دولت 

وجود ندارد.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، خاطرنشان کرد: 
پراکندگی و آشفتگی و جزیره ای به مسائل فکر کردن تنها در مسائل اقتصادی 

وجود ندارد؛ بلکه در مسائل سیاسی هم این رویه وجود دارد. امروز مشاهده 
می کنیم هیأتی از کشورمان  در وین  برای مسائلی که وجود دارد مذاکره می کند، 
بعد روزنامه کیهان یک مرتبه علیه این هیأت مطلب می نویسد و یا به طور مثال در 
خود هیأت مذاکرات حرف های مختلف و متضاد زده می شود، مشاده می کنیم از 
قول وزیر امور خارجه یک حرفی زده می شود و  نماینده وزیر امور خارجه  آقای 
باقری کنی یک حرف دیگر می زند! و یا در سازمان ملل هم مشاهده می کنیم 
نماینده کشورمان در راستای سیاست های ما یک چیزی می گوید اما وزارت خارجه 

با وی  هاهنگ نیست.
تضادهای بسیاری در مسائل خارجی و داخلی وجود دارد 

وی با بیان این که تضادهای بسیاری در مسائل خارجی و داخلی وجود دارد، 
عنوان کرد: اشاره کردم در کشور ما ۲ مشکل وجود دارد؛ مشکل دوم ما مسائل 
خارجی است در حال حاضر چرا نمی توانیم وضعیت معیشتی مردم را خوب کنیم؟ 
چرا نمی توانیم مسائل اقتصادی مردم را حل کنیم؟ چرا نمی توانیم جلوی بی ارزش 
شدن پول ملی مان و بالا رفتن ارز را و دلار را بگیریم؟ چرا ما نمی توانیم یارانه ها را 
عادلانه و هدفمند به مردم بدهیم؟ زیرا این مشکلات یک طرفش داخل ایران 

است، طرف دیگرش خارج از کشور است.
آیتی با اشاره به این که امروز ایران در محاصره کامل اقتصادی سیاسی، فرهنگی 
و نظامی؛ حالت صد در صد جنگی قرار گرفته است، افزود: ما در حال حاضر 
در جنگ های  اقتصادی، سایبری، پولی، بانکی، نفتی، موشکی و اتمی با دنیا 
هستیم و این جنگ هایی که با دنیا راه انداختیم هر روز حلقه محاصره را بر ما 
تنگ تر می کند و فشاری که از بیرون به کشور ما می آید نفس مان را گرفته است؛ 
حال با وجود این همه فشار، سختی و مشکلاتی که وجود دارد جمهوری اسلامی 
چگونه بیاید مسائل معیشتی مردم را حل کند؛ جلوی گرانی، بیکاری، فساد، رانت 

و ویژه خواری ها را بگیرد؟ مسلماً نمی تواند.
وی تاکید کرد: با اوضاع و احوالی که امروز در کشور وجود دارد هر شخصی 
می خواهد  کند؛  حل  را  مشکلات  نمی تواند  بازهم  بگیرد  قرار  دولت  راس  در 
رئیس جمهور آقای رئیسی باشد یا آقای روحانی، نماینده های مجلس دهم بر 
سرکار باشند یا یازدهم، آقای قالیباف رئیس مجلس باشد یا آقای لاریجانی هیچ 
فرقی نمی کند کسی نمی تواند مشکلات را حل کند زیرا یک سر مشکلات ما به 

بیرون از کشور و به سیاست خارجی ما مربوط می شود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: تا زمانی که قصد 
صلح و آشتی با دنیا و دیگر کشورها را نداشته باشیم؛ دست دوستی به سوی مردم 

تمام دنیا دراز نکنیم، مسائل کشور ما حل نمی شود.
وی تاکید کرد: تا با دنیا در صلح نباشیم و هر کسی هم در این کشور که رئیس قوه 
قضاییه، رئیس جمهور، فرمانده سپاه، فرمانده نیروهای نظامی و امنیتی و... باشد 
مشکلات در چهار بخش اصلی اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی وجود 
خواهد داشت و این درها تا زمانی که نخبگان و بزرگان ما با دنیا صلح و آشتی نکنند 

باز نمی شود و مشکلات کشور هر روز بیشتر می شود و فشارش بر مردم می آید. 
آیتی بیان کرد: تا زمانی که نتوانیم روابط پولی بانکی مان را با دنیا حل کنیم، 
تا زمانی که نتوانیم نفت مان را آزاد در بازارهای دنیا بفروشیم، تا زمانی که نتوانیم 
سرمایه گذار خارجی را به کشور  یاوریم و از تولید داخلی حمایت کنیم، امکان ندارد 
مشکل اقتصاد کشور حل شود و الا این حرف های متضادی که در دولت و مجلس 
زده می شود هیچ کدام نسخه شفابخش برای برون رفت کشور از مشکلات نیست.

آیتی نماینده پیشین مجلس: 

سردرگمی  در دولت موجب شده وضعیت آینده نامشخص باشد 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس، گفت: در لایحه بودجه 
اما  شده  توجه  اشتغال  و  زدایی  محرومیت  به  آینده  سال 

سازوکار آن تعیین نشده است. 
سیدکاظم دلخوش اباتری  در نشست علنی روز یکشنبه 
پنجم دی ماه در نطق میان دستور خود ضمن تبریک میلاد 
حضرت عیسی مسیح )ع(، گفت: اعتقاد دارم اقتصاد دان 
در کشور به کسی گفته می شود که مسائل تئوری و اجرایی 
را بداند، بسیاری از افرادی که در تیم های اقتصادی مدعی 

هستند اجرا را نمی دانند و تنها اقتصاد کلان را خوانده اند.
با  نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی 
ندارند  اطلاع  مردم  از سفره  افراد  از  برخی  اینکه  به  اشاره 
درحالی که از اهمیت بسیار بالایی بر خوردار است ادامه داد: 
سازمان برنامه و بودجه اعلام می کرد که در بودجه سال آینده 
شق القمر کرده و کارهای بسیار خوبی انجام داده است در 
حالی که با تیم بودجه نویس دولت گذشته بودجه سال آینده 

را تدوین کرده اند که جای تعجب دارد.
وی با تاکید بر اینکه یکی از نکات لایحه بودجه پیش بینی 
درآمد و هزینه است، عنوان کرد: یکی از مسائلی که در لایحه 
بودجه سال آینده تغییرات کلیات آن نسبت به سال لایحه 
بودجه ۱۴۰۰ است، تعداد ردیف ها از ۹ هزار به ۸۵ ردیف 
کاهش داده شد که مجددا تعداد آن به ۹۰۰ ردیف رسید. در 
گذشته دستگاه ها هزینه های خود را از طریق سازمان برنامه و 
بودجه پیگیری می کردند و نمایندگان نیز خواسته های قانونی 
خود را از طریق این سازمان پیگیری می کردند با اتفاقی که 
رخ داده نمایندگان برای پیگیری اقدامات نظارتی باید بین 

۱۹ وزارتخانه سرگردان شوند.

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به اینکه اینگونه 
بودجه نویسی نظارت را از نمایندگان می گیرد، ادامه داد: 
بودجه عملیاتی و اصلاح مبنایی نشده است، زمانیکه بودجه 
عملیاتی نباشد نظارت بر آن کاهش و تمرکز گرایی و قدرت 
دستگاه  را افزایش پیدا می کند. برخلاف ادعای موجود، در 
لایحه بودجه سال آینده ۴۰درصد بودجه جاری شامل حقوق 
و دستمزد نسبت به سقف بودجه اولیه ۱۴۰۰ افزایش داشته 
است که مفهوم آن این است کف پیش بینی دولت برای تورم 
بودجه  اساس لایحه  بر  افزود:  دلخوش،  است.  ۴۰ درصد 
سال ۱۴۰۱ حقوق کارکنان دولت در  شرایط اقتصادی فعلی 
کمتر از ۱۰ درصد افزایش پیدا می کند درحالی که قیمت ها 
افزایش پیدا می کند. با افزایش 7 درصد اعتبارات پروژه های 
پیمانکاران  کارکنان مشکل  و ۱۰ درصدی حقوق  عمرانی 

پروژه ها و کارکنان دولت بر طرف نمی شود.
نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه افزایش کمتر از ۱۰ درصدی حقوق کارکنان دولت علی 
رغم تورم ۳7 تا ۴۰ درصدی در سال آینده ظلم مضاعف به 
اعضای  گفت:  می شود،  خواری  رانت  موجب  و  است  آنها 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱ دقت کنند که با وجود 
مابقی  دولتی  کارکنان  حقوق  درصد  از ۱۰  کمتر  افزایش 

افزایش ۴۰درصدی بودجه جاری کجا می رود.
دولت با آزادسازی نرخ ارز، به بازار شوک وارد می کند

وی با اشاره به اینکه در لایحه بودجه سال آینده به محرومیت 
زدایی و اشتغال توجه شده اما سازوکار آن تعیین نشده است، 
برای  اختیار استان ها  تومان در  میلیارد  ادامه داد: ۶ هزار 
محرومیت زدایی و اشتغال قرار دارد اما در سفرهای استانی 

دولت برای آن تصمیم گیری می شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه برخی 
از مسئولین مشکلات مردم را نمی بینند و با آزادسازی نرخ 
ارز، دولت فعلی شوکی را به بازار وارد می کند، عنوان کرد: در 
شرایط فعلی که مرغداران ۹۰درصد و گاوداران ۶۰ درصد از 
یارانه ارز دولتی استفاده می کنند سفره مردم ضعیف شده 

است و نمی توانند گوشت خریداری کنند.

دلخوش با بیان اینکه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مشکلاتی را 
ایجاد می کند و باید در این زمینه بررسی لازم صورت بگیرد، 
تصریح کرد: منشا تعیین نرخ ارز ۲۳ هزار تومانی در لایحه 
بودجه مشخص نیست. با تداوم تحریم ها نرخ ارز افزایش پیدا 
می کند و با برادشته شدن تحریم ها باید این قیمت کاهش 
داشته باشد، چه تحلیلی برای تعیین نرخ ۲۳ هزار تومانی ارز 

وجود داشته است.

کاظم دلخوش در نطق میان دستور:

برخی مسئولان مشکلات مردم را نمی بینند

نظر گرایش  از  و مجلس  فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دولت  یک 
سیاسی همسو هستند که نگرانی هایی را برای تصویب لایحه بودجه ۱۴۰۱ 

به وجود آورده که این موضوع می تواند زنگ خطر را به صدا در بیاورد. 
داریوش قنبری درباره سخنان خطیب امام جمعه موقت تهران درباره 
بودجه ۱۴۰۱ در گفت وگو با ایلنا،  اظهارداشت : آنچه که از بودجه سال 
آینده استنباط می شود این است که وضعیت معیشت مردم در سال آینده 
بسیار دشوار خواهد بود و این موضوع با شعارهای دولت در تضاد خواهد بود 

و معلوم نیست این مشکلات به چه شکلی قرار است، حل شود.
وی افزود: در حال حاضر، دلار وضعیت خوبی ندارد و وضعیت درآمد مالی 
مردم هم خوب نیست افزایش حقوق با درصد خیلی کمی همراه است. به 
جد این نگرانی وجود دارد که سال آینده مردم چگونه می توانند نیازهای 

درمانی و دارویی خودشان را تامین کنند.
این فعال سیاسی گفت: دولت در ارزیابی های خود رسیدن به تورم ۱7 
درصد را پیش بینی کرده است که فکر می کنم این ارزیابی خوشبینانه است. 
تورمی که ایجاد می شود یک تورم دو رقمی است که آن تورم به تورم دو رقمی 

فعلی اضافه می شود.
قنبری تصیرح کرد:  قطعا و یقینا با افزایش قیمت ها، بالا رفتن تورم را 
به شکل بدتری پیش رو خواهیم داشت. در شرایطی که درآمدها افزایش 
چندانی نمی یابد، این به معنی سخت  و دشوارتر شدن وضعیت معیشتی 
مردم است. آنچه که در سال آینده درباره مهار تورم مدنظر دولت بوده، بودجه 
انقباضی است. که در این مدل بودجه، با توجه به سطح و افزایش درآمدها، 

بودجه انقباضی می تواند به کار کنترل تورم بیاید.
وی افزود: در کل سیاستی که دولت آن را در نظر دارد، برآورده نمی کند. از 

طرف دیگر فقط مشکل اقتصاد ایران، تورم نیست. پدیده رکود تورم را هم در 
کنار تورم داریم و این خودش باعث شده است که پاسخ مناسبی برای حل 

مشکلات که برخی ها به این راحتی تصور می کنند نباشد.
از  برای خروج  بودجه ۱۴۰۱ هم گفت:  در  مالیات  افزایش  درباره  وی 
رکود باید سیاست های خاصی از جمله کم کردن مالیات در پیش گرفت. 
در بودجه ۱۴۰۱ می بینیم که مالیات ها به شکل بی سابقه ای افزایش یافته 
و هدف خروج از رکود را تحقق نمی بخشد. ما وقتی با رکود مواجه هستیم 
مالیات ها باید کاهش یافته، قدرت خرید مردم افزایش پیدا کند و نهایتا مردم 

بتوانند با خرید بیشتر اقتصاد را از رکود خارج کنند.
مجلس چکش کاری های لازم را در بحث بودجه 1۴۰1 داشته باشد

 این فعال سیاسی درباره بودجه ۱۴۰۱ توصیه کرد: مجلس باید حواسش 
باشد و چکش کاری کارشناسانه را به شکل مناسبی در بودجه انجام دهد، به 
طوری که تصمیمات به مردم فشار دیگری وارد نیاورد. به این دلیل که مردم 
تحمل فشار اقتصادی بیشتر از این را ندارند. هرگونه فشار بیشتر بر معیشت 

مردم، در واقع به سلامت آن ها لطمه می زند.
قنبری گفت: مجلس امروز به لحاظ گرایش سیاسی کاملا همسو با دولت 
است. یکی از مشکلاتی که معمولا در موارد همسویی وجود دارد این است 
که نظرات مجلس و دولت بسیار نزدیک به هم می شود و این نگرانی وجود 
دارد که مجلس، بودجه را با همین وضعیت فعلی به تصویب برساند که در آن 

صورت می تواند زنگ خطر را به صدا در بیاورد.
وی در پایان افزود: مجلس باید چکش کاری های لازم را در بحث بودجه 
۱۴۰۱ داشته باشد اما با توجه به مسئله همسویی دولت و مجلس بعید 
به نظر می رسد. در کل، انتظار اینکه سال آینده وضعیت بهتری در مسئله 

اقتصادی نسبت به امسال داشته باشیم، وجود ندارد. مگر اینکه تحریم ها 
برداشته شود و با برداشته شدن آن رشد اقتصادی قابل قبولی در حد ۳ تا ۴ 
درصد داشته باشیم که به نوعی می تواند امیدبخش باشد. در نهایت، آنچه 
که ما وضعیت سال آینده را در شرایط فعلی براساس تحریم ها می بینیم، 

خیلی امیدبخش نیست.

داریوش قنبری:

مردم تحمل فشار اقتصادی بیشتر از این را ندارند 
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دوست داشتن فرزندان ، پرده ای در برابر 
آتش است ، و غذا خوردن با آنان ، براتِ 

آزادی از آتش ، و گرامی داشتن آنها ، موجب 
گذشتن از صراط .
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آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا طی ۲۴ ساعت اخیر در این استان، گفت: 
بر اساس آخرین آمار، ۹۵ بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی قم بستری هستند. به گزارش روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم ، محمد رضا قدیر عصر یکشنبه در همین رابطه بیان کرد: طی ۲۴ ساعت گذشته ۲۳ 
بیمار با علایم ابتلا به کرونا به مراکز درمانی استان قم مراجعه کردند که از این تعداد ۱۰ تن بستری شدند.وی 
با اشاره به این که طی مدت یادشده ۱۱ تَن از مراکز درمانی قم مرخص شدند، افزود: هم اکنون ۹۵ بیمار کرونا 
در بیمارستان های قم تحت درمان قرار دارند که حال ۹ تَن از ایشان وخیم است.وی با بیان این که خوشبختانه 
در بیست و چهار ساعت گذشته استان قم مورد فوتی بر اثر کرونا نداشته است، ادامه داد: طی این مدت ۱۱۳ 
تست کرونا در این استان صورت گرفته  که جواب سه  مورد آن مثبت بوده است.قدیر گفت: از ابتدای اجرای 
طرح واکسیناسیون برای مقابله با کرونا در استان قم تاکنون یک میلیون و ۴۹۴هزار و 7۵7 مورد دُز واکسن به 

شهروندان تزریق شده است.وضعیت کرونایی استان قم از روز پنجم آذرماه جاری »آبی« است.      

ماجرای بازگشت سیب زمینی ایران از ترکمنستان 
رئیس سازمان حفظ نباتات کشور گفت: بازگشت محصول سیب زمینی ایران از ترکمنستان صحت ندارد 
بلکه این محصول توسط پست قرنطینه کشورمان و به دلیل رعایت نشدن شرایط کشور مقصد بازگشت داده 
شده است.شاپور علایی مقدم اظهار داشت: پست قرنطینه کشورمان بر اساس بررسی هایی که صورت داده، 
تشخیص داده که در محصول سیب زمینی شرایط قرنطینه ای کشور مقصد رعایت نشده و به همین دلیل اجازه 
صادرات این محصول را نداده و این موضوع وظیفه ذاتی پست های قرنطینه است.وی گفت: این محموله سیب 
زمینی را پست قرنطینه کشور خودمان برگشت داده و نه ترکمنستان.رئیس سازمان حفظ نباتات کشور افزود: 
وظیفه قانونی پست های قرنطینه است که سیب زمینی های خارج از استاندارد و بدون گواهی بهداشتی از ایران 

خارج نشود.

ذوالنور: گرانی خودرو کمر مردم را شکسته است
مجتبی ذوالنور در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی امروز مجلس بیان کرد: گرانی خودرو کمر مردم را 
شکسته است و بر روی همه چیز تاثیر می گذارد باید هر چه سریعتر فکری به حال مافیای خودروسازی داخلی 
کرد و تدبیر برای کنترل بازار خودرو اتخاذ کنیم. وی در ادامه اظهار کرد: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی واقعا تبعات 
سنگینی برای مردم به دنبال دارد. ما باید عرضه خود را در نظارت بر روی توزیع نهادهای دامی و کنترل بازار انجام 
دهیم. قطعا زحمت این کار کمتر از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی خواهد بود. نماینده مردم قم در مجلس تصریح کرد: 
جامعه کشش و تحمل تبعات حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را ندارد انتظار می رود هیات رئیسه در تعامل با دولت این 

موضوع را به صورت جدی دنبال کند.

وجود ۷.۵ میلیون بی سواد در کشور 
رئیس سازمان نهضت سواد آموزی گفت: با اجرای طرح بسیج عمومی سوادآموزی در سال ۱۳۶۹ و آموزش 
بیش از ۴.۱ میلیون نفر بی سواد مطلق در طول یک دهه، در سال ۱۳7۵ نرخ باسوادی در ایران به 7۹.۵درصد 
رسید)۱۸درصد افزایش(. این افزایش در سرشماری ۱۳۸۵، ۹۰ و ۱۳۹۵ به ترتیب به ۸۴.۶درصد، ۸۴.۸درصد 
و ۸7.۶ درصد ادامه پیدا کرد و در برآوردسال ۱۴۰۰ این رقم به ۹۰.۵ درصد افزایش یافته است. اما متأسفانه هنوز 

جامعه ما با حدود 7.۵ میلیون بی سواد روبروست.

قرارداد اسکوچیچ شفاف نیست 
عضو فراکسیون ورزش مجلس گفت: در مبلغ قرارداد اسکوچیچ ابهاماتی وجود دارد که باید صحت و سقم آن 
بررسی شود.احمد راستینه درباره مبلغ قرارداد سرمربی تیم ملی فوتبال، افزود: اعلام شده مبلغ قرارداد ایشان 
ریالی بسته شده، اما در ترجمه قرارداد ارز نوشته شده که صحت و سقم آن در دست بررسی است.وی گفت: ما 
نامه ای را به وزیر ورزش زده ایم و از او درخواست کرده ایم که این موضوع را پیگیری کند حتماً گزارش آن را به 

صورت شفاف در اختیار مردم و رسانه ها قرار خواهیم داد.

4۰ هزار پزشک کار غیر پزشکی می کنند 
محمدعلی محسنی بندپی رییس کمیته بهزیستی و توانبخشی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به مشکل کمبود پزشک در کشور با انتقاد از اینکه توزیع پزشک و پرداخت حقوق و مزایا آن ها در 
کشور عادلانه نیست گفت: در ده ماه گذشته ۳ هزار پزشک از کشور خارج شدند و هم اکنون ۴۰ هزار پزشک در 

کشور کار غیر پزشکی انجام می دهند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم :

تکمیل پروژه های نیمه تمام شهری
 در اولویت قراردارد

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم، تکمیل پروژه های نیمه تمام شهری را 
اولویت اصلی مجموعه مدیریت شهری قم دانست و گفت: به رغم محدودیت 
منابع مالی و اعتبارات در شهرداری قم، توقفی در پروژه های شهری وجود ندارد. 
محسن محرری با اشاره به بازدید اعضای شورای اسلامی شهر قم از پروژه های 
عمرانی شهرداری اظهار داشت: به رغم محدودیت منابع مالی و اعتبارات در 
شهرداری قم، روند کلی پروژه ها قابل قبول بوده و توقفی در پروژه های شهری 
وجود ندارد. وی یادآور شد: طی سال های اخیر هزینه های شهرداری به صورت 
مرتب افزایش یافته است، درحالی که درآمدهای آن متناسب با آن رشد نکرده و 
این مساله سبب شده تا شهرداری هرسال به سمت محدودیت های بیشتری 
حرکت کند. سخنگوی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: با توجه به محدودیت 
منابع، اولویت بندی خوبی در مجموعه مدیریت شهری برای تکمیل پروژه ها 
انجام گرفته است. وی با بیان اینکه پروژه پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی)ره( 
طبق زمان بندی خود پیشرفت داشته و به زودی به بهره برداری می رسد، ابراز 
کرد: پروژه تقاطع شهدای روحانیت از زمان بدی خود عقب افتاده است و پروژه 
زیرگذر بلوار جمهوری اسلامی نیز در مجموع وضعیت مطلوبی دارد. محرری با 
اشاره به اهمیت پروژه سرمایه گذاری مشارکتی چهارسو، افزود: برای نخستین 
بار در هسته مرکزی شهر و با مشارکت بخش خصوصی۳۹۰ سلول پارکینگ در 
اختیار شهروندان قرار خواهد گرفت و این پروژه نیز به زودی مورد بهره برداری 
قرار خواهد گرفت. وی ادامه داد: سیاست و اولویت شورای اسلامی شهر قم 
بر تکمیل و بهره برداری از پروژه های نیمه تمام است و در کنار آن ممکن است 

برخی پروژه های اولویت دار نیز در محلات کمتر برخوردار آغاز شود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری خبرداد:

وجود ۱2۵ دوربین نظارتی
 در سطح شهر قم

در  نظارتی  ترافیک شهرداری قم گفت: ۱۲۵ دوربین  و  معاون حمل ونقل 
سطح شهر قم نصب شده که ۱۲۰ دوربین آن فعال است.

مسعود طبیبی در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، وضعیت دوربین های نظارتی 
در سطح شهر را موردبررسی قرارداد و  اظهار داشت: دوربین های نظارتی برای 
پوشش وضعیت ترافیکی شهر به کاررفته و معمولًا بحث ثبت جریمه را ندارند، 
مگر اینکه سامانه های دیگری بر روی آن ها نصب شود. وی تعداد دوربین های 
نظارتی در شهر را ۱۲۵ دستگاه دانست و افزود: به طور متوسط با اعلام حتی 
بوده که پوشش خوبی  وجود قطعی ها در شبکه، حدود ۱۲۰ دوربین فعال 
در سطح شهر وجود دارد. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره 
رفتار،  اصلاح  با  باید  کرد:  تصریح  دوربین ها  این  وجود  از  مردم  نگرانی  به 
دوربین ها را به عنوان یک پشتیبانی در افزایش ایمنی در سطح شهر بدانیم، 
چراکه دوربین ها به ما  کمک می کنند تا رفتاری منضبط و در چارچوب مقررات 
داشته باشیم. وی با تأکید بر اینکه تعدادی دوربین ثبت تخلف نصب شده که 
برنامه ریزی ارتقای این تعداد دوربین ها را با کمک پیمانکاران داریم، عنوان 
کرد: بحث ایمنی در قم بسیار مهم است و متأسفانه از حیث ایمنی در بین  
کلان شهرها جایگاه خوبی را نداریم. طبیبی خاطرنشان کرد: سرور جدید در 
راهور نصب شود و زمینه مستقیم انتقال داده را به وجود آمده که با کمک پلیس 
راهور شاهد اجرای تعداد زیادی سامانه هوشمند خواهیم بود که امیدواریم تا 

پایان سال تحقق  یابد.
  

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم:

مجتمع فرهنگی ورزشی منطقه ۵ 
در آستانه بهره برداری است

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: مجتمع فرهنگی ورزشی ۲۵۰۰ 
متری منطقه ۵ شهرداری قم به زودی با بهره برداری کامل در اختیار شهروندان 

قرار خواهد گرفت.
احداث  برای  قم  شهرداری  برنامه ریزی  به  اشاره  با  زاده  حلوایی  عباس 
مجتمع های فرهنگی ورزشی در مناطق شهری اظهار داشت: طبق برنامه، 
شهرداری قم ۸ مجتمع فرهنگی ورزشی در سطح مناطق هشت گانه شهرداری 
اینکه  بیان  با  وی  دارد.  اقدام  دست  در  یا  و  احداث  گذشته  سال  سه  از  قم 
مجتمع های فرهنگی و ورزشی مناطق یک، شش، دو و چهار مورد بهره برداری 
قرار گرفته است ابراز کرد: این مجتمع های ورزشی در دو تیپ کوچک ۱۲۰۰ 
متری و بزرگ ۲۵۰۰ مترمربعی با توجه به ویژگی های مناطق مختلف در حال 

احداث بوده یا به بهره برداری رسیده است.
 معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: مجتمع های فرهنگی 
ورزشی مناطق ۵ و ۸ نیز آماده بهره برداری کامل است و به زودی در اختیار 
شهروندان قمی قرار خواهد گرفت. حلوایی زاده با تأکید بر اینکه در دو سال 
گذشته قیمت تجهیزات برق و مکانیک با رشد بسیار بالایی روبه رو شده است 
تصریح کرد: ولی بااین وجود این مجتمع ها بدون توقف در حال تکمیل است. 
وی اظهار داشت: اگر قرارداد این سوله های ورزشی سال ۱۴۰۰ منعقد می شد 
اعتبار  تومان  میلیارد  تا ۳۰  بین ۲۴  آن ها دست کم  از  احداث هرکدام  برای 

موردنیاز بود.
  

آخرین وضعیت  پروژه مترو قم بررسی شد؛

بازدید استاندارقم از پروژه مترو
استاندار، شهردار قم و رئیس شورای اسلامی شهر قم از پروژه مترو بازدید 

کردند.
شاهچراغی استاندار قم، دکتر سقائیان نژاد شهردار قم، دکتر اسلامی رئیس 
شورای اسلامی شهر قم، بهشتی معاون امور عمرانی استانداری قم و دیگر 

مدیران استان و شهری از پروژه کلان مترو قم بازدید کردند.
ایستگاه شهید مطهری،  با حضور در  مسئولان استانی و مدیریت شهری 
ضمن بازدید از مراحل اجرایی این ایستگاه، در جریان آخرین شرایط انجام 

تست گرم پروژه قرار گرفتند.
وی ضمن بازدید از ایستگاه میدان مطهری پروژه ی متروی قم، با تشکر از 
زحمات همه دست اندرکاران پروژه متروی قم ابراز امیدواری کرد تا با تلاش 
مضاعف مسئولان شاهد بهره برداری هرچه سریعتر از این طرح مهم شهری 

باشیم. 
در این بازدید منصور درویشی مدیرعامل سازمان قطار شهری قم گزارشی از 
آخرین وضعیت عملیات اجرایی این پروژه مهم ارائه کرد و ورود واگن را مهم ترین 

درخواست پروژه برای راه اندازی و انجام تست گرم دانست.
کرد:  تصریح  مترو  پروژه  ایستگاه های  پیشرفت های  به  اشاره  با  وی 
در  درصدی  از ۹۰  بیش  پیشرفت  با  مطهری  میدان  و  کشاورز  ایستگاه های 

مراحل نازک کاری نهایی قرار دارد.
  

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم خبرداد:

نصب آخرین کراس آور موردنیاز 
تست گرم مترو 

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم از نصب ششمین و آخرین کراس آور پروژه 
مترو برای تست گرم خبر داد.

اظهار  مترو  پروژه  در  آور  کراس  نصب  اهمیت  به  اشاره  با  درویشی  منصور 
داشت: آخرین کراس آور موردنیاز برای تست گرم مترو نصب شد.

وی با بیان اینکه کراس آورها کار جابجایی قطارها از ریلی به ریل دیگر را انجام 
می دهند، گفت: مجموع کراس آورهایی که برای تست گرم نیاز بوده ۶ عدد 

است که آخرین و ششمین کراس آور نیز در روزهای گذشته نصب شد.
مدیرعامل سازمان قطار شهری قم ادامه داد: فاصله بین کراس آورها حدود 
پنج کیلومتر است که مطابق اسناد فنی شرکت مشاور پروژه مترو، این کراس 

آورها در یووال، قبل و بعد ایستگاه های A۹ و A۱۴ نصب شده است.

فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد:

برخورد قاطع پلیس با اخلالگران اقتصادی
فرمانده انتظامی استان از کشف ۱۵ میلیارد ریال کالای قاچاق در قم خبر داد گفت :ورود کالاهای 
قاچاق به کشور مغایر با اقتصاد مقاومتی بوده و سلامت جامعه و اقتصاد داخلی را مورد هدف قرار می 

دهد و پلیس برابر قانون با اخلالگران اقتصادی برخورد قاطع خواهد کرد.
سردارسید محمود میرفیضی در تشریح این خبر اظهار داشت: مأموران یگان امداد فرماندهی انتظامی 
شهرستان قم با اشراف اطلاعاتی محل تردد خودرو های قاچاق بر را در محورهای مواصلاتی استان 

شناسایی و توقیف آن ها را در دستور کار خود قرار دادند.
وی افزود: مأموران در عملیات ضربتی تعداد ۵ دستگاه انواع خودرو سبک قاچاق بر را در محور قم به 

اراک توقیف و ۴ نفر را در این رابطه دستگیر کردند.
سردار میرفیضی گفت: در بازرسی از خودروهای توقیفی،مقادیر قابل توجهی انوع لوازم خانگی ، 
پوشاک ،لوازم خودرو ، لوازم جانبی گوشی موبایل و لوازم رایانه فاقد هرگونه مجوز گمرکی و برگه خرید 
را کشف شد . فرمانده انتظامی استان با بیان اینکه کارشناسان ارزش ریالی این کالاها را بیش از ۱۵ 
میلیارد ریال برآورد کردند، بیان داشت: ورود کالاهای قاچاق به کشور مغایر با اقتصاد مقاومتی بوده و 
سلامت جامعه و اقتصاد داخلی را مورد هدف قرار می دهد و پلیس برابر قانون با اخلالگران اقتصادی 

برخورد قاطع خواهد کرد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف تریاک از داخل حلب های خیار 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف۸۳کیلو تریاک در عملیات مشترک پلیس استان های" قم" 

و "فارس"خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت:در پیگیری های اطلاعاتی پلیس 
مبارزه با موادمخدر استان فارس بر روی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر مشخص شد یکی از 
قاچاقچیان بومی استان قم قصد دارد مقادیر قابل توجهی مواد مخدر را در پوشش حلب خیار شور از 

استان فارس به قم منتقل کند .
وی افزود:با اقدامات تکمیلی پلیس مشخص شد بار خیار شور در انباری واقع در یکی از شهرک  های 
حاشیه شهر قم در حال تخلیه است که بلافاصله با هماهنگی قضایی اکیپ های عملیاتی به محل اعزام 
شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان ادامه داد:ماموران مشاهده کردند قاچاقچیان در حال تخلیه 
حلب های خیار شور از یک دستگاه خودروی کامیونت به داخل انباری هستند که بلافاصله ۳ نفر متهم 
دستگیر و کامیون موصوف و ۲دستگاه خودروسواری دیگر توقیف و به همراه حلب های خیار شور برای 

بررسی و کشف مواد مخدر به مقر پلیس  مبارزه با مواد مخدر استان قم دلالت دادند.
 وی تصریح کرد: در بازرسی انجام شده از داخل 7 حلب خیار شور مقدار ۸۲ کیلو و ۸۰۰ گرم مواد 

مخدر از نوع تریاک با لفافه در قالب 7 ظرف پلاستیکی کشف شد.
سردار اسماعیلی بیان داشت: متهمان  به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی تحویل شدند 

فرمانده انتظامی شهرستان قم :

سارق به عنف کمتر از 2۴ ساعت دستگیر شد 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: سارق به عنفی که در نقش مسافرکش موتورسیکلت ، با تهدید 

سلاح اموال مسافر خود را سرقت کرده بود، در کمتر از ۲۴ ساعت شناسایی و دستگیر شد.
 سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهار داشت:فردی با مراجعه به پاسگاه دامشهر از راکب یک دستگاه 
موتورسیکلت که در نقش مسافرکش وی را از شهرک پردیسان  به مقصد میدان 7۲تن سوار کرده ولی به 
بهانه رفتن از راه میانبر به خارج از شهر منتقل و با تهدید سلاح، مبلغ ۱۴میلیون ریال وجه نقد ، گوشی 

تلفن همراه اندروید و کارت بانکی وی را سرقت و متواری شده است،اعلام شکایت کرد.
وی افزود:ماموران پاسگاه موصوف با استفاده از ترفندهای پلیسی، سارق را درکمتر از ۲۴ ساعت 
،شناسایی و در حین استعمال مواد مخدر در یکی از بوستان های شهر قم دستگیر و اموال مسروقه 
را از وی کشف کردند. فرمانده انتظامی شهرستان ادامه داد: با عنایت به وقوع سرقت های مشابه در 
حوزه استحفاظی کلانتری وپاسگاه های سطح استان در روزهای گذشته، شکاتی که با این روش مورد 
سرقت قرار گرفته بودند ، فراخوان  شدند که در مواجه حضوری، ۵ نفر از شکات وی را شناسایی کردند.

سرهنگ جعفریان تصریح کرد: امنیت شهروندان خط قرمز ماست و پلیس با قاطعیت با کسانی که 
امنیت شهروندان را به مخاطره اندازد ،برخورد خواهد کرد.

با تجمع در برابر ساختمان دانشگاه علوم پزشکی قم  صورت گرفت:

اعتراض به لغو قراردادهای ۸۹ روزه کادر درمان قم 

طرح:محمدعلی رجبی

 رزمایش های ایران بی هدف نیست

استاندار قم بر ضرورت رفع موانع بانکی برای تامین سرمایه در عرصه تولید تاکید 
کرد.

سیدمحمدتقی در جلسه شورای هماهنگی بانک های استان با تاکید بر لزوم 
رفع موانع و مشکلات بانکی برای تامین سرمایه در عرصه تولید، همکاری کامل 
بانک های استان در راستای حمایت از تولید و سرمایه گذاری در استان را خواستار 

شد.
وی، عملکرد بانک های دولتی در پرداخت و هزینه کرد ۸۵ درصدی منابع جذب 
شده به بخش های مختلف تولید و سرمایه گذاری استان را مثبت ارزیابی کرد و 
گفت: مدیران بانک های عامل بایستی تمامی تلاش خود را در راستای حمایت از 

بخش تولید و سرمایه گذاری به کارگیرند.
استاندار در ادامه با اشاره به سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به قم گفت: 
مسئولان اقتصادی و بانک های استان درخواست ها و مشکلات قابل پیگیری 
خود را در راستای رفع موانع تولید و قوانین و اجرای مقررات بانکی همچون اقاله 
املاک تملیکی، واگذاری اختیارات، افزایش شعب روستایی، سرمایه گذاری در 
نوسازی بافت فرسوده را با اولویت بندی اعلام کنند تا در سفر مقام عالی دولت 

پیگیری شود.
شاهچراغی خاطرنشان کرد: بانک ها با بهره گیری حداکثری از ظرفیت ها و 
امکانات موجود در چهارچوب قوانین و مقررات از هیچ کمکی در راستای حمایت 
از بخش تولید و اجرای مصوبه بانک مرکزی در استمهال دریافت اقساط تسهیلات 

پرداختی در ایام شیوع بیماری کرونا کوتاهی نکنند.

باید دغدغه های مردم بدون واسطه توسط مسئولان شنیده شود
استاندار قم همچنین  شامگاه پنجشنبه با حضور در مسجد امیرالمومنین)ع( 
محله یادگار امام و دیدار چهره به چهره با مردم، در خصوص معضل خانه های 

مسکونی زیر دکل فشار قوی برق موجود در مناطق حاشیه ای قم، بیان کرد: برای 
حل مشکل خانه های زیر دکل فشار قوی برق توافقاتی با هیات دولت انجام شده 
که در سفر قریب الوقوع رییس جمهوری به استان قم به صورت رسمی اعلام 

خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: ما در این بازدیدهای میدانی و دیدار چهره به چهره با مردم 
می خواهیم حرف های مردم را با هر لحن و ادبیاتی بشنویم و برای حل آنها تا 
جایی که امکان باشد اقدامی کنیم و همه مسئولان باید خود را برای شنیدن 

بلاواسطه با دغدغه های مردم آماده کنند.
شاهچراغی اظهار داشت: چند نفر از مردم محله یادگار امام)ره( به ویژه آنهایی 
که نسبت به وضع موجود مشکلات اعتراض و اطلاعات دارند بعد از سفر رییس 
جمهوری با هماهنگی مسئولان استانداری، جلسه ای با حضور مدیران استانی 
برگزار خواهند کرد تا مطالب به صورت دقیق تری به گوش مسوولان ذیرربط 

برسد.
استاندار قم بیان کرد: بنای ما بر این است که با صداقت با مردم سخن بگوییم و 
اگر قولی به آنها می دهیم درباره انجام شدن یا علت انجام نشدن وعده ها صادقانه 

با آنها حرف بزنیم.
همچنین در این بازدید اهالی منطقه بیکاری را مهمترین علت ساکنان بلوار 
یادگار امام دانستند که خود عامل بسیاری از آسیب های دیگر می شود. فقر سرانه 
های فرهنگی، تفریحی و آموزشی، حاشیه نشینی و عدم تعیین تکلیف خانه های 
زیر دکل فشار قوی و آسیب های ناشی از آن برای زنان باردار و کودکان، روشنایی 
اندک در هنگام شب، فاضلاب و حجم بالای آب های سطحی در زمان بارندگی، 
نبود کلانتری مستقر در محله و عدم وجود پل عابر پیاده را از مهمترین معضلات 

و کمبودهای محله دانستند.

استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت رفع موانع بانکی برای تامین سرمایه در عرصه تولید 

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: میزان کالاهای صادر شده از گمرکات این 
استان طی ۹ ماه سپری شده از سال جاری به ۲۰۵ میلیون دلار رسید. 

زمینه  در  شده  ایجاد  مثبت  فضای  به  اشاره  ضمن  دریکوندی  اسفندیار 
فعالیت های تجاری در استان طی سال جاری اظهارداشت : این میزان صادرات 
نسبت به مدت مشابه سال قبل، ۱۰۶درصد رشد داشته است و تا پایان سال نیز 

این روند افزایشی ادامه خواهد یافت. 
وی با بیان این که حجم قابل توجهی از کالاهای تولید شده در قم به کشورهای 
منطقه و همچنین دیگر نقاط جهان صادر می شود، افزود: صادرات استان از 
ابتدای سال  تا پایان آذرماه درقالب چهارهزار و ۹۱ اظهارنامه و وزن ۱۸۰هزار و 

۶۰۸ تن از گمرکات قم به بازارهای بین المللی صادر شده است. 
وی در ادامه با تاکید بر نقش گمرکات در رونق بخشی به فعالیت های اقتصادی 

از  بیش  به  نیز  قم  بیان داشت: در همین مدت درآمد کل گمرکات  استان، 
۱۸۰ میلیارد تومان رسیده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۵ درصد رشد 

داشته است. 
دریکوندی همچنین با اشاره به وضعیت واردات استان طی ۹ ماه سپری شده 
از سال جاری، افزود: در این مدت، ۲۰۵ میلیون دلار کالا در قالب ۲هزار و ۲۱۴ 
اظهار نامه و وزن ۴۱هزار و ۴۸۲ تن از کشورهای مختلف جهان از طریق گمرکات 

استان قم وارد کشور شد. 
وی در مورد اقدام های گمرکات قم برای مقابله با قاچاق نیز گفت: از ابتدای 
ارزش  به  قاچاق  به  مظنون  پرونده  تعداد 7۶7  آذرماه،  پایان  تا  جاری  سال 
۲۸۵ میلیارد و ۶۹۵ میلیون و ۲۰۰هزار  تومان در گمرکات استان قم تشکیل 

شده است که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، ۱۱۱درصد رشد دارد.

مدیرکل گمرکات استان قم  خبرداد:

افزایش ۱۵ درصدی درآمد گمرکات استان قم

تعدادی از دانشجویان و کادر درمان نظام سلامت 
قم به لغو قراردادهای ۸۹ روزه خود اعتراض کردند. 
این افراد روز یکشنبه با تجمع در برابر ساختمان 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 
از  به وضعیت خود  قم خواستار رسیدگی  استان 
افراد  این  اعتراض  بهداشت شدند.   وزارت  سوی 
بخاطر نوع قراردادهای ۸۹ روزه است که هم مزایای 
قانون کار را ندارد هم با نامه رسمی وزارت بهداشت 
از ابتدای دی ماه جاری ادامه همکاری با این افراد 
متوقف شده است و بر مبنای نامه سازمان بازرسی 
اجازه  جاری  ماه  از  پزشکی  علوم  دانشگاه  نیز 
پرداخت هیچ گونه حقوقی به قراردادهای ۸۹ روزه 

که مدت قرارداد آنها نیز تمام شده را ندارد.
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم 

پزشکی قم :
جذب این افراد باید توسط آزمون های 

استخدامی انجام بگیرد 
علوم  دانشگاه  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
پزشکی قم در همین رابطه در گفت و گویی اظهار 
داشت: دانشگاه علوم پزشکی برای تغییر وضعیت 
و جذب این افراد تلاش های زیادی کرد اما جذب 
این افراد باید توسط آزمون های استخدامی انجام 

بگیرد و دانشگاه علوم پزشکی قم تلاش خواهد 
کرد تا با اولویت قرار دادن آزمون های داخلی یا هر 
روش دیگری نسبت به تغییر وضعیت این افراد که 
در خط مقدم مبارزه با کرونا بودند، اقدام کند و در 
این خصوص مکاتبات لازم را نیز با امضای ریاست 
دانشگاه علوم پزشکی با استانداری قم انجام خواهد 
شد تا مشکلات این افراد که یک مشکل کشوری در 
دانشگاه های علوم پزشکی است با دستور هیات 
در  کرد:  عنوان  فرزین نیا  بابک  شود.  حل  دولت 
پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت  بخش 
امکان جذب تعدادی از این افراد وجود دارد و این 
مساله می تواند در قالب آزمون های داخلی برای 
تبدیل وضعیت آنها مورد توجه قرار بگیرد. وی ابراز 
داشت: دانشگاه علوم پزشکی قم از تغییر وضعیت 
این افراد حمایت می کند و با توجه به اینکه درصد 
در  خصوصی  بخش  به  بهداشت  بخش  واگذاری 
دانشگاه های علوم پزشکی زیاد است، امکان تغییر 

وضعیت آنها در شرایط معقول وجود دارد.
دانشگاه موظف است دستورات وزارتخانه 

متبوع خود را عملیاتی کند 
علوم  دانشگاه  عمومی  روابط  مسوولان  از  یکی 
پزشکی نیز در گفت و گو با ایرنا، بیان کرد: دانشگاه 

علوم پزشکی یک دستگاه اجرایی بوده که موظف 
است دستورات وزارتخانه متبوع خود را عملیاتی 
کند و طبق نامه رسمی وزارت بهداشت و آموزش 
تمدید  امکان  جاری  ماه  دی  ابتدای  از  پزشکی 
با این قبیل افراد وجود  قرارداد یا ادامه همکاری 
ندارد و از طرفی سازمان بازرسی نیز بر اجرای دقیق 
پزشکی  علوم  های  دانشگاه  توسط  مذکور  نامه 
تاکید کرده است. به گفته وی، تعداد افرادی که 
نظام  مختلف  بخش های  در  کرونا  شیوع  ایام  در 
شده  بسته  روزه   ۸۹ قراردادهای  استان  سلامت 
حدود ۳۰۰ نفر است که از نظر اخلاقی و عرفی 
حق با آنها است ولی دانشگاه علوم پزشکی قم به 
ناچار  اجرایی  و  زیرمجموعه  دستگاه  یک  عنوان 
است تا دستورات وزارتخانه را مو به مو اجرا کرده و 
از ادامه همکاری با این افراد معذور است. گفتنی 
با  است تعدادی از دانشجویان نیز در این تجمع 
در دست داشتن پلاکاردهایی خواستار لغو آزمون 
های حضوری دانشگاه های استان با توجه به روند 
رو به افزایش شیوع سویه جدید ویروس کرونا شدند 
و آنها معتقدند همانگونه که کلاس های درس به 
صورت مجازی برگزار شده لازم است تا امتحانات نیز 

بصورت غیرحضوری باشد.


